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INHOUD  SOMMAIRE  

    
Vraag van François De Smet aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het 
dragen van levensbeschouwelijke tekenen door 
Fedasilwerknemers" (56002337C) 

1 Question de François De Smet à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
port de signes convictionnels par les agents de 
Fedasil" (56002337C) 

1 

Sprekers: François De Smet, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: François De Smet, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 2 Questions jointes de 3 
- Sam Van Rooy aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, 
Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "België als 
topbestemming voor Palestijnen" (56002338C) 

3 - Sam Van Rooy à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "La Belgique, 
destination privilégiée pour les Palestiniens" 
(56002338C) 

3 

- Sam Van Rooy aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, 
Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Antisemitisme bij 
asielzoekers" (56003030C) 

3 - Sam Van Rooy à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "L'antisémitisme 
parmi les demandeurs d'asile" (56003030C) 

3 

Sprekers: Sam Van Rooy, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 5 Questions jointes de 5 
- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
gedwongen terugkeer naar Afghanistan" 
(56002358C) 

5 - Francesca Van Belleghem à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"Les retours forcés vers l'Afghanistan" 
(56002358C) 

5 

- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "De gedwongen 
terugkeer van Afghanen" (56002387C) 

5 - Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Le retour forcé 
d'Afghans" (56002387C) 

5 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, Maaike 
De Vreese, Anneleen Van Bossuyt, minister 

van Asiel, Migratie en Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, Maaike 
De Vreese, Anneleen Van Bossuyt, ministre 

de l'Asile, de la Migration et de l'Intégration 
sociale, chargée de la Politique des Grandes 
Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 
Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De sluiting van het 
centrum in Leopoldsburg" (56002359C) 

8 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 
Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "La 
fermeture du centre de Bourg-Léopold" 
(56002359C) 

8 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 9 Questions jointes de 10 
- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
terugkeer van Syriërs" (56002361C) 

9 - Francesca Van Belleghem à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
retour de Syriens dans leur pays d'origine" 
(56002361C) 

10 

- Catherine Delcourt aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "De herbeoordeling 
van de asielaanvragen van Syrische staatsburgers" 

10 - Catherine Delcourt à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "La réévaluation 
des demandes d’asile des ressortissants syriens" 

10 
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(56003050C) (56003050C) 
Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
registratie en controle van de echtelijke status van 
Oekraïense tijdelijk ontheemden" (56002385C) 

11 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"L'enregistrement et le contrôle de la situation 
matrimoniale des Ukrainiens temporairement 
déplacés" (56002385C) 

12 

Sprekers: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
controles op vluchten uit Griekenland door de 
luchtvaartpolitie en de DVZ" (56002386C) 

14 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"Les contrôles des vols en provenance de Grèce 
par la police aéroportuaire et l'OE" (56002386C) 

14 

Sprekers: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
opvolging van drugsdealers zonder geldige 
verblijfspapieren" (56002389C) 

16 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
suivi des trafiquants de drogue sans permis de 
séjour valide" (56002389C) 

16 

Sprekers: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 18 Questions jointes de 18 
- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "De stijging van 
transmigratie in West-Vlaanderen" (56002388C) 

18 - Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "L'augmentation 
de la migration de transit en Flandre occidentale" 
(56002388C) 

18 

- Franky Demon aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, 
Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Transmigratie in West-
Vlaanderen" (56003009C) 

18 - Franky Demon à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "La migration de 
transit en Flandre occidentale" (56003009C) 

18 

Sprekers: Maaike De Vreese, Franky Demon, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Maaike De Vreese, Franky Demon, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Matti Vandemaele aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
uitspraken van de procureur-generaal over het 
Brusselse drugsgeweld" (56002437C) 

21 Question de Matti Vandemaele à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"Les propos tenus par le procureur général sur les 
violences liées au trafic de drogue à Bruxelles" 
(56002437C) 

21 

Sprekers: Matti Vandemaele, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Matti Vandemaele, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 24 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 24 
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Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De fraude bij 
studiemigratie" (56002561C) 

Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "La 
fraude liée à la migration estudiantine" 
(56002561C) 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 
Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De terugkeerakkoorden 
op regeringsniveau" (56002562C) 

25 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 
Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"Les accords de retour entre gouvernements" 
(56002562C) 

25 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 26 Questions jointes de 27 
- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
woonstbetredingen" (56002563C) 

26 - Francesca Van Belleghem à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"Les visites domiciliaires" (56002563C) 

27 

- François De Smet aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "Woonstbetredingen" 
(56003047C) 

27 - François De Smet à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Les visites 
domiciliaires" (56003047C) 

27 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 
Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Het digitale 
aanmeldsysteem" (56002564C) 

28 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 
Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
système numérique de demande d’asile" 
(56002564C) 

28 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 
Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Nieuwe opvangcentra 
voor asielzoekers" (56002592C) 

29 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 
Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "De 
nouveaux centres d'accueil pour demandeurs 
d'asile" (56002592C) 

29 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Francesca Van Belleghem aan 
Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, 
Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De eerste ministerraad" 
(56002593C) 

30 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen 
Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
premier Conseil des ministres" (56002593C) 

31 

Sprekers: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Francesca Van Belleghem, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Frank Troosters aan Anneleen Van 32 Question de Frank Troosters à Anneleen Van 32 
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Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het 
asielcentrum in Hasselt" (56002634C) 

Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
centre d'accueil pour demandeurs d'asile de 
Hasselt" (56002634C) 

Sprekers: Frank Troosters, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Frank Troosters, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het 
nooddorp op Linkeroever" (56002831C) 

33 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Le village 
d'urgence au Linkeroever" (56002831C) 

33 

Sprekers: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 34 Questions jointes de 34 
- Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, 
Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De pushbacks" 
(56002834C) 

34 - Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Les 
refoulements" (56002834C) 

34 

- Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "Het rapport van 
11.11.11 over de pushbacks" (56002843C) 

34 - Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Le rapport de 
11.11.11 sur les refoulements" (56002843C) 

34 

Sprekers: Greet Daems, Matti Vandemaele, 
Anneleen Van Bossuyt, minister van Asiel, 

Migratie en Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Greet Daems, Matti Vandemaele, 
Anneleen Van Bossuyt, ministre de l'Asile, de 

la Migration et de l'Intégration sociale, chargée 
de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 37 Questions jointes de 37 
- Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, 
Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Het interview in HUMO 
over onder andere gezinshereniging" (56002838C) 

37 - Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, 
Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "L'interview dans 
HUMO portant entre autres sur le regroupement 
familial" (56002838C) 

37 

- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het 
wetsontwerp betreffende bindende integratietesten 
bij gezinshereniging" (56002888C) 

37 - Francesca Van Belleghem à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
projet de loi relatif aux tests d'intégration 
contraignants en cas de regroupement familial" 
(56002888C) 

37 

Sprekers: Greet Daems, Francesca Van 
Belleghem, Anneleen Van Bossuyt, minister 

van Asiel, Migratie en Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Greet Daems, Francesca Van 
Belleghem, Anneleen Van Bossuyt, ministre 

de l'Asile, de la Migration et de l'Intégration 
sociale, chargée de la Politique des Grandes 
Villes 

 

    
Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
toekomst van de Dienst Voogdij" (56002839C) 

40 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "L'avenir du 
Service des Tutelles" (56002839C) 

41 

Sprekers: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
cijfers van de Dienst Vreemdelingenzaken (DVZ)" 
(56002840C) 

42 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Les chiffres 
publiés par l'Office des étrangers (OE)" 
(56002840C) 

42 
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Sprekers: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Greet Daems, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Matti Vandemaele aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het 
implementatieplan voor het Europese migratiepact" 
(56002842C) 

42 Question de Matti Vandemaele à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le 
plan d'implémentation relatif au pacte européen sur 
la migration" (56002842C) 

42 

Sprekers: Matti Vandemaele, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Matti Vandemaele, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 

 

    
Samengevoegde vragen van 45 Questions jointes de 45 
- Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "De druk op de 
onafhankelijkheid van rechtspraak bij de RvV" 
(56002868C) 

45 - Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "La pression sur 
l'indépendance de la jurisprudence au CCE" 
(56002868C) 

45 

- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt 
(Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast 
met Grootstedenbeleid) over "De bekommernissen 
over de onafhankelijkheid van de Raad voor 
Vreemdelingenbetwistingen" (56002978C) 

45 - Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt 
(Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la 
Politique des Grandes Villes) sur "Les inquiétudes 
concernant l'indépendance du Conseil du 
Contentieux des Étrangers" (56002978C) 

45 

Sprekers: Matti Vandemaele, Maaike De 
Vreese, Anneleen Van Bossuyt, minister van 

Asiel, Migratie en Maatschappelijke Integratie, 
belast met Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Matti Vandemaele, Maaike De 
Vreese, Anneleen Van Bossuyt, ministre de 

l'Asile, de la Migration et de l'Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes 

 

    
Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van 
Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De 
instroom van asielzoekers en het hoge aantal 
asielaanvragen" (56002979C) 

48 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van 
Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, 
chargée de la Politique des Grandes Villes) sur 
"L'afflux de demandeurs d'asile et le nombre élevé 
de demandes" (56002979C) 

48 

Sprekers: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, minister van Asiel, Migratie en 

Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid 

 Orateurs: Maaike De Vreese, Anneleen Van 
Bossuyt, ministre de l'Asile, de la Migration et 

de l'Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes 
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Commissie voor Binnenlandse 
Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken 

Commission de l'Intérieur, de la 
Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives 
 

van 

 

WOENSDAG 26 FEBRUARI 2025 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 26 FÉVRIER 2025 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
De behandeling van de vragen vangt aan om 14.20 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 
Ortwin Depoortere. 
Le développement des questions commence à 14 h 20. La réunion est présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen uitslui-
tend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 
De voorzitter: Mevrouw Van Bossuyt, minister van Asiel en Migratie, hartelijk welkom in deze commissie. 
Hopelijk zullen we u hier regelmatig mogen zien en kunnen we rekenen op goede debatten. Ik ben er zeker 
van dat dat het geval zal zijn. 
 

01 Question de François De Smet à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le port de signes convictionnels par les agents de Fedasil" 
(56002337C) 

01 Vraag van François De Smet aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het dragen van levensbeschouwelijke tekenen door Fedasil-
werknemers" (56002337C) 
 

01.01  François De Smet (DéFI): Allereerst proficiat, mevrouw de mi-

nister. 
 
C'est une question adressée initialement à votre prédécesseure mais 
que j'ai redéposée en espérant recevoir une réponse assez différente. 
J'avais interrogée Mme de Moor au sujet du port des signes convic-
tionnels au sein du personnel des services centraux et décentralisés 
de Fedasil et elle m'avait indiqué que le règlement de travail devait être 
modifié dans le sens de la neutralité inclusive, sans prévoir de distinc-
tion entre front et back office au niveau du personnel, comme cela se 
fait toujours au sein du reste de l'administration. 
 
À ce moment, les discussions étaient toujours en cours avec les repré-
sentants du personnel et Mme de Moor avait confirmé que cette modi-
fication ne devait pas faire l’objet d’une approbation en Conseil des 
ministres. 
 
Pour des raisons d'attachement à la neutralité et à la laïcité de l'État, 
je pense toujours que cette modification du règlement qui était envisa-
gée constitue une entrave au statut de la fonction publique fédérale qui 
dispose la neutralité exclusive des agents, sans compter que dans les 
faits, et d'ailleurs singulièrement dans un lieu comme Fedasil, elle est 
susceptible de troubler bon nombre de femmes venant de pays qui 

01.01  François De Smet (DéFI): 

Wat het dragen van levensbe-
schouwelijke tekenen door Feda-
silmedewerkers betreft, had me-
vrouw de Moor aangekondigd dat 
het arbeidsreglement eerlang ge-
wijzigd zou worden om inclusieve 
neutraliteit, zonder onderscheid 
tussen frontoffice en backoffice, in 
te voeren. 
 
Vanuit mijn gehechtheid aan de la-
iciteit van de Staat blijf ik van oor-
deel dat een dergelijke wijziging 
van het reglement indruist tegen 
het statuut van het federaal open-
baar ambt, dat in de exclusieve 
neutraliteit van de ambtenaren 
voorziet. Bovendien zou het dra-
gen van levensbeschouwelijke te-
kenen vrouwen uit theocratische 
landen van streek kunnen maken. 
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sont des régimes théocratiques forts, comme par exemple l'Iran, et qui 
seraient donc confrontées à des agents portant des signes conviction-
nels ostentatoires. 
 
Précisons qu'entre-temps, l'accord de gouvernement prévoit un code 
vestimentaire particulier pour les instances chargées de l'asile. 
 
Quel est l’état actuel de ce dossier au niveau de la modification du 
règlement de travail qui avait été implémenté par votre prédécesseure 
au sein de Fedasil? Cette réforme du règlement s’opère-t-elle toujours 
dans le sens de la neutralité inclusive? Un pouvoir d’appréciation est-
il conféré aux directeurs des centres d’accueil ou bien êtes-vous en 
train de faire marche arrière pour ce qui est du code vestimentaire et, 
dans ce cas-là, dans quel délai comptez-vous avancer et de quelle ma-
nière allez-vous implémenter ce code vestimentaire dont on ne sait en-
core que peu de choses?  
 

Ik heb vastgesteld dat het regeer-
akkoord in een speciale dresscode 
voor de asielinstanties voorziet. 
 
Is men nog steeds van plan het ar-
beidsreglement te wijzigen om in 
inclusieve neutraliteit te voorzien? 
Zullen de directeurs van de op-
vangcentra beoordelingsbevoegd-
heid krijgen? Wanneer zult u de 
dresscode invoeren? 
 

01.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mijnheer de voorzitter, ik dank 

u voor uw felicitaties. Ik heb zelf aan de andere kant gezeten en begrijp 
dus het belang van het Parlement. Ik zal met plezier uw vragen hier 
komen beantwoorden, collega's.  
 
Merci à vous, monsieur De Smet, pour vos félicitations. 
 
En effet, l'accord de gouvernement prévoit que les instances d'asile et 
de migration, comme les centres d'accueil et les instances d'appel, doi-
vent garantir à chacun un service de qualité et neutre de la part de 
l'autorité fédérale. Cela signifie que chaque interaction doit être perçue 
comme neutre et cela vise à prévenir la discrimination ou la pression 
du groupe tout en réaffirmant nos valeurs fondamentales, telles que la 
séparation de la religion et de l'État et l'égalité entre les hommes et les 
femmes. Les personnes qui fuient, et il y en a beaucoup, des persécu-
tions religieuses et qui y sont à nouveau confrontées peuvent en res-
sentir un traumatisme profond. 
 
Il incombe aux fonctionnaires dirigeants, et c'est cela qui est mentionné 
dans l'accord de gouvernement, de garantir ce service de qualité et 
neutre dans leurs services. Les intentions du gouvernement sont donc 
claires et nous sommes en contact avec Fedasil à ce sujet afin de dé-
finir les formalités et l'élaboration des modifications éventuelles de leur 
règlement de travail.  
 

01.02 Minister Anneleen Van 

Bossuyt: Het regeerakkoord be-
paalt dat de asiel- en migratiedien-
sten en de beroepsinstanties een 
kwalitatieve en neutrale dienstver-
lening moeten garanderen. Dit be-
tekent dat men de dienstverlening 
als neutraal moet ervaren bij elk 
contact; dat is nodig om zo discri-
minatie of groepsdruk tegen te 
gaan, maar ook om onze grond-
waarden, zoals de scheiding van 
religie en Staat en gelijkheid tussen 
man en vrouw te onderstrepen. 
 
Wij staan in contact met Fedasil om 
eventuele wijzigingen van het ar-
beidsreglement te bepalen. 
 

01.03  François De Smet (DéFI): Merci, madame la ministre pour 

votre réponse.  
 
Cela ne répond pas à toutes mes questions. Cela ne répond pas à la 
question de savoir si le règlement de travail de Mme de Moor avait bien 
été implémenté et si aujourd'hui, au moment où nous parlons, les 
signes convictionnels sont autorisés ou pas pour les agents de Fedasil 
accueillant la population de manière générale. Pour le reste, vous allez 
appliquer l'accord de gouvernement et nous allons donc suivre cela 
avec intérêt.  
 

01.03  François De Smet (DéFI): 

Daarmee weet ik nog niet of het ar-
beidsreglement van mevrouw de 
Moor ingevoerd werd, noch of 
Fedasilmedewerkers al dan niet 
toegestaan is levensbeschouwe-
lijke tekenen te dragen. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Sam Van Rooy aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 



CRIV 56 COM 089 26/02/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

3 

Grootstedenbeleid) over "België als topbestemming voor Palestijnen" (56002338C) 
- Sam Van Rooy aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Antisemitisme bij asielzoekers" (56003030C) 

02 Questions jointes de 

- Sam Van Rooy à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes) sur "La Belgique, destination privilégiée pour les Palestiniens" (56002338C) 
- Sam Van Rooy à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes) sur "L'antisémitisme parmi les demandeurs d'asile" (56003030C) 
 

02.01  Sam Van Rooy (VB): Minister Van Bossuyt, welkom in dit Par-

lement.  
 
Geen enkel ander Europees land, mevrouw Van Bossuyt, ontving in 
2024 meer asielaanvragen van Palestijnen dan België. Het gaat om in 
totaal 5.692 asielzoekers, waarvan het overgrote deel afkomstig is uit 
het antisemitische en jihadistische Hamaslandje Gaza. De redenen 
waarom ze naar hier komen, zo vernemen wij, zijn "de pro-Palestijnse 
houding van België" – dat ging over de vorige regering, dus ik hoop dat 
deze regering daar verandering in brengt – de hoge erkenningsgraad, 
namelijk 90 %, en "de aanwezigheid van een relatief grote Palestijnse 
gemeenschap in dit land". 
 
Zopas was er in Duitsland een 19-jarige moslim uit Syrië, een zoge-
naamde vluchteling, die Joden wilde vermoorden, zo bevestigde hij. 
Daarom stak hij een man neer bij het Holocaustmuseum in Berlijn. 
Naast een mes had hij ook de koran en een gebedskleed bij zich. On-
dertussen blijft in België het aantal asielzoekers, niet alleen uit de Pa-
lestijnse gebieden, maar uit de hele islamitische wereld, toenemen. In 
de moslimlanden die in de top tien staan, zoals Syrië, Afghanistan en 
Turkije, wordt antisemitisme met de islamitische paplepel ingegeven. 
 
Mevrouw de minister, u bent een kersverse minister. Ik heb deze vraag 
uiteraard ook aan de vorige minister gesteld, maar ik ben zeer be-
nieuwd naar wat uw visie hierop is omdat het antisemitisme in dit land, 
en zeker in een stad als Antwerpen, toeneemt en reeds torenhoog is. 
Ik wil u vragen hoe u wilt voorkomen dat er steeds meer islamitische 
haat tegenover Joden en tegenover andere niet-moslims, want dat 
gaat vaak hand in hand, in dit land wordt binnengehaald.  
 
Last but not least heb ik nog een vraag die ik niet had ingediend, maar 
ik wil ze u toch stellen, omdat ik daarover via sociale media heel veel 
vragen krijg. Zult u ervoor proberen te zorgen, en ik begrijp dat dat niet 
eenvoudig is, of minstens stappen nemen om Hamassupporters, men-
sen die dat openlijk aangeven en die een dubbele nationaliteit hebben, 
het land uit te zetten? 
 

02.01  Sam Van Rooy (VB): En 

2024, aucun autre pays européen 
n'a reçu autant de demandes 
d'asile émanant de Palestiniens, 
essentiellement issus de la bande 
de Gaza, que la Belgique. Les rai-
sons invoquées sont le taux de re-
connaissance élevé et la commu-
nauté palestinienne relativement 
importante dans notre pays.  
 
Quel est votre point de vue à ce su-
jet, notamment en ce qui concerne 
l'antisémitisme? Prendrez-vous 
des mesures pour expulser du 
pays les partisans du Hamas ayant 
la double nationalité? 
 

02.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mijnheer Van Rooy, uw beide 

vragen gaan inderdaad over hetzelfde onderwerp. De eerste werd al 
ingediend bij mijn voorganger, de tweede is een nieuw ingediende. Ik 
zal met veel plezier op beide vragen antwoorden. 
 
Eerst en vooral wil ik benadrukken dat ik elke vorm van antisemitisme 
veroordeel. Het klopt dat België, in vergelijking met andere Europese 
landen, veel aanvragen van Palestijnen ontvangt. De beschermings-
graad voor deze groep, bepaald door het CGVS, is hoog. Elke verzoe-
ker uit Gaza wordt echter onderworpen aan een individueel onderzoek, 
waarbij onder andere de recente al dan niet herkomst wordt onder-

02.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: La Belgique reçoit en effet 
de nombreuses demandes éma-
nant de Palestiniens. Le Commis-
sariat général aux réfugiés et aux 
apatrides (CGRA) a défini un taux 
de protection élevé. Chaque de-
mandeur en provenance de Gaza 
est soumis à une enquête indivi-
duelle qui vise à établir, entre 
autres, si l'intéressé bénéficie déjà 
d'une protection internationale. 
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zocht, maar ook wordt bekeken of de persoon in kwestie al internatio-
nale bescherming geniet en of er geen uitsluitingsgronden voorhanden 
zijn. 
 
We zien dat meer dan de helft van de Palestijnen al internationale be-
scherming geniet in een ander EU-land, voornamelijk in Griekenland. 
In principe neemt het CGVS in die dossiers een beslissing van niet-
ontvankelijkheid. Er wordt echter altijd een individuele analyse ge-
maakt. Het CGVS bekijkt ook steeds aandachtig in welke dossiers het 
een cassatieberoep bij de Raad van State kan indienen tegen een ar-
rest van de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen wanneer die ingaat 
tegen het beleid dat het CGVS vooropstelt. 
 
Het kan niet de bedoeling zijn dat personen die al bescherming hebben 
gekregen in een andere lidstaat toch doorreizen naar ons land en een 
volgend verzoek indienen. Dergelijke meervoudige asielaanvragen 
vormen een enorme bijkomende werklast op onze diensten, die al kam-
pen met een historisch hoge werkachterstand, en op ons opvangnet-
werk, dat al oververzadigd is. 
 
Het regeerakkoord voorziet in verschillende maatregelen om in meer 
algemene zin, los van de asielaanvragen ingediend door Palestijnen, 
de instroom in te perken en de uitstroom te verhogen. Ik zal geen vol-
ledige opsomming geven van al die maatregelen, maar ik licht er en-
kele uit. Ten eerste, het tijdelijk versterken van onze diensten om de 
achterstand weg te werken, de uitstroom te verhogen en het asielbud-
get te doen inkrimpen. Ten tweede, gelet op de deadline van midden 
2026, prioriteit geven aan de implementatie van het Europese migra-
tiepact en optimaal gebruikmaken van de verstrengingen die daarin zijn 
voorzien. 
 
Een derde punt is zeer belangrijk in de context van de Palestijnse dos-
siers. Een aanzienlijk deel van hen heeft al bescherming genoten in 
een andere lidstaat of heeft daar asiel aangevraagd. In dat geval hoeft 
België dat verzoek niet opnieuw te onderzoeken. We onderzoeken dus 
of we bepaalde maatregelen van het Europese migratie- en asielpact 
versneld kunnen uitvoeren. Misschien nog belangrijker is dat enkel ver-
zoekers die voor het eerst een asielaanvraag indienen, waarvoor dus 
geen asielprocedure in een andere lidstaat loopt of afgehandeld is, een 
opvangplaats krijgen. 
 
Een ander voorbeeld van de verstrenging is het feit dat toekomstige 
nieuwkomers vijf jaar zullen moeten wachten om sociale bijstand te 
kunnen krijgen. We weten immers allemaal dat de huidige soepele 
maatregelen een pullfactor zijn naar ons land. 
 
In verband met de jammerlijke gebeurtenissen in Duitsland is het dui-
delijk dat wie naar ons land komt, zich moet integreren en zich onze 
waarden en normen eigen moet maken, zoals de gelijkheid van man 
en vrouw, de scheiding van kerk en staat en onze antidiscriminatiewet-
geving. Daartoe behoort ook onze strijd tegen antisemitisme. Wie deel 
wil uitmaken van onze maatschappij, moet onze normen en waarden 
onderschrijven. Dat willen we bewerkstelligen door een geslaagde bur-
gerschapstest in te voeren als voorwaarde voor een permanent ver-
blijfsrecht. Daarnaast willen we kordaat optreden door de diensten te 
versterken die zich bezighouden met de intrekking van beschermings- 
en verblijfsstatuten naar aanleiding van dergelijke ernstige feiten ten 
aanzien van onze democratische rechtsstaat. Ook een asielaanvraag 

Nous constatons que plus de la 
moitié des Palestiniens en bénéfi-
cie déjà dans un autre pays de 
l'Union européenne, essentielle-
ment la Grèce. En principe, le 
CGRA prend une décision d'irrece-
vabilité dans ces dossiers. Ces 
nombreuses demandes d'asile 
multiples représentent une énorme 
charge de travail supplémentaire. 
L'accord de gouvernement prévoit 
plusieurs mesures de durcisse-
ment. 
 
Nous examinons si nous ne pour-
rions pas accélérer la mise en 
œuvre de certaines mesures du 
pacte européen sur la migration et 
l'asile. 
 
Toute personne venant dans notre 
pays doit s'intégrer et s'approprier 
nos valeurs et nos normes, comme 
notre législation antidiscrimination. 
Cela inclut également notre lutte 
contre l'antisémitisme. Si un indi-
vidu ayant la double nationalité est 
condamné pour terrorisme ou ne 
respecte pas ses obligations en 
tant que ressortissant du pays, la 
nationalité peut lui être retirée. Il 
appartient au juge de statuer là-
dessus, mais l'accord de gouver-
nement prévoit une extension de la 
possibilité de retirer la nationalité. 
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kan worden geweigerd wegens dergelijke feiten. Daarop zullen we ook 
meer focussen.  
 
Ten slotte had u nog een vraag toegevoegd over de nationaliteit. Als 
iemand met een dubbele nationaliteit veroordeeld wordt voor terro-
risme of niet voldoet aan zijn verplichtingen als onderdaan van het 
land, kan de nationaliteit worden ingetrokken. Het is aan de rechter om 
daarover te oordelen, maar het regeerakkoord voorziet in een uitbrei-
ding van de mogelijkheid om de nationaliteit in te trekken. Wie daardoor 
niet langer de Belgische nationaliteit heeft, kan dus ook zijn verblijfs-
recht verliezen. Ook dat moet makkelijker worden op basis van een 
gevaar voor de openbare orde of nationale veiligheid. In het regeerak-
koord staat duidelijk dat die personen het land uitgezet moeten worden. 
 

02.03  Sam Van Rooy (VB): Minister Van Bossuyt, ik deel met u graag 

dezelfde zorgwekkende cijfers die ik enkele maanden geleden ook aan 
uw voorganger, staatssecretaris de Moor, heb gegeven. 
 
De overgrote meerderheid van de Palestijnen, namelijk 72 %, zoals 
blijkt uit onderzoek, staat achter de bloedige jihadistische aanslagen 
van Hamas van 7 oktober 2023. 89 % van die Palestijnen is voorstan-
der van de sharia. 66 % vindt dat wie de islam verlaat de doodstraf 
moet krijgen. 40 % van de Palestijnen vindt zelfmoordaanslagen ge-
rechtvaardigd. Bijna de helft van de Palestijnen staat negatief tegen-
over christenen. Meer dan 93 %, mevrouw Van Bossuyt, is antisemi-
tisch en heeft antisemitische denkbeelden. Tot slot een resultaat dat 
voor u als vrouw op zijn minst even interessant is: 87 % van de Pales-
tijnen vindt dat de vrouw moet gehoorzamen aan haar man en 67 % 
vindt dat een vrouw niet mag scheiden van haar man. 
 
Mevrouw Van Bossuyt, als u die cijfers hoort, blijft u dan nog altijd van 
mening dat Palestijnen hier überhaupt recht zouden hebben om een 
vluchtelingenstatuut te krijgen? Of gaat u ze allemaal bekeren en al die 
denkbeelden ongedaan maken met een of andere burgerschapstest? 
Gelooft u daarin? Ikzelf geloof daar niet in en ik denk dat het een grote 
fout is om er wel in te geloven. 
 
Ik herhaal dus mijn oproep: stop met de import van Palestijnen en zet 
Hamassupporters, niet alleen terroristen, maar de moslims die Hamas 
steunen en ervoor applaudisseren, het land uit. Dat is wat we nodig 
hebben.  
 

02.03  Sam Van Rooy (VB): Il res-

sort d'une étude que 93 % des Pa-
lestiniens sont antisémites. Soute-
nez-vous toujours le fait que les 
Palestiniens auraient droit à un sta-
tut de réfugié en Belgique? Il con-
vient de mettre un terme à l'immi-
gration de Palestiniens et d'expul-
ser les partisans du Hamas, pas 
uniquement les terroristes. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 
belast met Grootstedenbeleid) over "De gedwongen terugkeer naar Afghanistan" (56002358C) 
- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De gedwongen terugkeer van Afghanen" (56002387C) 

03 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de 
la Politique des Grandes Villes) sur "Les retours forcés vers l'Afghanistan" (56002358C) 
- Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "Le retour forcé d'Afghans" (56002387C) 
 

03.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, me- 03.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): L'ancienne secrétaire d'État à 
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vrouw de staatssecretaris, ik wens u, ten eerste, proficiat met uw aan-
stelling en ik wens u ook veel succes. Er wacht u een moeilijke en 
zware taak. U kunt dus alle succes gebruiken. 
 
Deze vraag had ik al ingediend bij uw voorganger, want op 26 janu-
ari 2025 had staatssecretaris voor Asiel en Migratie Nicole de Moor in 
VTM Nieuws aangekondigd dat zij een oplossing had gevonden voor 
de gedwongen terugkeer naar Afghanistan. Ze zou daarbij illegale Af-
ghanen via Istanboel laten terugkeren, om vervolgens vanuit Istanboel 
een vlucht te laten vertrekken naar Afghanistan. Dat is een manier om 
hen te doen terugkeren zonder samenwerking met het talibanregime. 
 
Zijn er al concrete afspraken daarover, of is dat een ballonnetje dat is 
opgelaten? Zijn er al concrete samenwerkingsverbanden gesloten met 
Turkije? 
 
Hoe groot is de pool van mensen die via die manier zouden kunnen 
worden teruggestuurd? Uw voorgangster stelde immers dat haar de-
partement zich zou focussen op criminele illegale Afghanen die voor 
overlast zorgen. Om hoeveel mensen gaat het exact? 
 
Bent u bereid om in de toekomst niet alleen de criminele illegale Af-
ghanen terug te sturen maar ook de gewone illegale Afghanen, die 
geen criminele feiten hebben gepleegd? 
 
Inzake de terugkeer naar Afghanistan is er ook op Europees niveau 
enige beweging. Duitsland, Denemarken en Oostenrijk zijn ermee be-
zig. De terugkeer naar Afghanistan zou dus ook op de agenda van de 
Europese Raad van de ministers bevoegd voor Migratie hebben ge-
staan. Was dat al onder u of nog onder uw voorgangster? Wat zijn de 
concrete resultaten? U zult ze ongetwijfeld wel kennen. 
 
We zijn intussen een maand na de aankondiging van uw voorgangster. 
Is er daaromtrent al effectief iets gebeurd of blijft het bij aankondigin-
gen? Welk budget hebt u daarvoor uitgetrokken? 
 

l'Asile et la Migration, Mme Nicole 
de Moor, avait apparemment 
trouvé une solution pour les retours 
forcés vers l'Afghanistan: elle envi-
sageait de renvoyer les Afghans en 
situation irrégulière vers leur pays 
d'origine en les faisant embarquer 
sur un vol au départ d'Istanbul, 
pour ainsi éviter de devoir coopérer 
avec le régime des talibans. 
 
Des accords concrets ont-ils déjà 
été conclus à ce sujet, y compris 
avec la Turquie? Combien de per-
sonnes sont concernées par cette 
mesure? À l'avenir, renverrez-vous 
non seulement les criminels 
afghans en situation irrégulière, 
mais également les Afghans en si-
tuation irrégulière qui n'ont pas 
commis de faits criminels? Ces re-
tours sont-ils déjà organisés? Quel 
budget avez-vous dégagé à cet ef-
fet? Les retours vers l'Afghanistan 
auraient également déjà figuré à 
l'ordre du jour du Conseil européen 
des ministres en charge de la Mi-
gration. Quand ce point aurait-il été 
abordé? Quels ont été les résultats 
concrets? 
 

03.02  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, ook mijn 

vraag was al eerder ingediend bij uw voorgangster, staatssecretaris de 
Moor, want zij had inderdaad aangekondigd dat ze zou inzetten op het 
terugsturen van criminele Afghanen via Istanboel. Het zou in eerste 
instantie gaan over mensen die criminele feiten hebben gepleegd of 
overlast hebben veroorzaakt. Ze gaf ook aan dat dat op donderdag 
30 januari 2025 zou worden besproken in de Raad van Europese mi-
nisters van Migratie. 
 
Kunt u daar nu wat meer toelichting over geven? Waar staat u op dit 
moment? Zult u het plan van uw voorgangster verderzetten? Hoe zal 
alles praktisch worden uitgerold? Kunt u toelichting geven over de part-
ners in Istanboel waarmee er zal worden samengewerkt? In hoeverre 
zijn de afspraken daaromtrent gefinaliseerd? Werd daarvan al gebruik-
gemaakt? 
 
Over hoeveel personen zal het gaan? Later vandaag zullen we het ook 
nog hebben – als we daar geraken, want ik weet niet tot wanneer u tijd 
hebt om de vragen te beantwoorden – over de overbevolking in de ge-
vangenissen, en meer bepaald over de criminele illegale gedetineer-
den, die tot de doelgroep behoren. Weet u al of ook mensen uit die 

03.02  Maaike De Vreese (N-VA): 

En effet, l'ancienne secrétaire 
d'État, Mme de Moor, avait an-
noncé le renvoi de criminels 
afghans via Istanbul. Cette ques-
tion aurait été également abordée 
lors du Conseil des ministres euro-
péens de la Migration du 30 janvier 
2025.  
 
Pouvez-vous expliquer les modali-
tés en la matière? De combien de 
personnes s'agira-t-il et quel est le 
groupe cible précis? Où en est-on 
à cet égard? Quelles sont les ga-
ranties que les partenaires pour-
ront gérer les individus concernés, 
s'il s'agit réellement de criminels? 
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doelgroep eventueel via die weg zouden terugkeren, wat in het verle-
den heel moeilijk tot bijna onmogelijk was? Wat zijn de garanties dat 
de partners die mensen, als het werkelijk criminelen zijn, allemaal de 
baas kunnen? Verloopt het via officiële overheidsinstanties of moet ik 
het helemaal anders zien? Kunt u wat extra uitleg geven bij de uitspra-
ken van uw voorgangster?  
 

03.03 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel voor uw vragen 

en voor de gelukwensen, mevrouw Van Belleghem. Het is inderdaad 
een moeilijke taak, die we echter met twee handen zullen vastgrijpen. 
U zult er mij ongetwijfeld op tijd en stond aan herinneren om het nodige 
te doen. Daar ben ik van overtuigd. 
 
Ik dank u ook voor uw vragen, mevrouw De Vreese.  
 
Het ging, zoals u zei, om verklaringen van voormalig staatssecretaris 
de Moor. Ik geef toch een aantal antwoorden op uw vragen daarover.  
 
Ten eerste, wat de procedure zelf betreft, kan ik u, gezien de lopende 
onderhandelingen en de procedures, geen precieze informatie geven. 
Momenteel onderzoeken we de verschillende pistes met alle betrokken 
partners. Dat kan het best in een vertrouwelijke context gebeuren, niet 
via publieke verklaringen in de pers of het Parlement. Zodra we tot 
concrete resultaten komen, licht ik die graag toe in het Parlement.  
 
Ten tweede, wat de mogelijke doelgroep betreft, er bevinden zich mo-
menteel een dertigtal Afghanen in de gevangenissen die in aanmerking 
zouden kunnen komen voor een terugkeer. Ook de personen wier 
asielprocedure negatief werd afgerond en die het bevel kregen om Bel-
gië te verlaten, moeten België verlaten, vrijwillig als het kan en gedwon-
gen als het moet.  
 
De organisatie van de terugkeer naar Afghanistan in een Europese 
context zal ik uiteraard aankaarten bij de Europese collega's tijdens de 
volgende formele en informele Europese Raden. Er is trouwens vol-
gende woensdag een Europese ministerraad met de ministers van 
Asiel en Migratie. 
 
Mevrouw Van Belleghem, u stelde een vraag over de uitwijzing van 
'gewone' Afghanen. In uw vraag had u het niet over personen in illegaal 
verblijf. U hebt nu verduidelijkt dat het gaat om personen in illegaal 
verblijf. Met de administratie bekijken we hoe we dat verder zullen aan-
pakken.  
 
Mevrouw De Vreese, mevrouw Van Belleghem, ik kreeg ten slotte van 
u beiden vragen over de discussies op de informele Raad, waar voor-
malig staatssecretaris de Moor aan deelnam. Die Raad was gewijd aan 
innovatieve oplossingen in de externe dimensie van het Europese te-
rugkeerbeleid. In het regeerakkoord staat dat we met een coalition of 
the willing zullen inzetten op die externe dimensie. Tijdens die discus-
sie werd benadrukt dat de terugkeer van personen die een bedreiging 
vormen voor de openbare orde een prioriteit is. Op die top is niet inge-
gaan op de kwestie van de terugkeer naar Afghanistan. 
 

03.03  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Il s'agit en effet d'une 
tâche ardue, mais à laquelle nous 
nous attellerons avec énergie. 
 
Il s'agissait de propos tenus par 
l'ancienne secrétaire d'État, Nicole 
de Moor. Nous étudions les diffé-
rentes pistes de réflexion avec l'en-
semble des partenaires concernés 
et dans la confidentialité. Dès que 
nous aurons les résultats, je vien-
drai volontiers les présenter à notre 
commission. 
 
À l'heure actuelle, une trentaine 
d'Afghans séjournant en prison 
peuvent entrer en ligne de compte 
pour un retour. Les personnes qui 
en ont reçu l'ordre de quitter le ter-
ritoire doivent le faire, volontaire-
ment si possible et par la contrainte 
si nécessaire. J'aborderai la ques-
tion de l'organisation des retours 
vers l'Afghanistan dans un con-
texte européen auprès de mes ho-
mologues européens. En ce qui 
concerne les personnes en séjour 
illégal, j'examinerai l'approche à 
suivre avec mon administration. 
 
Lors du conseil informel auquel a 
participé l'ancienne secrétaire 
d'État, Nicole de Moor, il a été dis-
cuté de solutions innovantes dans 
la dimension externe de la politique 
européenne de retour. Conformé-
ment à l'accord de gouvernement, 
nous souhaitons nous engager 
dans cette voie avec une coalition 
of the willing, en nous attaquant 
prioritairement aux personnes qui 
représentent une menace pour 
l'ordre public. Toutefois, la ques-
tion des retours vers l'Afghanistan 
n'y a pas été abordée. 
 

03.04  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel voor uw ant-

woord, mevrouw de minister, al vind ik het wel wat teleurstellend. Ik 
weet niet of dat aan u of aan uw voorgangster ligt, maar op 26 januari 

03.04  Francesca Van Belleghem 

(VB): Votre devancière avait évo-
qué une solution, mais à présent, 
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zei uw voorgangster in het VTM Nieuws dat men een oplossing gevon-
den had. Nu zegt u dat men nog aan het onderhandelen is en dat dat 
in alle beslotenheid moet gebeuren. Het voelt alsof we een stap ach-
teruit zetten. Ofwel heeft mevrouw de Moor voor haar beurt gesproken, 
wat ik heel spijtig zou vinden. 
 
Het zou gaan over 30 criminele illegale Afghanen die in de gevangenis 
verblijven, maar er zijn natuurlijk nog veel meer illegale Afghanen die 
niet in de gevangenis verblijven. Het zou nuttig zijn om die maatregel, 
waarbij criminele Afghanen via Istanboel worden teruggestuurd, uit te 
breiden voor gewone illegale Afghanen. Ik hoop dat u daarop ook zult 
inzetten. We zullen dit alleszins opvolgen. 
 

vous déclarez que vous êtes tou-
jours occupée à négocier en toute 
discrétion. Il serait utile d'élargir 
cette mesure aux Afghans illégaux 
non détenus. 
 

03.05  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, ik hoor inder-

daad dat uw voorgangster aan aankondigingspolitiek heeft gedaan, 
want we moeten vaststellen dat de hele deal helemaal nog niet rond 
is. Daarmee schept men verwachtingen, wat men beter niet doet.  
 
Ik denk dat het goed is dat we hierover vandaag meer duidelijkheid 
krijgen, want uw voorgangster wilde wel de juiste prioriteiten stellen. Zij 
wilde met name iets doen aan het probleem van de mensen die hier 
criminele feiten plegen en worden veroordeeld. Wij moeten hen abso-
luut wegkrijgen, want dat zijn de mensen die weer op straat terechtko-
men en die recidiveren. Dat zijn degenen waarvan de politiediensten, 
justitie en het parket horendol worden. Ze zijn het kotsbeu dat die men-
sen hier voor zoveel miserie zorgen. 
 
Ik zou dus zeggen: zet verder in op die prioriteiten. We hebben hoge 
verwachtingen. We hopen dat u resultaten boekt, zeker en vast voor 
de criminelen, maar bij uitbreiding ook voor de mensen in illegaal ver-
blijf. 
 

03.05  Maaike De Vreese (N-VA): 

Votre devancière a donc mené une 
politique d'annonces. Elle voulait 
prendre des mesures axées sur les 
personnes qui sont condamnées 
après avoir commis des faits crimi-
nels dans notre pays. Nous vou-
lons absolument que ces dernières 
quittent la Belgique, notamment 
parce qu'elles représentent une 
charge démesurée pour les ser-
vices de police et judiciaires. Nous 
espérons que vous obtiendrez des 
résultats en ce qui concerne les cri-
minels, mais par extension égale-
ment s'agissant des personnes en 
séjour illégal. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 

Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De sluiting van het centrum in Leopoldsburg" 
(56002359C) 

04 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration 

sociale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "La fermeture du centre de Bourg-Léopold" 
(56002359C) 
 

04.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, enige 

tijd geleden kwam er in het nieuws dat het asielcentrum in Leopolds-
burg in augustus de deuren zal sluiten. Dat was een tijdelijk noodop-
vangcentrum, maar intussen is het er al meer dan negen jaar. Zo gaat 
dat natuurlijk altijd. Er komt tijdelijk een opvangcentrum voor asielzoe-
kers en dat gaat dan niet meer weg. 
 
Kunt u bevestigen dat dat centrum in Leopoldsburg in augustus einde-
lijk de deuren zal sluiten? Hebt u Fedasil en het personeel van het op-
vangcentrum al formeel ingelicht dat dat opvangcentrum zal sluiten? 
Zal het personeel dan een andere job moeten zoeken? Hoe verloopt 
dat exact? Zijn er nog gemeentes die hebben aangegeven hun op-
vangcentrum te zullen sluiten of het gebouw niet meer ter beschikking 
te stellen? 
 
Volgens het nieuws zou Fedasil gisteren een vergunningsaanvraag 

04.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le centre d'asile de Bourg-
Léopold était un centre d'accueil 
d'urgence temporaire, mais, entre-
temps, plus de neuf années se sont 
déjà écoulées. 
 
Ce centre fermera-t-il enfin en août 
2025? Le personnel doit-il recher-
cher un autre emploi? D'autres 
communes souhaitent-elles fermer 
leur centre d'accueil? Est-il exact 
que Fedasil a introduit une de-
mande de permis pour construire 
un nouveau centre d'accueil à Lo-
delinsart? 
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hebben ingediend om op de site van de Makro in Lodelinsart, nabij 
Charleroi, een nieuw opvangcentrum voor asielzoekers te bouwen. 
Kunt u dat bevestigen? Hebt u daar meer nieuws over? Ik heb daar zelf 
immers niet zo heel veel over teruggevonden. 
 

 

04.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ik 

heb de intentie van de burgemeester van Leopoldsburg ook vernomen 
in de pers. Ik heb het ook enkel in de pers gelezen. Mijn kabinet, noch 
Fedasil, noch de operator of het Rode Kruis heeft officiële mededelin-
gen ontvangen omtrent de sluiting van het opvangcentrum. We hebben 
daar dus nog geen enkele officiële mededeling over ontvangen.  
 
Er is deze week een overleg gepland met de burgemeester, Fedasil en 
het Rode Kruis. Ik zal aan Fedasil de uitkomst van dit overleg vragen. 
Formeel ben ik nog niet op de hoogte, waardoor ik de sluiting van het 
opvangcentrum niet kan bevestigen. Het regeerakkoord is hierin wel 
duidelijk: we willen eerst een stevige vermindering van de instroom, 
waarna dan ook een daling van het aantal opvangplaatsen moet  
volgen. We zullen dan prioritair de hotels en vervolgens de LOI's slui-
ten.  
 
Wat de gevolgen van de sluiting voor de 65 personeelsleden van het 
opvangcentrum in Leopoldsburg betreft, zal er zoals steeds een oplos-
sing op maat gezocht worden, bijvoorbeeld via het invullen van vacante 
functies in omliggende opvangstructuren. Het Rode Kruis Vlaanderen 
zal in een dergelijk geval samen met het personeel bekijken welke mo-
gelijkheden er zijn voor interne mobiliteit. 
 
Lokale besturen hebben mij en mijn diensten gecontacteerd met hun 
bezorgdheden over opvangcentra op of rond hun grondgebied. Voor 
mij is het vooral belangrijk om alles in een correcte volgorde te doen, 
dus eerst de instroom beperken en zorgen voor gecontroleerde migra-
tiestromen. De volgende stap is de afbouw van de opvangplaatsen. 
 
In verband met uw vraag over Charleroi zal ik u schriftelijk de correcte 
informatie bezorgen. Ik heb daarover vanochtend inderdaad het artikel 
in de Franstalige pers gelezen. 
 

04.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: J'ai pris connaissance de 
l'intention de la bourgmestre de 
Bourg-Léopold par la presse. Une 
concertation entre la bourgmestre, 
Fedasil et la Croix-Rouge est pré-
vue cette semaine. 
 
Conformément à l'accord de gou-
vernement, nous souhaitons 
d'abord réduire l'afflux, ce qui de-
vra entraîner une diminution des 
places d'accueil. Nous fermerons 
prioritairement les hôtels et ensuite 
les initiatives locales d'accueil. 
Pour les 65 membres du personnel 
du centre de Bourg-Léopold, une 
solution sur mesure sera recher-
chée le cas échéant. La Croix-
Rouge flamande examine les pos-
sibilités de mobilité interne. 
 
Des pouvoirs locaux ont pris con-
tact avec mes services et avec 
moi-même pour nous faire part de 
leurs inquiétudes. Nous devons 
agir selon un ordre logique: nous 
devons d'abord limiter les arrivées 
avant de réduire le nombre de 
places d'accueil. Je vous ferai par-
venir par écrit les informations rela-
tives à Charleroi. 
 

04.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dank voor uw antwoord en 

voor uw flexibiliteit. 
 
U zegt dat er in de juiste volgorde moet worden gewerkt en dat eerst 
de instroom moet worden beperkt, maar dat vereist dat er eerst maat-
regelen genomen worden. Intussen zijn we een maand verder. Ik hoop 
dat u met die maatregelen heel snel naar het Parlement komt. Voor 
alle verstrengingen die zonder wet kunnen, hoop ik dat u snel in actie 
schiet. Ik denk bijvoorbeeld aan de terugkeer van de illegalen naar Af-
ghanistan.  
 
Er zijn dringend maatregelen nodig zodat de instroom kan worden be-
perkt, zodat de opvangcentra kunnen sluiten. En niet een klein beetje, 
maar heel veel. 
 

04.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): La limitation des arrivées né-
cessite de prendre des mesures. 
J'espère que la ministre les présen-
tera sans délai. Le retour d'illégaux 
en Afghanistan constitue par 
exemple un durcissement qui peut 
être instauré sans modification de 
la législation. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 
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belast met Grootstedenbeleid) over "De terugkeer van Syriërs" (56002361C) 
- Catherine Delcourt aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De herbeoordeling van de asielaanvragen van Syrische staatsburgers" 
(56003050C) 

05 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de 
la Politique des Grandes Villes) sur "Le retour de Syriens dans leur pays d'origine" (56002361C) 
- Catherine Delcourt à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "La réévaluation des demandes d’asile des ressortissants syriens" 
(56003050C) 
 
De voorzitter: Mevrouw Delcourt laat zich verontschuldigen.  
 

05.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, sinds 

8 december 2024 zijn al veel Syriërs die in andere Europese en niet-
Europese landen verbleven naar hun thuisland teruggekeerd. Volgens 
de VN zou het al gaan over meer dan 1 miljoen mensen, van wie 
280.000 het vluchtelingenstatuut zouden hebben. 
 
Kunt u aangeven of dat ook het geval is in dit land? Hebt u er zicht op 
hoeveel Syriërs uit België al vrijwillig terugkeerden naar hun herkomst-
land? In andere EU-landen wordt er gewerkt met een soort terugkeer-
bonus voor Syriërs. Oostenrijk zou zo 1.000 euro aanbieden aan elke 
Syriër die vrijwillig terugkeert. Overweegt u om ook zo'n maatregel te 
nemen?  
 
Het beleid van het CGVS over de asielaanvragen van Syrische vluch-
telingen stond on hold. Is dat nog altijd zo? Kunt u dat toelichten? Wan-
neer verwacht u dat het beleid zal wijzigen? Ondertussen zijn we im-
mers al enkele maanden verder.  
 
Zult u de toegekende statuten herbekijken? Daarnet zei u dat u daar 
werk van zou maken, als ik het goed begrepen heb. Zult u dat ook doen 
voor Syriërs?  
 

05.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Selon l'ONU, plus d'un million 
de Syriens séjournant dans 
d'autres pays sont déjà retournés 
dans leur pays d'origine depuis le 
8 décembre 2024. 
 
Combien sont déjà rentrés chez 
eux depuis notre pays? Envisagez-
vous, comme l'Autriche, d'octroyer 
un bonus aux Syriens qui retour-
nent dans leur pays? Les de-
mandes d'asile de Syriens sont-
elles toujours en suspens? Quand 
reverrez-vous cette politique? Les 
statuts accordés seront-ils réexa-
minés? 
 

05.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ik 

geef eerst een aantal cijfers die u opvroeg.  
 
Fedasil meldt me dat er sinds 16 januari 2025 44 Syriërs vrijwillig zijn 
teruggekeerd. Sinds 15 januari 2025 zijn er wekelijks 10 à 15 aanvra-
gen voor een vrijwillige terugkeer naar Syrië.  
 
U verwijst naar initiatieven die in Oostenrijk worden genomen onder de 
naam go and see visits, waarbij een bezoek wordt gefaciliteerd om te 
gaan kijken in Syrië en er daarna eventueel vrijwillig naar terug te ke-
ren. We zijn momenteel aan het onderzoeken of wij dat ook zullen 
doen. 
 
Ik ga even naar het laatste stukje van uw vraag, waarin u vraagt wat er 
op Europees vlak zal gebeuren. Volgende week woensdag is er een 
Europese ministerraad, zoals ik daarnet zei, en daar staat Syrië ook 
geagendeerd. Dan zullen we daar allicht meer over weten. 
 
Fedasil faciliteert en ondersteunt de vluchten, evenals re-integratie. 
Daarnaast onderzoekt Fedasil een toekomstige samenwerking met 
mogelijke re-integratiepartners van Fedasil, zoals IOM en Caritas In-
ternational Belgium. Zij bieden momenteel geen re-integratiediensten 
aan in Syrië zelf.  

05.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Depuis le 16 janvier 2025, 
44 Syriens sont retournés volontai-
rement dans leur pays d'origine et 
environ 10 à 15 demandes sont in-
troduites chaque semaine. Nous 
examinons la possibilité d'adopter 
l'initiative autrichienne visant à per-
mettre aux Syriens de visiter leur 
pays et de décider ensuite s'ils sou-
haitent y retourner volontairement. 
La Syrie figure à l'ordre du jour du 
prochain Conseil des ministres eu-
ropéen, à la suite duquel nous en 
saurons certainement davantage. 
 
Fedasil facilite et soutient les vols 
de rapatriement et la réadmission. 
L'Agence examine également les 
possibilités de coopération avec 
des ONG qui travaillent sur place. 
Les demandes d'asile de Syriens 
sont temporairement suspendues, 
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In de context van de recente gebeurtenissen in Syrië heeft het CGVS 
de behandeling van de dossiers van verzoekers afkomstig uit Syrië tij-
delijk opgeschort en dat blijft ook zo. Sinds 9 december 2024 worden 
geplande persoonlijke gesprekken geannuleerd en worden onder-
zoeken ook on hold gezet. Alleen de persoonlijke gesprekken en be-
slissingen voor personen met een status van bescherming in een an-
dere EU-lidstaat worden voortgezet. Overige beslissingen werden op-
geschort. Deze opschorting is slechts tijdelijk, maar wel al zeker tot 
eind maart 2025. Het CGVS heeft op dit moment onvoldoende objec-
tieve informatie om de situatie in Syrië accuraat te kunnen beoordelen. 
Het volgt de situatie natuurlijk nauwgezet op en zal ook tijdig commu-
niceren of deze deadline wordt opgeheven of verlengd. Het gaat hier 
over de deadline van eind maart. 
 
Uit Europese overlegplatformen blijkt dat verschillende Europese lan-
den de vrijwillige terugkeer naar Syrië faciliteren. Daar hebt u naar ver-
wezen. Dat gaat over de go and see, waarop ik al geantwoord heb. We 
onderzoeken of we dat eventueel ook zullen doen. Op de Europese top 
rond Syrië van volgende week wordt dat ook besproken.  
 

et le resteront certainement jusqu'à 
la fin du mois de mars. Seules les 
entrevues personnelles et les pro-
cédures de décision concernant les 
personnes bénéficiant d'un statut 
de protection dans un autre État 
membre de l'UE se poursuivent. 
Pour l'instant, nous disposons de 
trop peu d'informations objectives 
pour pouvoir évaluer adéquate-
ment la situation en Syrie. Après le 
sommet européen qui aura lieu la 
semaine prochaine, nous décide-
rons de faciliter davantage ou non 
le rapatriement de Syriens et de re-
prendre le traitement de leurs dos-
siers. 
 

05.03  Francesca Van Belleghem (VB): Ik weet niet of het mogelijk is 

om een kleine, aanvullende vraag te stellen. Welke zijn de andere 
agendapunten op die Europese top? Kunnen we die online vinden?  
 

05.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Les autres points inscrits à 
l'ordre du jour du sommet euro-
péen sont-ils en ligne? 
 

05.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: Die informatie is inderdaad 

online te vinden, maar een ander belangrijk agendapunt gaat specifiek 
over de externalisering en de externe dimensie van het migratiebeleid, 
waaronder de terugkeerhubs. Dat is geen geheim. Dat staat dus ook 
op de agenda. Dat is wel een belangrijk punt op de Europese minister-
raad van volgende week woensdag. 
 

05.04  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Oui. Est également ins-
crite à l'ordre du jour la dimension 
externe de la politique migratoire, 
dont font partie les centres de re-
tour. 
 

05.05  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel, dat is interes-

sant.  
 
Ik vond wel iets raars in uw antwoord. Oostenrijk geeft de zogenaamde 
go and see-premies. Terwijl ze volgens Oostenrijk kunnen terugkeren 
naar Syrië, kunnen wij nog altijd geen asielaanvragen beoordelen. Dat 
lijkt me een discrepantie. Men kan wel terugkeren en vrijwillig terugke-
ren, maar wij kunnen nog altijd geen asielaanvragen beoordelen. 
 
Ik hoop dat we na maart 2025 enigszins meer zullen kunnen beoorde-
len. 
 

 

05.06 Minister Anneleen Van Bossuyt: De go and see dient niet om 

naar daar te gaan en er te blijven. Die is bedoeld om naar daar te gaan 
en te kijken of de betrokkene eventueel vrijwillig zou terugkeren. Zij 
gaan echter eerst terug naar Oostenrijk. Dat is wat de go and see ei-
genlijk inhoudt. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "De registratie en controle van de echtelijke status van Oekra-
iense tijdelijk ontheemden" (56002385C) 
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06 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "L'enregistrement et le contrôle de la situation matrimoniale 
des Ukrainiens temporairement déplacés" (56002385C) 
 

06.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, de oorlog in 

Oekraïne woedt ondertussen drie jaar. We hebben in ons land al heel 
wat Oekraïners opgevangen en we zullen dat ook blijven doen, uit pure 
solidariteit met het Oekraïense volk. 
 
Bijna onmiddellijk is beslist die mensen een statuut van tijdelijke be-
scherming te geven. Ze kregen ook onmiddellijk een leefloon, waarop 
wij, in de oppositie toen, heel wat kritiek hebben gegeven. 
 
Nu vang ik signalen op van het lokale niveau dat in een aantal gevallen 
Oekraïners hun echtelijke status als "onbepaald" laten registreren. Tot 
op heden wordt de echtelijke status niet structureel gecontroleerd door 
de Dienst Vreemdelingenzaken bij de Oekraïense autoriteiten, tenzij bij 
een sterk vermoeden van fraude. 
 
Ik meen dat er ook niet erg diep ingegaan wordt op de dossiers van 
Oekraïners, toch niet vergeleken met anderen die subsidiaire bescher-
ming of de vluchtelingenstatus aanvragen.  
 
Dat hiaat kan zorgen voor misbruik van onze sociale zekerheid. Een 
alleenstaande vrouw, een moeder met kind, kan zich bijvoorbeeld laten 
registreren en aanspraak maken op een volwaardig equivalent leefloon 
met gezinslast, terwijl de echtgenoot zich ergens anders laat registre-
ren en zich "alleenstaande" verklaart, zich niet domicilieert op hetzelfde 
adres, of van twee adressen gebruikmaakt, en dus ook aanspraak 
maakt of een volwaardig equivalent leefloon. 
 
Zijn er reeds meldingen geweest bij de Dienst Vreemdelingenzaken 
over dergelijke gevallen van fraude? In welke mate werd er informatie 
ingewonnen bij de Oekraïense autoriteiten? Wat waren de resultaten 
daarvan en welk gevolg werd er gegeven aan deze dossiers? 
 
Zult u stappen ondernemen om een structurele informatie-uitwisseling 
tussen de federale en Oekraïense diensten te realiseren om deze con-
troles op te volgen? Hoe zit het met het bilateraal en/of Europees over-
leg hierover? 
 
Deze kwestie kan natuurlijk niet beperkt worden tot mensen van Oe-
kraïense nationaliteit. Bij uitbreiding is het interessant om de status te 
bekijken van eenieder die hier als nieuwkomer binnenkomt, als we on-
voldoende informatie hebben over de echtelijke status. 
 
Op welke manier zult u deze fraude onmogelijk maken? Welke bijko-
mende stappen zult u nemen? 
 
Deze vraag houdt ook enigszins verband met uw andere bevoegdheid. 
 

06.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Dans notre pays, les réfugiés ukrai-
niens bénéficient d'une protection 
temporaire et d'un revenu d'inté-
gration. L'OE contrôle beaucoup 
moins les dossiers d'Ukrainiens 
que ceux d'autres réfugiés, ouvrant 
ainsi la voie aux abus. Ainsi, il 
semble que des personnes ma-
riées se fassent enregistrer sépa-
rément comme isolés pour pouvoir 
prétendre à un revenu d'intégration 
à part entière. 
 
De tels cas de fraude ont-ils été si-
gnalés à l'OE? S'informe-t-on au-
près des autorités ukrainiennes? 
Allez-vous prendre des mesures 
pour réaliser un échange d'infor-
mations structurel avec l'Ukraine? 
Des concertations bilatérales ou 
européennes ont-elles lieu à ce su-
jet? Comment rendre impossible la 
fraude à l'état civil de tous les réfu-
giés? 
 

06.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw De Vreese, ik dank 

u voor uw vraag, die inderdaad deels mijn andere bevoegdheid over-
lapt. Dat zal ook uit het antwoord blijken. 
 
Bij de Dienst Vreemdelingenzaken zijn daarover geen cijfergegevens 
beschikbaar. De DVZ kreeg een beperkt aantal meldingen van ge-

06.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: L'OE a reçu de la part de 
communes une série limitée de si-
gnalements de telles fraudes. La 
lutte active contre la fraude sociale 
sous la forme de domiciliation fic-
tive relève de la compétence des 
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meenten met betrekking tot Oekraïense gezinnen waarvan de gezins-
leden op twee verschillende adressen zijn gedomicilieerd. Daardoor 
maken zij misbruik van de sociale zekerheid en bijstand. 
 
Ik merk op dat het actief opsporen en bestrijden van sociale fraude ten 
gevolge van fictieve domiciliëring niet de bevoegdheid is van de Dienst 
Vreemdelingenzaken, maar wel van de lokale besturen, zoals politie 
en OCMW, en ook van de andere inspectiediensten. 
 
Het is duidelijk dat de informatie- en gegevensuitwisseling beter en ef-
ficiënter moet. Ik zal daarvan dan ook werk maken via samenwerkings-
akkoorden tussen verschillende diensten, zoals tussen de POD MI en 
de Dienst Vreemdelingenzaken, die, zoals u aangeeft, beide onder 
mijn bevoegdheid vallen. We zullen dat echter ook doen met steden en 
gemeenten, politie enzovoort. Op die manier kan beter worden gecon-
troleerd of de voorwaarden inzake het recht op verblijf effectief zijn ver-
vuld. 
 
Het is mijn bedoeling dat de POD MI en de DVZ samenwerken en sys-
tematisch informatie uitwisselen met betrekking tot leefloonaanvragen 
van vreemdelingen. Misbruik van ons sociaal stelsel is immers onaan-
vaardbaar, onhoudbaar en onbetaalbaar. Het ondergraaft ook volledig 
het draagvlak daarvoor. 
 
Bovendien kan de DVZ de tijdelijke bescherming niet intrekken op ba-
sis van die informatie. De intrekking op basis van fraude is beperkt tot 
fraude die doorslaggevend geweest zou zijn bij de toekenning van een 
tijdelijke beschermingsstatus. Ik denk daarbij bijvoorbeeld aan iemand 
die achterhoudt dat hij of zij ook over de Roemeense nationaliteit be-
schikt. De tijdelijke beschermingsstatus kan in dat geval – dus in geval 
van liegen over het feit dat hij of zij nog een andere nationaliteit heeft – 
worden ingetrokken, omdat hij geweigerd zou zijn indien de DVZ op de 
hoogte was geweest dat de betrokkene ook over een Europese natio-
naliteit beschikt. 
 
Sinds de invasie in Oekraïne kregen 94.000 personen een attest van 
tijdelijke bescherming. Het is voor de DVZ materieel onmogelijk, noch 
relevant in het kader van zijn bevoegdheden, namelijk nagaan of ie-
mand voldoet aan de voorwaarden om tijdelijke bescherming te krijgen, 
om systematisch de burgerlijke staat van de begunstigden te controle-
ren bij de Oekraïense autoriteiten en die ook op te volgen. Maar we 
maken er dus werk van. 
 

administrations locales, de la po-
lice et des CPAS, ainsi que des 
autres services d'inspection. 
 
Il convient d'améliorer l'échange 
d'informations et de le rendre plus 
efficace. À cette fin, je conclurai 
des accords de coopération entre 
différents services et les villes, les 
communes et la police, de manière 
à accroître l'efficacité des con-
trôles. L'objectif est que le Service 
public de programmation Intégra-
tion sociale (SPP IS) et l'OE échan-
gent systématiquement des infor-
mations sur les demandes de re-
venu d'intégration introduites par 
des étrangers. La protection tem-
poraire ne peut être retirée que si 
la fraude constatée a influencé l'oc-
troi du statut de protection, mais 
pas pour des faits de fraude so-
ciale. 
 
Depuis l'invasion de l'Ukraine, 
94 000 personnes ont reçu une at-
testation de protection temporaire. 
Il n'est matériellement pas possible 
ni pertinent pour l'OE de contrôler 
systématiquement l'état civil des 
bénéficiaires auprès des autorités 
ukrainiennes. 
 

06.03  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord.  
 
Ik denk dat we op dat vlak ook een versnelling hoger moeten schake-
len. We weten – dit is echt een oud zeer – dat er veel te weinig en zelfs 
geen informatie-uitwisseling plaatsvindt tussen de POD Maatschappe-
lijke Integratie en de Dienst Vreemdelingenzaken. Dat is alweer zoiets 
waarvan de burger zich afvraagt hoe het mogelijk is. Hoe kan het dat 
wij hier keihard werken, maar dat voor bepaalde controles, terwijl er 
nochtans databanken zijn, informatie niet wordt uitgewisseld? Op dat 
vlak denk ik daarom dat het een zeer goede combinatie van bevoegd-
heden is om daar absoluut werk van te maken. 
 
Daarnaast denk ik ook dat het zeer belangrijk is om de lokale besturen 
daarin mee te krijgen. We hebben gezien hoe het eraan toe kan gaan, 

06.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Les échanges d'informations sont 
actuellement presque inexistants 
entre le SPP IS et l'OE. Il faut donc 
absolument s'atteler à ce pro-
blème. Les autorités locales doi-
vent y être associées. Le dossier 
anderlechtois nous a montré ce qui 
pouvait arriver. L'échange de don-
nées nous permettra d'effectuer un 
contrôle plus efficace. 
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bijvoorbeeld in Anderlecht, welke zaken er allemaal kunnen gebeuren 
qua fraude. Dat moet zeer goed gecontroleerd worden. Door de uitwis-
seling van gegevens denk ik dat we daarin alleszins een stap verder 
zetten. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "De controles op vluchten uit Griekenland door de luchtvaart-
politie en de DVZ" (56002386C) 

07 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "Les contrôles des vols en provenance de Grèce par la 
police aéroportuaire et l'OE" (56002386C) 
 

07.01  Maaike De Vreese (N-VA): Onlangs stond er in de pers dat de 

luchtvaartpolitie en de Dienst Vreemdelingenzaken sinds november 
controles uitvoeren op aankomende vluchten uit Griekenland. Het doel 
van die controles is het moeilijker te maken voor erkende vluchtelingen 
om in België een nieuwe asielaanvraag in te dienen. Dat gaat natuurlijk 
over de mensen met een M-status, waaronder heel wat Palestijnen. 
Daarover hadden we het daarnet. 
 
De aanleiding voor die controles was de sterke stijging van asielaan-
vragen door personen die al in een ander Europees land als vluchteling 
erkend waren. Er zouden ook aanwijzingen zijn dat mensensmokke-
laars gebruikmaken van vluchten om mensen vanuit Griekenland naar 
dit land te krijgen. 
 
Reizigers met ongeldige documenten worden naar een gesloten cen-
trum gebracht en zouden naar Griekenland worden teruggestuurd. Van 
personen met Griekse verblijfspapieren wordt een digitale scan van de 
documenten gemaakt. Indien die personen hun papieren na aankomst 
zouden vernietigen of kwijtraken, helpt de digitale kopie om een terug-
keer naar Griekenland makkelijker te laten verlopen. 
 
Het is onverantwoord dat personen die erkend zijn in andere landen in 
ons land ook bescherming aanvragen, zeker als men weet dat onze 
asielcentra volledig vol zitten. We merken bij de lokale besturen ook 
dat het draagvlak volledig weg is. Toen deze regering werd gevormd, 
kreeg ik onmiddellijk de vraag van allerlei burgemeesters en schepe-
nen: ons asielcentrum zal toch als een van de eerste gesloten worden? 
Die vragen zullen ook bij u terechtgekomen zijn, mevrouw de minister. 
Ik kan geen enkel asielcentrum in West-Vlaanderen noemen, behalve 
dat in Poelkapelle, dat er al jaar en dag is, dat een uitbreiding wil of 
open wil blijven. Er is dus werk aan de winkel. Het is belangrijk om die 
instroom te beperken, want daar hebt u vat op. 
 
Mevrouw de minister, kunt u toelichting geven over die controles? Hoe-
veel personen werden gevat sinds het begin van de controles? In hoe-
veel gevallen hadden die personen ongeldige reisdocumenten? In hoe-
veel gevallen hadden ze reeds Griekse verblijfspapieren? Over welke 
nationaliteiten gaat het? Hoeveel werden er overgebracht naar een ge-
sloten centrum? Hoeveel werden er al teruggestuurd? Zitten daar ook 
gezinnen tussen? 
 
Kunt u toelichting geven over de samenwerking met de federale lucht-

07.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Selon des informations parues ré-
cemment dans la presse, la police 
aéronautique et l'OE effectuent de-
puis le mois de novembre des con-
trôles sur les vols venant de Grèce 
pour rendre la tâche plus difficile 
aux réfugiés reconnus qui désirent 
introduire une nouvelle demande 
d'asile en Belgique. Il est en effet 
injustifiable que des personnes qui 
ont été reconnues dans d'autres 
pays demandent également une 
protection en Belgique, en particu-
lier eu égard à la congestion com-
plète de nos centres d'asile.  
 
Pouvez-vous donner des préci-
sions sur ces contrôles? Seront-ils 
élargis? 
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vaartpolitie? Hoelang zullen die controles duren? Zult u dit ook uitbrei-
den naar andere hoogrisicovluchten uit andere landen waarvoor het-
zelfde risico heerst?  
 

07.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel, mevrouw De 

Vreese, voor uw vragen. Ik heb een heel aantal cijfers, die ik u zal 
meegeven. 
 
In 2024 controleerde de luchthavenpolitie gedurende 24 dagen vluch-
ten van en naar Griekenland. In 2025 vonden tot nu toe gedurende 
veertien dagen controles plaats. Daarbij waren bijvoorbeeld ook vijf 
vluchten uit Cairo en één vlucht uit Istanboel. De verslagen van de con-
troles werden doorgestuurd naar de Dienst Vreemdelingenzaken.  
 
Bij de controles in 2024 werden er 86 personen aangetroffen die in het 
bezit waren van een internationaal beschermingsstatuut in Grieken-
land. Dat zijn de zogenaamde M-statussen. Die personen reizen met 
het reisdocument dat hun door Griekenland werd afgeleverd, vaak ook 
met de verblijfstitel die ze er verkregen hadden. Wat de nationaliteiten 
van die 86 personen betreft, ging het in 2024 over drie personen met 
de Egyptische nationaliteit, twee met de Libische nationaliteit en 81 
Palestijnen. Dat brengt het totaal op 86. 31 personen van die 86 aan-
getroffen personen hadden een lopende procedure internationale be-
scherming, waren erkend als vluchteling of waren uitgeprocedeerd. In 
totaal dienden 50 personen een nieuw verzoek in tot internationale be-
scherming.  
 
Bij de controles in 2025, in de korte periode van 1 januari tot 12 febru-
ari, werden volgens de recentste cijfers in totaal 108 personen met een 
internationaal beschermingsstatuut in Griekenland aangetroffen. Dat 
zijn er dus al meer dan in 2024. Ze reisden met het reisdocument dat 
hun door Griekenland werd afgeleverd, vaak ook met de verblijfstitel 
die ze er verkregen hadden. Wat de nationaliteiten van die 108 perso-
nen betreft, het ging over twee personen met de Afghaanse nationali-
teit, drie uit Eritrea, een uit Ethiopië, een uit Pakistan, 57 uit Palestina, 
een uit Soedan, twee uit Somalië, vijf staatlozen, 34 uit Syrië en twee 
uit Jemen. Dat brengt het totaal op 108. Daarvan waren 34 personen 
ofwel in procedure, ofwel erkend vluchteling, ofwel uitgeprocedeerd. 
Acht hebben naderhand een verzoek om internationale bescherming 
ingediend en 66 hebben geen procedure ingediend.  
 
Personen met een vluchtelingenstatuut kunnen visumvrij reizen als ze 
in het bezit zijn van een geldig reisdocument dat werd afgeleverd door 
een Schengenlidstaat en hun verblijfstitel aldaar. 
 
Wat uw bijkomende vraag over de gezinnen betreft, we hebben mo-
menteel geen cijfergegevens of er daar gezinnen bij waren. 
 

07.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: En 2024, la police aéro-
portuaire a contrôlé pendant 24 
jours les vols en provenance et à 
destination de la Grèce. En 2025, 
on dénombre déjà 14 jours de con-
trôles. Les rapports de ces con-
trôles ont été transmis à l'Office 
des étrangers. 
 
En 2024, parmi les personnes con-
trôlées, 86 bénéficiaient d'un statut 
de protection internationale en 
Grèce, dont 31 avaient engagé une 
procédure de protection internatio-
nale, étaient reconnues comme ré-
fugiées ou avaient été déboutées. 
Cinquante personnes ont introduit 
une nouvelle demande de protec-
tion internationale. 
 
Du 1er janvier au 12 février 2025, 
ce sont au total 108 personnes bé-
néficiant d'un statut de protection 
internationale en Grèce qui ont été 
interceptées. Elles voyageaient 
munies d'un document de voyage 
qui leur avait été délivré par la 
Grèce, et souvent également d'un 
titre de séjour obtenu dans ce 
pays. Parmi ces personnes, 34 
étaient soit en cours de procédure, 
soit reconnues comme réfugié, soit 
déboutées. Huit d'entre elles ont in-
troduit une demande de protection 
internationale. Les personnes qui 
ont un statut de réfugié peuvent 
voyager sans visa si elles sont en 
possession d'un document de 
voyage valable délivré par un État 
membre de l'espace Schengen. 
Nous ignorons s'il y avait égale-
ment des familles parmi elles. 
 

07.03  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, verdere con-

troles zijn absoluut noodzakelijk. Ik zou die zo breed mogelijk doen, 
want daar is winst op te behalen als men ziet dat er daarvan toch vrij 
veel mensen gebruikmaken. 
 
We moeten de focus leggen op de mensensmokkelnetwerken die daar-
achter zitten. Ik weet niet of er contacten kunnen worden gelegd tussen 
u en de politiediensten en of er eventueel een verbindingsambtenaar 
van de politie in Griekenland is, maar ik denk dat het voor u heel inte-
ressant zou zijn om met uw Griekse collega afspraken te maken en om 

07.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Il est impératif d'effectuer des con-
trôles aussi larges que possible. 
Nous devons nous concentrer sur 
les réseaux de trafic d'êtres hu-
mains. Selon moi, il serait très inté-
ressant que vous concluiez des ac-
cords avec votre homologue grec à 
ce sujet et que vous organisiez en 
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daar ontradingscampagnes op te zetten. Men moet duidelijk maken dat 
het geen enkele zin heeft om naar ons land te komen als men een M-
status heeft en erkend is in Griekenland of een procedure lopende 
heeft. Dat kan heel ontradend werken ten aanzien van die smokkelnet-
werken. 
 

Grèce des campagnes de dissua-
sion. 
 

07.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: U hebt het over contacten met 

de Griekse collega's. Ik zal proberen om volgende week op de Euro-
pese ministerraad al met verschillende collega's contact te leggen over 
verschillende elementen en we zullen ook met de minister van Binnen-
landse Zaken bekijken of die controles kunnen worden verdergezet. 
 

07.04  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: J'essaierai d'aborder cer-
tains points la semaine prochaine 
lors du Conseil des ministres euro-
péen et j'examinerai la possibilité 
de procéder à des contrôles sup-
plémentaires avec le ministre de 
l'Intérieur. 
 

07.05  Maaike De Vreese (N-VA): U bent heel goed bezig, mevrouw 

de minister. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "De opvolging van drugsdealers zonder geldige verblijfspapie-
ren" (56002389C) 

08 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le suivi des trafiquants de drogue sans permis de séjour 
valide" (56002389C) 
 

08.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, mijn vraag 

dateert al van een tijdje geleden en is voor een stuk achterhaald. En-
kele weken geleden nog berichtte de pers dat Brusselaars foto’s en 
video’s maakten van drugsdealers om ze aan de politie te bezorgen en 
later waren er dan schietpartijen in Anderlecht, waar de drugscrimina-
liteit welig tiert. 
 
De procureur des Konings kaartte al verschillende keren aan dat heel 
wat drugsdealers, waaronder ook minderjarigen, hier illegaal verblij-
ven. Dat maakt het voor de ordediensten bijzonder moeilijk om het pro-
bleem te bestrijden. Bovendien is de frustratie bijzonder groot wanneer 
de politie van Brussel Zuid dealers aantreft die meermaals het bevel 
hebben gekregen om het grondgebied te verlaten. 
 
Wanneer dealers zonder geldige verblijfspapieren worden gevat, wordt 
altijd de Dienst Vreemdelingenzaken gecontacteerd, maar de DVZ zit 
met een beperkt aantal plaatsen in de gesloten centra. Vaak voelt de 
politie zich daarom machteloos. Bij de DVZ is de frustratie minstens 
even hoog, omdat men onder andere een keuze moet maken wie naar 
een gesloten centrum wordt gestuurd en wie niet, terwijl het soms gaat 
om illegalen met een heel zwaar profiel, die ook zware feiten pleegden 
en de openbare orde verstoorden. Van de uitzetting van dat soort ille-
gale criminelen moet er absoluut en prioritair werk gemaakt worden. 
 
Hoeveel administratieve rapporten ontving de DVZ in 2024 vanuit de 
Brusselse politiediensten bij de aanhouding van illegale drugsdealers? 
Is er een stijging tegenover voorgaande jaren? Is er een verschil tussen 
de Brusselse gemeenten? Wat is de situatie in Brussel wat uw be-
voegdheid betreft? 
 

08.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Ma question est entre-temps 
quelque peu obsolète, mais la cri-
minalité liée à la drogue continue 
de prospérer à Anderlecht. L'OE 
est contacté lorsque des  
trafiquants ne possédant pas de 
titre de séjour valable sont inter-
ceptés. Le nombre de places dans 
les centres fermés est cependant 
limité. Il est terriblement frustrant 
pour la police et l'OE de devoir 
choisir qui doit être envoyé en 
centre fermé. Il s'agit souvent de 
profils lourds.  
 
Combien de rapports administratifs 
les services de police bruxellois 
ont-ils fait parvenir à l'OE en 2024 
à la suite de l'arrestation de trafi-
quants de drogue et quelle est 
l'évolution de ce nombre? Quel est 
le profil des trafiquants? Le Service 
des Tutelles est-il contacté lorsqu'il 
s'agit de mineurs illégaux? Quelles 
mesures prenez-vous pour lutter 
contre le problème des trafiquants 
de drogue ne possédant pas de 
titre de séjour valable et pour en 
assurer le suivi?  
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Wat is het profiel van die drugsdealers? Gaat het inderdaad om min-
derjarigen? Wat is het gevolg bij de Dienst Vreemdelingenzaken? Wor-
den ze opgesloten of krijgen ze een bevel? Hoe zit het met de minder-
jarige illegalen? Hoe zit het met de Dienst Voogdij? Is die daarbij be-
trokken? Worden die minderjarigen dan extra opgevolgd? Wat zijn de 
nationaliteiten? Welke stappen neemt u om drugsdealers zonder gel-
dige verblijfspapieren aan te pakken en op te volgen? 
 

 

08.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel, mevrouw De 

Vreese, voor uw vragen.  
 
De aangekaarte problematiek is inderdaad sterk aanwezig. Ik kan u 
een antwoord geven op basis van de gegevens die de Dienst Vreem-
delingenzaken mij heeft bezorgd. 
 
Ten eerste, de DVZ heeft in 2024 160 administratieve verslagen be-
treffende illegale drugsdealers ontvangen. Dat is een forse stijging ten 
opzichte van 2023, want toen waren het er 39. 
 
Ten tweede, is er een verschil tussen de Brusselse gemeenten? De 
DVZ heeft voor het geheel van de Brusselse gemeenten, dus inclusief 
Sint-Gillis, in 2024 604 administratieve verslagen ontvangen. Dat is 
dan weer een daling ten opzichte van de 653 verslagen van het jaar 
voordien. 
 
Ten derde, over welke profielen gaat het? Informatie daarover is niet 
beschikbaar. Ik kan u wel een top drie geven van de nationaliteiten in 
de administratieve verslagen: in 2023 en 2024 bestond de top drie voor 
Sint-Gillis uit Marokko, Algerije en Tunesië. Voor Brussel was dat in 
2023 dezelfde top drie; in 2024 was de top drie voor Brussel Marokko, 
Algerije en Roemenië. 
 
De in uw vierde en vijfde vraag gevraagde informatie is niet beschik-
baar, aangezien die gedetailleerde data niet als statistiek beschikbaar 
zijn in de huidige databanken. Daarvoor zijn verdere ontwikkelingen 
nodig. Om die vragen te beantwoorden, zou het eigenlijk dossier per 
dossier moeten worden nagekeken. 
 
Ik kom bij uw laatste vraag. Om drugsdealers zonder geldige verblijfs-
papieren aan te pakken en op te volgen, heeft de Dienst Vreemdelin-
genzaken samenwerkingsverbanden gesloten met de verschillende 
politiezones in Brussel en in andere steden, waarbij de focus wordt ge-
legd op personen in illegaal verblijf die herhaaldelijk feiten plegen. Er 
is ook een samenwerking met de politiezone Brussel Zuid en proble-
matische profielen worden geïdentificeerd. De Dienst Vreemdelingen-
zaken tracht vervolgens prioritair een reisdocument te verkrijgen om 
die personen van het grondgebied te verwijderen. 
 

08.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: L'OE a reçu 160 rapports 
administratifs relatifs à des trafi-
quants de drogue en situation illé-
gale en 2024, contre 39 en 2023. 
Pour l'ensemble des communes 
bruxelloises, donc y compris Saint-
Gilles, le nombre de rapports admi-
nistratifs était de 604 en 2024, 
contre 653 en 2013. Nous ne pos-
sédons aucune information concer-
nant les profils, mais bien concer-
nant les trois nationalités les plus 
récurrentes. En 2023 et 2024, il 
s'agissait pour Saint-Gilles des na-
tionalités marocaine, algérienne et 
tunisienne. Ces mêmes nationali-
tés constituaient le top 3 à 
Bruxelles en 2023 et, en 2024, la 
nationalité tunisienne a été détrô-
née par la nationalité roumaine. 
Nous ne disposons pas non plus 
de chiffres spécifiques sur les mi-
neurs en situation illégale. 
 
Des accords de coopération ont 
été conclus entre l'OE et les zones 
de police de Bruxelles et d'autres 
villes. Ceux-ci prévoient de mettre 
l'accent sur les récidivistes en sé-
jour irrégulier. Une coopération est 
aussi organisée avec la zone de 
police de Bruxelles Midi afin d'iden-
tifier les profils à problème. L'OE 
tente ensuite en priorité d'éloigner 
ces personnes du territoire. 
 

08.03  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, dat de drugs-

dealers de Marokkaanse, Algerijnse of Tunesische nationaliteit heb-
ben, verbaast ons niet. Marokko, Algerije en Tunesië zouden eigenlijk 
al jarenlang de prioriteit moeten zijn van de voltallige regering en van 
de Europese Unie, want criminelen met die nationaliteiten komen zeer 
vaak voor in de criminaliteitsstatistieken. We merken nu een vooruit-
gang voor Marokko, maar die is ook nodig voor de rest van de betrok-
ken landen. 
 

08.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Les nationalités évoquées figurent 
depuis des années dans les statis-
tiques de criminalité. Le gouverne-
ment et l'UE doivent en faire une 
priorité. Nous ne disposons pas de 
statistiques, mais le procureur du 
Roi prétend qu'il détient un profil 
des trafiquants. Quoi qu'il en soit, il 
serait très utile d'établir ces profils, 
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De Dienst Vreemdelingenzaken zou het dus dossier per dossier moe-
ten bekijken, maar ondertussen beweert de procureur des Konings wel 
een profiel van de illegale drugsdealers te hebben. Ik denk dat het mis-
schien wel interessant kan zijn om in de statistieken te duiken om zo 
een compleet profiel te krijgen. Misschien moet men maar samen met 
de politiediensten onderzoeken of het werkelijk om minderjarigen gaat, 
waardoor de Dienst Voogdij daarbij betrokken moeten worden, want 
anders varen we eigenlijk blind. Ook als minister is het belangrijk om 
daar een zeer goed zicht op te hebben en te weten wat er al dan niet 
binnen of buiten uw bevoegdheid valt. 
 

car sinon, nous en serons réduits à 
naviguer à l'aveugle. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Samengevoegde vragen van 

- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De stijging van transmigratie in West-Vlaanderen" (56002388C) 
- Franky Demon aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Transmigratie in West-Vlaanderen" (56003009C) 

09 Questions jointes de 

- Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "L'augmentation de la migration de transit en Flandre occidentale" 
(56002388C) 
- Franky Demon à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes) sur "La migration de transit en Flandre occidentale" (56003009C) 
 

09.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, het zal u niet 

verbazen dat voor deze vraag de twee West-Vlamingen, met name 
twee Bruggelingen, aan het woord zijn. Wij worden namelijk sinds jaar 
en dag geconfronteerd met de transmigratieproblematiek. De laatste 
jaren was ze eigenlijk zo goed als uit het straatbeeld verdwenen. Ik kan 
niet zeggen dat ze helemaal verdwenen was, maar we zagen toch een 
enorme daling in West-Vlaanderen. 
 
Onlangs communiceerde de provinciegouverneur echter dat het aantal 
gevatte transmigranten opnieuw stijgt. In 2024 werden er 632 gevat, 
terwijl er in 2023 minder dan 400 gevat werden. Volgens de gouver-
neur zou 70 % van alle aangetroffen transmigranten in onze provincie 
aangetroffen worden, maar dat is eigenlijk al lang zo. De oorzaak van 
de stijging is moeilijk te achterhalen, maar er zouden verschillende fac-
toren spelen, zoals de gerichte controles, het weer, het beleid in het 
Verenigd Koninkrijk en de veranderde routes richting Europa, maar ook 
richting Groot-Brittannië.  
 
Om dat fenomeen aan te pakken is er inderdaad een goede samen-
werking op de verschillende niveaus nodig. In het verleden hadden we 
ook een werkgroep die er voor 100 % mee bezig was om dat allemaal 
te monitoren. Kunt u extra toelichting geven over de transmigratiepro-
blematiek, in het bijzonder over West-Vlaanderen? Zijn daar ook min-
derjarigen bij betrokken? Hoeveel waren er? Wat waren de voornaam-
ste nationaliteiten en hoe verklaart u die stijging? Levert de Dienst 
Vreemdelingenzaken bijstand bij acties op het terrein? Worden die 
mensen dan teruggebracht naar een gesloten centrum? In hoeveel ge-
vallen komt er een effectieve terugkeer? Hoe zult u de problematiek 
verder aanpakken? Zult u in overleg gaan met de minister van Binnen-
landse Zaken en bij uitbreiding de minister van Justitie, aangezien het 
vaak ook om mensensmokkel gaat? 
 

09.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Ces dernières années, nous avons 
assisté à une diminution considé-
rable des statistiques relatives au 
problème de la migration de transit 
en Flandre occidentale, mais le 
gouverneur de la province a ré-
cemment indiqué que le nombre de 
migrants en transit interceptés était 
reparti à la hausse, passant de 
moins de 400 en 2023 à 632 
en 2024. 
 
Pouvez-vous expliquer ce pro-
blème? L'Office des étrangers 
prête-t-il main-forte sur le terrain? 
Ces individus sont-ils ramenés 
dans un centre fermé? Dans com-
bien de cas y a-t-il un retour effec-
tif? Comment vous attaquerez-
vous à ce problème? Vous concer-
terez-vous davantage avec les mi-
nistres de l'Intérieur et de la Jus-
tice? 
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09.02  Franky Demon (cd&v): Zoals mevrouw De Vreese daarnet aan-

gaf, is het rapport van de West-Vlaamse gouverneur duidelijk. Ik schrok 
ervan, want de voorbije jaren was er een daling. Plots is er nu een 
stijging. Als ik de gouverneur volg, werd maar liefst 40 % van alle trans-
migranten aangetroffen in de havenzone in Zeebrugge. De andere 
60 % werd aangetroffen in de kustregio. 
 
Zoals mevrouw De Vreese daarnet opmerkte, kan een stijging verschil-
lende oorzaken hebben, zoals het beleid in het Verenigd Koninkrijk of 
gerichtere controles. Niettemin blijven onze lokale politiemensen het 
gevoel hebben dat zij met de kraan open dweilen. Om de transmigra-
tieproblematiek aan te pakken, moet, zoals wij allen weten, worden in-
gezet op samenwerking, uitwisseling van gegevens en innovatieve 
technologieën, zodat smokkelbendes opgepakt kunnen worden. 
 
Welke steden en gemeenten of welke geografische gebieden in West-
Vlaanderen ervaren de grootste impact van de transmigranten? Hoe-
veel geregistreerde transmigranten werden er in 2023 en 2024 aange-
troffen in West-Vlaanderen? Om welke nationaliteiten gaat het? Zoals 
mevrouw De Vreese aangaf, is er ook de vraag naar het aantal min-
derjarigen. Zijn er linken naar netwerken in relatie tot de landen van 
herkomst van de transmigranten? 
 
U bent nog maar net aangetreden, maar had u al gesprekken met de 
lokale overheden in de kustregio’s over de transmigratieproblematiek 
of plant u die gesprekken nog? Bent u van plan te overleggen met de 
minister van Binnenlandse Zaken om eventueel extra steun van de fe-
derale politie te krijgen, ook in de kustregio, teneinde de transmigratie-
problematiek te helpen aanpakken? 
 
Ten slotte, de uitwisseling van gegevens tussen het Verenigd Konink-
rijk, Frankrijk en België blijft een heikel punt. Wat zult u ondernemen 
om de samenwerking beter op punt te kunnen stellen? 
 

09.02  Franky Demon (cd&v): Le 

rapport du gouverneur de Flandre 
occidentale est clair: pas moins de 
40 % des migrants en transit ont 
été retrouvés dans la zone por-
tuaire de Zeebrugge et les 60 % 
restants, dans la région côtière. 
Les agents de la police locale ont 
le sentiment que leurs efforts sont 
vains. Nous devons miser sur la 
collaboration, l'échange de don-
nées et les technologies novatrices 
pour intercepter les bandes de pas-
seurs. 
 
Pouvez-vous donner des préci-
sions sur la problématique qui 
touche la Flandre occidentale? Où 
en est la concertation avec les 
autres acteurs impliqués et avec le 
ministre de l'Intérieur? Comment 
améliorer l'échange de données 
entre le Royaume-Uni, la France et 
la Belgique? 
 

09.03 Minister Anneleen Van Bossuyt: Collega's, ik zal antwoorden 

op basis van cijfers die ik van de Dienst Vreemdelingenzaken heb ge-
kregen. In 2024 ontving de DVZ 909 administratieve verslagen van 
controles door de politie na een interceptie met vermelding transmigra-
tie. Daarvan waren er 230 niet-begeleide minderjarige vreemdelingen. 
 
U vraagt beiden naar cijfers specifiek voor West-Vlaanderen, maar het 
is blijkbaar niet mogelijk om de cijfers per provincie te geven. Voor 
meer informatie verwijs ik u naar de minister van Binnenlandse Zaken, 
die bevoegd is voor de politie, aangezien de DVZ enkel informatie kan 
geven over de verslagen die de politie aan de dienst bezorgt. Die ver-
slagen worden niet per provincie geregistreerd bij de DVZ. Voor speci-
fieke cijfers voor West-Vlaanderen dient u zich dus tot de minister van 
Binnenlandse Zaken te wenden. 
 
De DVZ leverde in 2024 bijstand bij 267 acties op het terrein. Daarvan 
waren er 13 acties in het kader van transmigratie. In 2024 werden er 
betreffende de 909 ontvangen controleverslagen met vermelding 
transmigratie 37 vasthoudingsbeslissingen genomen, waarvan 15 in 
het kader van Dublin. Er is echter geen relatie tussen de databank van 
de intercepties en die van de terugkeer. Momenteel kan de vraag met 
betrekking tot terugkeer dan ook niet beantwoord worden. Wat ik u wel 
kan meegeven, is de top vijf van nationaliteiten van personen die on-
derschept worden: vanuit Eritrea 225, vanuit Soedan 141, vanuit Irak 

09.03  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: En 2024, 909 rapports ad-
ministratifs de contrôles de police 
mentionnant la migration de transit 
sont parvenus à l'OE. Des mineurs 
étrangers non accompagnés 
étaient impliqués dans 230 cas. 
Pour les chiffres par province, je 
renvoie vers le ministre de l'Inté-
rieur, étant donné que les rapports 
de police ne sont pas enregistrés 
par province auprès de l'OE.  
 
En 2024, l'OE a fourni une assis-
tance dans le cadre de 267 actions 
menées sur le terrain, dont 13 con-
cernaient la migration de transit, et 
37 décisions de détention ont été 
prises dans les 909 rapports de 
contrôle, dont 15 dans le cadre de 
la procédure de Dublin. Il n'existe 
pas de lien entre la base de don-
nées des interceptions et celle du 
retour. Les nationalités les plus 
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112, vanuit Iran 65, vanuit Afghanistan 52 en vanuit Ethiopië ook 52. 
 
De DVZ levert samen met de politie hard werk op het terrein in de strijd 
tegen transmigratie. Als de DVZ een administratief verslag van controle 
ontvangt, kan een beslissing tot vasthouding genomen worden, ook in-
dien het een transmigrant betreft. Veel transmigranten kunnen van-
wege hun verklaarde nationaliteit, bijvoorbeeld uit Irak of Ethiopië, 
moeilijk gerepatrieerd worden. Daarom moet er volop ingezet worden 
op identificatie en moeten er prioritair terugnameakkoorden met de her-
komstlanden worden gesloten of versterkt om de terugkeer van trans-
migranten mogelijk te maken. 
 
Voor transmigranten die in een andere lidstaat een asielaanvraag heb-
ben ingediend, wordt de Dublinverordening toegepast. 
 
Voorts is er overleg met de politiediensten, de lokale overheden en de 
provincies, waaraan de DVZ deelneemt, als dat gevraagd wordt. Een 
multidisciplinaire aanpak is noodzakelijk met alle actoren: de DVZ, de 
politie, het parket enzovoort. 
 
Op Belgisch niveau is de aanpak op politioneel en gerechtelijk niveau 
te situeren. Het uitvoeren van controles is een politionele bevoegdheid 
en geen bevoegdheid van de DVZ. Acties met betrekking tot transmi-
gratie worden door de politie ingepland. De politie kan daarvoor onder-
steuning aan de DVZ vragen. De planning van de dienst Ondersteu-
ning Politiediensten wordt in feite bepaald door de vragen die de DVZ 
van de politiediensten krijgt. Tegelijkertijd is er ook overleg met de po-
litiediensten, de lokale overheden en de provincies. 
 
De nadruk ligt op het gerechtelijke luik, waarbij de focus ligt op het op-
sporen en het ontmantelen van netwerken van smokkelaars, want daar 
gaat heel vaak mensensmokkel mee gepaard. 
 
Er worden dus diverse acties ondernomen, namelijk politionele acties, 
een versterkte samenwerking met Frankrijk, ondersteuning van de 
operaties door Frontex en overleg met de Europese Commissie en 
Frontex. 
 

concernées sont les suivantes: 225 
Érythréens, 141 Soudanais, 112 
Irakiens, 65 Iraniens, 52 Afghans et 
52 Éthiopiens. 
 
Sur le terrain, l'OE coopère étroite-
ment avec la police dans la lutte 
contre la migration de transit. Sur la 
base d'un rapport administratif de 
contrôle, l'OE peut décider de pro-
céder à une détention, y compris 
dans le cas d'un migrant en transit. 
Il faut s'atteler en priorité aux ac-
cords de réadmission avec les 
pays d'origine pour permettre le re-
tour de migrants en transit. Le rè-
glement de Dublin est d'application 
pour les migrants en transit qui ont 
introduit une demande d'asile dans 
un autre État membre. 
 
Lorsqu'il est sollicité, l'OE participe 
à la concertation avec les services 
de police, les autorités locales et 
les provinces. Une approche multi-
disciplinaire est nécessaire. Au ni-
veau belge, l'approche est essen-
tiellement policière et judiciaire. 
Les actions en matière de migra-
tion de transit sont planifiées par la 
police, qui peut demander l'appui 
de l'OE à cet effet. L'accent est mis 
sur le volet judiciaire avec la détec-
tion et le démantèlement de ré-
seaux de passeurs. En outre, la 
coopération avec la France est ren-
forcée, les opérations sont soute-
nues par Frontex et des concerta-
tions sont organisées avec la Com-
mission européenne et Frontex. 
 

09.04  Maaike De Vreese (N-VA): Ik dank u voor het antwoord, me-

vrouw de minister. Het gaat om 230 niet-begeleide minderjarigen, wat 
ongelooflijk veel is. Ik vraag me af of dat werkelijke niet-begeleide min-
derjarigen zijn en of er twijfel over hun leeftijd werd geuit. Dit is iets wat 
ook in het verleden gebeurde, toen het aantal ook groot was. Op het 
moment dat ze zich uitgeven voor niet-begeleide minderjarige vreem-
delingen stopt de procedure bij de Dienst Vreemdelingenzaken immers 
en worden ze aan de dienst Voogdij overgedragen. Dat komt er eigen-
lijk op neer dat ze gewoon terug op de straat worden gezet. 
 
Ik zal een schriftelijke opvolgingsvraag naar de minister van Justitie 
sturen over wat er met die niet-begeleide minderjarige vreemdelingen 
gebeurd is. 
 
De inklimming in vrachtwagens en koelwagens baart me echt zorgen, 
zeker als ik hoor dat het over minderjarigen gaat. Dat moet echt wel 
worden uitgeklaard. 

09.04  Maaike De Vreese (N-VA): 

L'âge des nombreux mineurs non 
accompagnés est-il sujet à interro-
gations? En effet, ces personnes 
sont transférées au Service des 
Tutelles, puis simplement relâ-
chées, en réalité. J'aborderai ce 
point avec la ministre de la Justice. 
Nous devons également lutter 
contre la pratique qui consiste à 
embarquer dans des camions et 
véhicules frigorifiques et il nous in-
combe d'exploiter pleinement la 
lecture des téléphones portables. 
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Ook moeten we volop inzetten op het uitlezen van de gsm's om de 
routes te weten te komen en die mensen beter te kunnen identificeren 
met het oog op hun terugkeer. 
 

09.05  Franky Demon (cd&v): Dank u wel, mevrouw de minister. Ik 

was ook wel wat geschrokken toen ik hoorde dat ongeveer een vierde 
minderjarig lijkt. Daarnaast gaf u heel wat technische antwoorden die 
ik ook verwachtte. Mijn oproep aan u is: trek mee aan de kar! 
 
Ik zal bij de minister van Binnenlandse Zaken ook aandringen om extra 
steun te geven aan de kust. Die steun is misschien een beetje afgeno-
men, maar we zien onmiddellijk een stijging van de transmigratiepro-
blematiek. 
 
Ik maakte nog met een voorgangster van u, mevrouw Daphne Dumery, 
een wet over inklimming. Als er inderdaad sprake is van inklimming in 
vrachtwagens of koelwagens kunnen we hen een straf opleggen. Mijn 
vraag is dus geef extra steun aan de federale politie en trek mee aan 
de kar. 
 
Ik geloof ook echt in betere relaties met het Verenigd Koninkrijk en met 
Frankrijk. Die uitwisseling moet beter kunnen. Ik begrijp uw technische 
antwoorden, maar volgens mij moet u er gewoon heen gaan, met de 
vuist op tafel kloppen en bekijken hoe we beter kunnen samenwerken 
om de cijfers weer te laten zakken. 
 

09.05  Franky Demon (cd&v): La 

coopération avec la France et le 
Royaume-Uni doit être renforcée 
pour que les chiffres évoluent de 
nouveau à la baisse. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "De uitspraken van de procureur-generaal over het Brusselse 
drugsgeweld" (56002437C) 

10 Question de Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "Les propos tenus par le procureur général sur les violences 
liées au trafic de drogue à Bruxelles" (56002437C) 
 

10.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, ik ben 

de derde West-Vlaming op rij, maar met een iets ander geluid. Ik weet 
niet of de voorzitter zich nog identificeert als West-Vlaming. Mevrouw 
de minister, ook van mijnentwege trouwens nog felicitaties voor uw 
aanstelling als minister. U zult gemerkt hebben dat er heel veel werk 
aan de winkel is. 
 
Het eerste dat ik met u wil bespreken, is een uitspraak van federaal 
procureur Van Leeuw in Knack. Hij zegt dat het ons eigenlijk niet hoeft 
te verwonderen dat als we duizenden alleenstaande mannen de straat 
op sturen, criminele netwerken daarin een heel gemakkelijke bron zien 
om te rekruteren voor criminele handelingen. Hij zegt dat die alleen-
staande mannen vroeger gespreid werden over het land, maar tegen-
woordig en masse in Brussel worden losgelaten. Als ze in Brussel wor-
den losgelaten zonder onderdak, eten of kledij, dan moeten ze overle-
ven op straat. Het is wat naïef om te denken dat ze zelf terug de Mid-
dellandse Zee zullen overvaren om het probleem op te lossen. De be-
slissing van de federale overheid om die mannen niet op te vangen, 
zorgt er eigenlijk voor dat wij hen in handen van die criminelen duwen. 
 
Mevrouw de minister, het zal u niet verwonderen dat mijn partij zowel 

10.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Selon le procureur général 
Van Leeuw, si nous envoyons des 
milliers d'hommes isolés dans les 
rues de Bruxelles sans leur propo-
ser de nourriture ni de toit, nous ne 
devons pas nous étonner que des 
réseaux criminels trouvent parmi 
eux des recrues pour se charger de 
leurs actes criminels. À nos yeux, 
cette situation est par ailleurs inac-
ceptable sur le plan moral et juri-
dique. 
 
Partagez-vous l'analyse du procu-
reur général? Avez-vous l'ambition 
de commencer par organiser l'ac-
cueil des 3 000 hommes qui vivent 
actuellement dans la rue avant de 
réduire la capacité d'accueil? 
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morele bezwaren heeft als juridische problemen ziet in het op straat 
zetten van mensen. In de voorgaande regering hebben wij veel pogin-
gen ondernomen om onze coalitiepartners te overtuigen, maar dat is 
niet gelukt. Mea culpa alvast daarvoor, dat zeg ik liever zelf dan dat u 
het mij moet zeggen. 
 
Mevrouw de minister, deelt u de analyse van de procureur-generaal, 
die zegt dat we denken een probleem op te lossen, maar eigenlijk een 
nieuw probleem creëren? 
 
Hebt u de ambitie om de mensen die momenteel de straat op gestuurd 
zijn van straat te halen? Ik heb u horen aankondigen dat u de opvang 
zult afbouwen nadat de instroom is gestopt. Waar zitten de 3.000 man-
nen die alleen op straat leven in dat verhaal? Zult u de instroom afbou-
wen, dan die 3.000 mannen van straat halen en pas dan de opvang 
afbouwen, of waar moet ik die 3.000 mannen in dat verhaal zien? 
 
Een laatste element zijn de schaduwkosten. In de afgelopen maanden 
ben ik, in afwachting van een nieuwe minister, vaak op het terrein ge-
weest. Zowel medewerkers van de DVZ als van ngo's geven aan dat 
de schaduwkosten die ontstaan door mannen voor een lange periode 
alleen op straat te sturen, eigenlijk gigantisch zijn. Eigenlijk zorgen we 
ervoor dat opvang verder in het traject duurder wordt, doordat we er-
voor kiezen om hen eerst een aantal maanden op straat te laten leven.  
 
U bent natuurlijk niet verantwoordelijk voor de huidige situatie. Ik weet 
dat ook, dus mijn vraag is vooral oplossingsgericht. Ik kijk uit naar uw 
aanpak van deze kwestie. 
 

Des collaborateurs de l'OE et 
d'ONG indiquent que l'abandon 
d'hommes à la rue pendant une 
longue période génère des coûts 
cachés énormes. Comment allez-
vous gérer cette question? 
 

10.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel, mijnheer Van-

demaele, voor uw vragen en uw gelukwensen. 
 
Voor ik in detail op het antwoord inga, wil ik eerst iets zeggen. Wat we 
niet mogen vergeten, is dat heel veel van die alleenstaande mannen in 
een andere lidstaat al een aanvraag hebben ingediend of zelfs al be-
scherming hebben gekregen. Daar is de Europese en de internationale 
regelgeving toch wel heel duidelijk over, dus dat mag zeker niet verg-
eten worden.  
 
Het is zo dat Fedasil er alles aan doet om alleenstaande mannen zo 
snel mogelijk op te vangen door hen uit te nodigen zodra er een plaats 
vrijkomt in het reguliere opvangnetwerk. De bereidheid van het agent-
schap om oplossingen te vinden, blijkt onder meer uit de samenwer-
king met andere actoren, zoals de opvangplaatsen in het kader van de 
overeenkomst met Brussel. Ik denk aan de daklozenopvang, waar de 
begeleiding georganiseerd wordt onder leiding van Bruss'help.  
 
In verband met de medische begeleiding hebben ze, zoals andere ver-
zoekers die vrijwillig niet in het opvangnetwerk verblijven, recht op me-
dische begeleiding. In Brussel bestaat daar al enige tijd het Refugee 
Medical Point voor, dat eerstelijns medische zorg biedt aan verzoekers 
om internationale bescherming die geen huisvesting hebben in op-
vangplaatsen die georganiseerd of gefinancierd zijn door de federale 
overheid. 
 
Bovendien is er het Infopunt in Brussel, naast het Refugee Medical 
Point, waar de verzoekers om internationale bescherming buiten het 
opvangnetwerk terechtkunnen voor informatie. In dat infopunt geven 

10.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: De nombreux hommes 
seuls ont déjà introduit une de-
mande d'asile ou même obtenu 
une protection dans un autre pays 
de l'UE. 
 
Fedasil invite les hommes seuls à 
se présenter dès qu'une place se li-
bère dans le réseau d'accueil régu-
lier. Dans ce cadre, l'Agence coo-
père également avec d'autres ac-
teurs, par exemple les centres 
d'accueil pour sans-abri de 
Bruxelles. Les hommes ont égale-
ment droit à un accompagnement 
médical. Ainsi, le Refugee Medical 
Point situé à Bruxelles propose des 
soins médicaux de première ligne 
aux demandeurs de protection in-
ternationale qui ne sont pas héber-
gés dans un centre d'accueil fédé-
ral. Il existe également des points 
d'information de Fedasil et de Cari-
tas qui fournissent des renseigne-
ments et peuvent orienter les inté-
ressés vers les services ad hoc. 
 
Fedasil constate une augmentation 
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Fedasil en Caritas informatie en verwijzen ze ook door naar de juiste 
diensten. 
 
Fedasil ziet in de opvang een toename van ernstige mentale gezond-
heidsproblemen die een meer langdurige en gespecialiseerde zorg no-
dig hebben. Dat zorgt voor een toename van de kosten voor mentale 
en middelenafhankelijke gezondheidszorg. Dat kan meerdere verkla-
ringen hebben, bijvoorbeeld wat iemand in zijn thuisland heeft meege-
maakt of tijdens zijn doortocht door andere Europese lidstaten enzo-
voort. 
 
Het is belangrijk dat alle verzoekers die recht hebben op opvang die 
krijgen maar, zoals in het regeerakkoord staat, er wordt prioriteit gege-
ven aan de meest kwetsbaren en aan degenen die een eerste asiel-
aanvraag indienen en niet aan degenen die al bescherming in een an-
dere lidstaat krijgen. Dat kan alleen lukken als de instroom naar België, 
die disproportioneel hoog ligt, daalt. Het is disproportioneel ten op-
zichte van onze buurlanden. Als men weet dat in de Europese Unie in 
het algemeen de aanvragen met 12 % zijn gedaald en ze in België met 
12 % zijn gestegen, dan zitten we daar met een probleem. 
 
Ik vind het eerlijk dat u zegt dat ik de toestand heb geërfd. Er is inder-
daad veel werk aan de winkel. Ik erf een situatie die ik zelf niet heb 
veroorzaakt, maar uw partij zat in de vorige regering wel mee aan de 
knoppen en heeft jammer genoeg nagelaten om maatregelen te ne-
men om die instroom te beperken, waardoor we met de huidige toe-
stand zitten. We zullen er alles aan doen wat we kunnen. Onze drie 
punten zijn duidelijk: de instroom beperken, de uitstroom verhogen en 
ervoor zorgen dat de opvang die er wel is menselijker is. Ik denk dat u 
daar alleen maar achter kunt staan. 
 

des problèmes de santé mentale 
graves, ce qui entraîne une hausse 
des coûts pour les soins de santé. 
 
Tous les demandeurs ayant droit à 
l'accueil doivent bénéficier de cet 
accueil, mais nous donnons la prio-
rité aux personnes les plus vulné-
rables et à celles qui introduisent 
une première demande d'asile. Ce 
n'est qu'une fois que l'afflux déme-
surément élevé aura diminué, que 
nous pourrons accueillir tout le 
monde. Le nombre de demandes 
d'asile a diminué de 12 % dans 
l'UE, alors qu'en Belgique, il a aug-
menté de 12 %. 
 
J'hérite d'une situation dont je ne 
suis pas responsable. En re-
vanche, votre parti faisait partie du 
gouvernement précédent, qui n'a 
pas limité l'afflux. Nous souhaitons 
limiter l'afflux, augmenter les dé-
parts et rendre l'accueil plus hu-
main. 
 

10.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, ik 

dank u voor het antwoord.  
 
Het is niet mijn ambitie om hier de volgende jaren het spel te spelen 
over wat de vorige regering al dan niet heeft nagelaten. Het Europese 
migratiepact is door de vorige regering goedgekeurd, met mijn partij. 
Er zijn nooit meer opvangplaatsen gecreëerd dan met de regering waar 
mijn partij in zat. We kunnen het daar gerust over hebben. Ik wil dat op 
café met veel plezier doen, maar ik zou het hier willen hebben over hoe 
we zaken oplossen. Die 3.000 mensen die op straat leven, hebben niet 
allemaal een M-status. Die zitten ertussen, absoluut. Ik begrijp uw 
standpunt daarover. 
 
Het punt dat de procureur maakt en dat ik hier wil ondersteunen, is dat 
op straat niemand beter wordt. Na de rugzak uit het thuisland en de 
rugzak van de reis naar hier, komt de rugzak van het leven op straat 
erbij. Dat zorgt niet alleen voor meer problemen bij die mensen zelf – 
wat u in uw antwoord aangeeft – maar ook voor hogere kosten voor 
ons als samenleving. Daarin kunnen we elkaar wel vinden, want u wilt 
die kosten naar beneden. Door mensen van de straat te halen, wordt 
het op termijn ook goedkoper. Dat is dus bijzonder belangrijk.  
 
Het tweede element dat de procureur-generaal aanhaalt, is dat we een 
groep op straat zetten die heel kwetsbaar is om gerekruteerd te worden 
voor criminele handelingen. Iedereen van ons heeft immers een over-
levingsdrang, maar dat brengt de veiligheid van ons allen ook in ge-
vaar. Vandaar mijn oproep om zo snel mogelijk die mensen van de 

10.03  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Le gouvernement précé-
dent a validé le pacte européen sur 
la migration. Nous avons égale-
ment créé de très nombreuses 
places d'accueil. Je souhaite toute-
fois surtout savoir comment vous 
résoudrez les problèmes existants. 
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straat te halen, zodat we minstens die instroom kunnen droogleggen. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 

Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De fraude bij studiemigratie" (56002561C) 

11 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration so-

ciale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "La fraude liée à la migration estudiantine" 
(56002561C) 
 

11.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn vraag, zodat we wat kunnen 
opschieten. 
 
Al enige tijd worden geen actuele cijfers meer gepubliceerd inzake stu-
diemigratie (https://dofi.ibz.be/nl/figures/access-and-stay/studenten). 
Zult u het engagement hernemen om tijdig deze cijfers te publiceren? 
 
Volgens de directeur-generaal van de Dienst Vreemdelingenzaken is 
het aantal fraudegevallen in geval van studiemigratie, waarbij men on-
danks het statuut als 'student', niet naar hier komt om te studeren, on-
voldoende afgenomen. Kunt u verduidelijken hoe vaak deze vormen 
van fraude bij studiemigranten voorkomen? Gaat het nog steeds voor-
namelijk om studenten uit Kameroen? Welke maatregelen zult u ne-
men om fraude tegen te gaan? Binnen welke termijn? 
 
Volgens de directeur-generaal wordt nog “veel schooluitval vastgesteld 
bij Kameroense studenten". Kunt u verduidelijken wat “veel" is door 
hier een aantal op te plakken? Komt dit ook voor bij studenten met 
andere nationaliteiten? Zo ja, dewelke? 
 
Er zou een groot verschil merkbaar zijn tussen enerzijds officiële instel-
lingen en anderzijds privé-instellingen. Omwille van rechtspraak (vrij-
heid van onderwijs) kan studiemigratie niet beperkt worden tot officiële 
instellingen. Welke maatregelen zult u nemen om misbruik bij privé-
instellingen tegen te gaan? 
 

11.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Depuis quelque temps déjà, 
plus aucun chiffre récent n'est pu-
blié concernant la migration estu-
diantine. 
 
Cela va-t-il changer? Selon le di-
recteur général de l'Office des 
étrangers, le nombre de cas de 
fraude n'a pas suffisamment dimi-
nué, surtout parmi les étudiants ori-
ginaires du Cameroun, chez qui le 
décrochage scolaire est en outre 
fréquent. Pouvez-vous fournir des 
explications à ce sujet? Quelles 
mesures prendrez-vous pour lutter 
contre les abus dans les établisse-
ments privés? 

 

11.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ten 

eerste, de DVZ meldt mij dat de publicatie van cijfers over studiemigra-
tie on hold werd gezet vanwege een gebrek aan mankracht. Het is de 
bedoeling de publicatie dit jaar te hervatten. Het merendeel van de in-
formatie blijft wel beschikbaar en u kunt die terugvinden in het activitei-
tenverslag van de Dienst Vreemdelingenzaken en op de website in de 
rapporten over de visumaanvragen. 
 
Ten tweede, de voorwaarden voor een studentenvisum zijn momenteel 
niet streng. Als er een attest van inschrijving of toelating en een tenlas-
teneming is, is de beslissingsmarge van de DVZ beperkt. Enkel als er 
fraude kan worden aangetoond in de voorgelegde documenten of als 
er kan worden aangetoond dat er een ander migratiedoel is dan stu-
dies, kan het visum worden geweigerd. 
 
De mogelijkheden om de wetgeving te verstrengen, worden momen-
teel bestudeerd. Dat is ook opgenomen in het regeerakkoord. Zoals u 
allicht hebt gelezen, staan er daarin heel wat verstrengingen met be-
trekking tot de voorwaarden om met een studentenvisum hierheen te 

11.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Plus aucune statistique à 
ce sujet n'est publiée en raison 
d'un manque d'effectifs. Toutefois, 
l'OE espère reprendre la publica-
tion de ces chiffres cette année. 
Une grande quantité d'informations 
restent disponibles dans le rapport 
d'activités de l'OE et dans les rap-
ports relatifs aux demandes de vi-
sas. 
 
Actuellement, les conditions d'oc-
troi d'un visa étudiant ne sont pas 
sévères. Un visa ne peut être re-
fusé qu'en cas de fraude ou si un 
autre objectif de migration peut être 
démontré. L'accord de gouverne-
ment prévoit un durcissement de la 
législation, mais jusqu'à présent, il 
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reizen. Tot zo lang is een studentenvisum echter een gemakkelijke toe-
gangspoort tot de Europese Unie. Eenmaal binnen kan men bijvoor-
beeld zijn studies zo lang mogelijk rekken, een partner zoeken, een 
gezin stichten of een verzoek om internationale bescherming indienen. 
Het bewijzen van fraude in de strikte zin van het woord is dan ook niet 
zo eenvoudig. Ik kan u hierover geen cijfers bezorgen, want die zijn 
niet bekend bij de DVZ. 
 
De voorbije tien jaar waren de Kameroense studenten in de meerder-
heid. Het is dan ook logisch dat er bij hen het meest twijfelachtige dos-
siers voorkomen, maar het is zeker niet zo dat enkel die groep misbruik 
maakt van het studentenvisum voor andere migratiedoeleinden. 
 
Ten derde, wat de schooluitval bij de Kameroense studenten betreft, 
de DVZ heeft geen globale analyse gemaakt van de academische mi-
gratie. Er duiken echter zo vaak dossiers op waarin vragen kunnen 
worden gesteld over de studie-intenties dat de directeur-generaal werd 
geïnformeerd over het probleem. De DVZ is dus op de hoogte van het 
probleem. 
 
Officiële en private instellingen voor hoger onderwijs mogen niet alle-
maal over dezelfde kam geschoren worden. Sommige instellingen wer-
ken zeer correct, andere doen dat niet en die hebben veel succes bij 
buitenlandse studenten. Die laatste instellingen worden nauwlettend in 
het oog gehouden. De juridische mogelijkheden om de aanvragen sys-
tematisch te weigeren, zijn echter beperkt. 
 
Ik geef u enkele cijfers voor 2022, 2023 en 2024 over de privéscholen 
voor hoger onderwijs. Het aantal aanvragen voor een studentenvisum 
lag in 2022 op 1.611, in 2023 waren er 1.430 en in 2024 1.175. In 2022 
werden er 433 toegekend, in 2023 540 en in 2024 650. Het aantal wei-
geringen lag in 2022 op 801, in 2023 op 1.222 en in 2024 op 789. 
 

s'agit toujours d'un moyen d'accès 
facile à l'UE. Dès qu'ils sont sur 
place, ils disposent de nombreuses 
possibilités pour allonger leur sé-
jour. La fraude n'est donc pas aisée 
à prouver. 
 
Étant donné qu'il s'agissait majori-
tairement d'étudiants camerounais, 
il est logique que la plupart des 
dossiers douteux concernent ce 
groupe. L'OE n'a pas réalisé d'ana-
lyse complète de la migration aca-
démique, mais le problème ne lui 
est pas inconnu. 
 
Certains organismes privés d'en-
seignement supérieur fonctionnent 
très bien, mais ce n'est pas le cas 
pour d'autres qui sont très popu-
laires auprès des étudiants étran-
gers. Ces organismes doivent être 
surveillés attentivement, mais les 
possibilités juridiques pour assurer 
cette surveillance sont limitées.  
 

11.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dank voor uw uitgebreide 

antwoord en het cijfermateriaal. 
 
We hebben vandaag al vaak gehoord dat een en ander onderzocht 
wordt en dat is ook logisch, want u staat aan het begin van uw termijn 
als minister. Ik hoop toch dat er gestaag wetsontwerpen in het Parle-
ment zullen worden ingediend, want er moeten heel snel maatregelen 
worden genomen, zeker om de instroom van asielzoekers te beperken, 
de terugkeercijfers te verhogen en de aangehaalde fraudegevallen aan 
te pakken. Ik hoop dat er specifieke wetgevende initiatieven komen om 
frauderende privéinstellingen beter te kunnen viseren. 
 

11.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): J'ai déjà entendu à de nom-
breuses reprises aujourd'hui que 
des éléments sont examinés. J'es-
père que des projets de loi pourront 
aussi être examinés au Parlement 
à intervalles réguliers. Des me-
sures doivent être prises rapide-
ment pour lutter contre ces 
fraudes. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 

Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De terugkeerakkoorden op regeringsniveau" 
(56002562C) 

12 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration 

sociale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Les accords de retour entre gouvernements" 
(56002562C) 
 

12.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn vraag. 
 

12.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): L'un des aspects à prendre 
en compte pour augmenter le 
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Een van de aspecten om het aantal verwijderingen van illegalen op te 
schalen, is het sluiten van akkoorden met landen van herkomst "op 
regeringsniveau", i.e. akkoorden die dus verder reiken dan louter mi-
gratie. Het akkoord met Marokko is hier een voorbeeld van. 
 
Met welke landen heeft België akkoorden op regeringsniveau? 
 
Met welke landen zou het mogelijk zijn om zo'n akkoorden te sluiten? 
Zijn er momenteel binnen de regering gesprekken hierover gaande? 
Wanneer mogen we concreet resultaat verwachten? 
 
Vorig jaar werden om en bij de 200 Marokkaanse illegalen terugge-
stuurd via/dankzij dit akkoord op regeringsniveau. Welke maatregelen 
zult u nemen om de terugkeer naar Marokko verder op te schalen? 
 

nombre d'éloignements de per-
sonnes en situation irrégulière est 
la conclusion d'accords avec les 
pays d'origine au niveau gouverne-
mental. Avec quels pays la Bel-
gique a-t-elle conclu de tels ac-
cords? D'autres accords peuvent-
ils encore être conclus? 
 
L'année dernière, quelque 200 Ma-
rocains en situation irrégulière ont 
pu être renvoyés dans leur pays 
d'origine grâce à un accord. 
Quelles mesures prendrez-vous 
pour augmenter le nombre de re-
tours vers le Maroc? 
 

12.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, het 

regeerakkoord pleit voor een whole-of-governmentaanpak van onze 
betrekkingen met derde landen, waarvan de terugname van uitgepro-
cedeerde vreemdelingen een volwaardig bestanddeel is. We hadden 
het daarover trouwens kort tijdens de bespreking van het regeerak-
koord ergens midden in de nacht. De prioriteit is nu de dialoog met 
Marokko voort te zetten. Daarnaast is er de intentie om interdeparte-
mentale gesprekken te organiseren om na te gaan waar een soortge-
lijke aanpak effectief kan zijn en of aan alle randvoorwaarden voldaan 
is. Niet alleen onze diensten, maar ook andere ministeries bekijken met 
welke landen we dat eerst zullen doen. 
 
De identificatie en terugkeer van Marokkanen naar Marokko verlopen 
momenteel vlot. In 2024 zijn er 232 Marokkanen teruggekeerd naar 
hun land. In januari 2025 waren dat er al 30. In 2025 willen we dat 
aantal verder opdrijven. 
 

12.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: L'accord de gouverne-
ment préconise, à l'égard des pays 
tiers, une approche dite whole of 
government, dont fera partie inté-
grante la réadmission des étran-
gers qui ont épuisé tous les recours 
légaux. 
 
La poursuite du dialogue avec le 
Maroc est la priorité à présent. 
L'identification des Marocains et 
leur retour au Maroc se déroulent 
sans heurts pour le moment. Notre 
intention est de vérifier où une ap-
proche de ce type peut s'avérer ef-
ficace et si toutes les conditions es-
sentielles sont remplies. Différents 
SPF examinent les premiers pays 
à approcher. Dès que la liste sera 
établie, nous la communiquerons. 
 

12.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, dank u 

wel voor uw antwoord.  
 
Hebt u al een lijst van landen waarmee u gesprekken voor dergelijke 
akkoorden zou willen voeren? Mevrouw De Vreese besprak dat ook al. 
Ik denk dat de prioriteit moet liggen op Algerijnen en Tunesiërs in ille-
gaal verblijf. Ik hoop dat we kunnen focussen op de toplanden en min-
der op landen waarvan er minder illegalen komen. 
 

12.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Les Algériens et les Tuni-
siens en séjour irrégulier doivent fi-
gurer en tête de liste. 
 

12.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, zo-

als ik heb gezegd, bekijken we dat momenteel. Zodra we over de lijst 
beschikken, maken we die graag bekend. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 
belast met Grootstedenbeleid) over "De woonstbetredingen" (56002563C) 



CRIV 56 COM 089 26/02/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

27 

- François De Smet aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Woonstbetredingen" (56003047C) 

13 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de 
la Politique des Grandes Villes) sur "Les visites domiciliaires" (56002563C) 
- François De Smet à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "Les visites domiciliaires" (56003047C) 
 
De voorzitter: De heer De Smet is niet aanwezig. 
 

13.01  Francesca Van Belleghem (VB): Wij hebben tijdens het debat 

over de regeerverklaring al gediscussieerd over die woonstbetredin-
gen. Ik heb toen niet helemaal een antwoord gekregen op mijn vraag, 
dus ik stel ze nu opnieuw. 
 
Hoe groot is de potentiële groep personen bij wie woonstbetredingen 
uitgevoerd zullen kunnen worden? Die woonstbetredingen zullen dus 
alleen kunnen gebeuren in het kader van openbare orde en nog een 
paar gevallen. Hoe groot is de groep van potentiële illegalen bij wie 
men woonstbetredingen zal kunnen doen?  
 
Hebt u overleg gehad met Justitie met betrekking tot de eventuele mo-
gelijkheid om parketmagistraten te detacheren?  
 
Wanneer zult u naar het Parlement komen met een wetsontwerp om 
die woonstbetredingen te regelen?  
 
Waarom werd de beperking tot 'alleen in het kader van openbare orde' 
opgenomen? Wat is de reden om die woonstbetredingen te beperken 
tot 'in het kader van de openbare orde'? Hoeveel illegalen vallen daar-
door niet onder de maatregel?  
 

13.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Quelle est l'importance nu-
mérique du groupe des personnes 
qui pourront faire l'objet de visites 
domiciliaires? Vous êtes-vous con-
certée avec le département de la 
Justice pour vous enquérir de la 
possibilité de détacher des magis-
trats du parquet? Quand présente-
rez-vous un projet de loi au Parle-
ment? Pourquoi voulez-vous vous 
limiter à des motifs d'ordre public? 
Combien d'illégaux échapperont 
ainsi à cette mesure? 
 

13.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ik 

zal beginnen met uw laatste vraag, namelijk waarom het beperkt is tot 
die groep. Het regeerakkoord is een compromis tussen verschillende 
partijen. Dat is de verklaring waarom die voorwaarden daaraan ver-
bonden zijn. 
 
Om een antwoord te kunnen geven op uw andere vragen, zouden we 
het totaalaantal illegaal verblijvende mensen moeten kennen. Dat is uit 
de aard van de zaak onmogelijk vast te stellen. Onder hen bevinden 
zich de mensen die bekendstaan voor overtredingen van de openbare 
orde of radicalisme, terrorisme of ernstige misdrijven. Van die mensen 
moet dan de administratieve situatie worden vastgesteld. Ook moet 
worden vastgesteld of de autoriteiten een feitelijk verblijfsadres heb-
ben, wat we niet altijd hebben. Het is daarom onmogelijk om een pre-
cies antwoord te geven in aantallen. 
 
Het regeerakkoord voorziet daarom dat alle informatie omtrent de 
woon- en verblijfplaats van vreemdelingen in illegaal verblijf moet wor-
den gecentraliseerd en toegankelijk moet zijn voor alle stakeholders, 
zodat notificaties van beslissingen, intercepties, vrijwillige en gedwon-
gen terugkeer kunnen worden verzekerd. Het aantal mensen dat mo-
gelijk in aanmerking komt, zal sterk variëren afhankelijk van die ver-
schillende parameters.  
 
Ook de uitvoering van andere maatregelen uit het regeerakkoord kan 
leiden tot een toename van het aantal potentiële woonstbetredingen, 

13.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: L'accord de gouverne-
ment est un compromis, ce qui im-
plique certaines limites. 
 
Pour donner des chiffres, il faudrait 
savoir combien de personnes sont 
en séjour illégal dans notre pays. 
La situation administrative des per-
sonnes qui commettent des infrac-
tions et leur lieu de résidence ne 
peuvent pas toujours être établis. Il 
est dès lors précisé dans l'accord 
de gouvernement que toutes les in-
formations relatives au lieu de do-
micile et de résidence des étran-
gers en situation illégale devront 
être centralisées et accessibles 
pour tous les acteurs impliqués. Le 
nombre de personnes potentielle-
ment concernées pourra varier for-
tement en fonction d'un certain 
nombre de paramètres. D'autres 
mesures prévues dans l'accord de 
gouvernement peuvent faire  
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met name bijvoorbeeld door de stroomlijning van de verschillende pro-
cedures. Heel wat controles kunnen momenteel niet worden uitge-
voerd wegens proceduremisbruik. Door die betere stroomlijning zal dat 
ook al makkelijker zijn dan wat tegenwoordig het geval is. 
 
U geeft terecht aan dat er samengewerkt zal moeten worden met Jus-
titie. Ik zal dan ook in overleg gaan met de minister van Justitie, aan-
gezien het om een gezamenlijk wetsontwerp zal gaan. 
 

augmenter le nombre de visites do-
miciliaires, notamment grâce à la 
simplification des procédures. 
 
Je me concerterai avec la ministre 
de la Justice pour élaborer un pro-
jet de loi commun. 
 

13.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, kunt u 

nog zeggen wat de timing is van dat wetsontwerp? 
 

13.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Quand pouvons-nous espé-
rer disposer de ce projet de loi? 
 

13.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: Ik kan daarvoor geen exacte 

datum geven, maar normaal gezien zou dat niet zo lang mogen duren, 
want heel veel voorbereidend werk daarvoor is al gedaan door de 
Zweedse regering. 
 

13.04  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Je ne peux pas encore 
donner de date précise, mais le 
gouvernement Michel Ier a déjà ef-
fectué un important travail prépara-
toire. 
 

De voorzitter: Door de Zweedse regering, mevrouw Van Belleghem. 
 

13.05 Minister Anneleen Van Bossuyt: Voor alle duidelijkheid, daar-

mee bedoel ik natuurlijk de regering-Michel I. 
 

 

13.06  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de minister, onder 

de voorgaande regering hoorde ik vaak aankondigen dat een maatre-
gel er "zo snel mogelijk" of "snel" komt. Van die woorden gaan alle 
haren op mijn arm rechtstaan. Daarom heb ik u naar een concrete ti-
ming gevraagd. 
 

 

De voorzitter: Onverwijld, noemen we dat. Dat is parlementair jargon! 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

14 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 

Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het digitale aanmeldsysteem" (56002564C) 

14 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration so-

ciale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le système numérique de demande d’asile" 
(56002564C) 
 

14.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn vraag. 
 
In het regeerakkoord werd de volgende belofte opgenomen: “We evo-
lueren naar een digitaal aanmeldsysteem op afspraak, waarbij vol-
doende garanties worden ingebouwd." 
 
Wat betreft het digitaal aanmeldsysteem, liet de directeur-generaal van 
de Dienst Vreemdelingenzaken verstaan hier geen voorstander van te 
zijn. Het risico zou namelijk bestaan dat personen die zich nog niet in 
België bevinden op basis van een fictief Belgisch adres een afspraak 
maken en vervolgens bijvoorbeeld vanuit Kroatië naar België reizen op 
het moment dat de afspraak is ingepland. Tijdens de coronapandemie 
werd digitaal aanmelden tijdelijk ingevoerd tot een rechter besliste dat 
die procedure moest worden stopgezet. 
 

14.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le directeur général de l'Of-
fice des étrangers n'est pas favo-
rable au système numérique de de-
mande d'asile prévu dans l'accord 
de gouvernement. Le risque serait 
que certains se rendent dans notre 
pays une fois le rendez-vous ob-
tenu. Comment entendez-vous 
prévenir ce risque? 
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Hoe zal dit digitaal aanmeldsysteem eruitzien? Hoe zult u ervoor zor-
gen dat men geen 'fictieve' afspraken kan maken, bijvoorbeeld via 
VPN? Wanneer zal het digitaal aanmeldsysteem in werking treden? 
 

14.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ik 

kan hier een vrij kort antwoord op geven. Het opstarten van het digitale 
aanmeldsysteem op afspraak staat inderdaad in het regeerakkoord. 
Alvorens zo'n systeem op poten te zetten, zal het eerst grondig moeten 
worden bekeken, rekening houdend met bepaalde uitdagingen waar 
we voor staan. Daarvoor zal er eerst overleg worden gepleegd met de 
Dienst Vreemdelingenzaken. We zullen ook contact opnemen met 
onze Franse collega's, die al een zekere vorm daarvan hebben. Het 
doel is in ieder geval om de keten van asielaanvraag en -opvang zo 
efficiënt mogelijk te maken. 
 

14.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Une concertation appro-
fondie associant l'Office des étran-
gers et nos collègues français qui 
disposent d'un tel système sera or-
ganisée. L'objectif est en tout cas 
de faire en sorte que la chaîne de 
demande d'asile et d'accueil soit 
aussi efficace que possible. 
 

14.03  Francesca Van Belleghem (VB): We zullen het verder opvol-

gen. Dank u wel. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

15 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 

Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "Nieuwe opvangcentra voor asielzoekers" (56002592C) 

15 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration 

sociale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "De nouveaux centres d'accueil pour 
demandeurs d'asile" (56002592C) 
 

15.01  Francesca Van Belleghem (VB): Deze vraag is zowat een al-

legaartje, maar ook wel heel belangrijk. Ze gaat namelijk over de be-
langrijkste crisispunten.  
 
Hoeveel asielzoekers staan er op de wachtlijst voor een opvangplaats 
en hoeveel asielzoekers verblijven er op dit moment nog op hotel?  
 
Uw voorganger is wegens haar wanbeleid zeer vaak veroordeeld om 
dwangsommen te betalen. Daarom had ik graag een laatste stand van 
zaken gehad. 
 
Ook vroeg ik mij af hoeveel plaatsen er op dit moment voorzien zijn in 
de oneigenlijke opvang. Dat is dus de opvang op campings, in jeugd-
centra enzovoort. Zijn er ook plannen om binnenkort meer van deze 
oneigenlijke opvangplaatsen te openen?  
 
Meer concreet, zijn er plannen om tijdelijk asielzoekers op te vangen 
op camping Kempenheuvel in Bree? Daarover had ik immers geruch-
ten opgevangen en ik wilde weten of die correct zijn.  
 
Tot slot, zijn er ook plannen om binnenkort nog echte asielcentra, zoals 
in Charleroi, waar ik het daarnet over had, te openen? Zo ja, waar en 
wanneer? 
 

15.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Combien de demandeurs 
d'asile sont-ils inscrits sur une liste 
d'attente pour une place d'accueil 
et combien résident encore dans 
des hôtels à l'heure actuelle? 
Qu'en est-il des astreintes? Com-
bien de places existe-t-il dans les 
lieux d'accueil "improvisés"? Les 
rumeurs d'un accueil temporaire au 
camping de Kempenheuvel à Bree 
sont-elles fondées? De véritables 
centres d'asile seront-ils encore 
ouverts prochainement? 
 

15.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel, collega Van Bel-

leghem, voor uw vragen.  
 
Momenteel staan er iets minder dan 3.000 personen op de wachtlijst. 
Op 17 februari 2025 verbleven er 402 personen in de Brusselse nood-
opvangplaatsen.  
 

15.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Actuellement, un peu 
moins de 3 000 personnes figurent 
sur la liste d'attente. Le 17 février 
2025, 402 personnes occupaient 
une place d'accueil d'urgence à 
Bruxelles. Sur la période allant de 
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Van januari 2022 tot en met 10 februari 2025 waren er 10.522 beteke-
ningen van veroordelingen om een dwangsom te betalen. Op  
31 december 2024 was het theoretische bedrag van de te betalen 
dwangsommen 15.599.800 euro. Geen enkele dwangsom werd be-
taald en dat blijft ook mijn beleid.  
 
Het opvangnetwerk telde op 21 februari 2025 36.168 opvangplaatsen 
in verschillende soorten infrastructuren, gaande van voormalige kazer-
nes van Defensie, voormalige kloosters en oude woonzorgcentra tot 
toeristische infrastructuur. Ik heb die situatie geërfd. We hebben het er 
daarnet al eventjes over gehad. 
 
We moeten eerst en vooral de asielinstroom indijken en daarom kom 
ik met een pakket crisismaatregelen. Ik ga nog niet zeggen wanneer. 
Pas daarna zullen we geleidelijk kunnen afbouwen. Voorlopig moet dit 
worden verdergezet tot er beterschap is. 
 
Het gebruik van dergelijke locaties heeft in het verleden uitgewezen 
dat het een aanzuigende factor is en dat moeten we absoluut vermij-
den.  
 
Het aantal plaatsen in ons opvangnetwerk is ook historisch hoog, net 
als de daaraan verbonden kosten. Vorig jaar bedroegen die namelijk 
1 miljard euro. De opvang moet beperkt blijven tot zij die een eerste 
asielaanvraag indienen. De samenleving kan het volume niet langer 
dragen. Dat is dan ook de reden waarom wij bezig zijn met dat pakket 
maatregelen.  
 

janvier 2022 au 10 février 2025, 
10 522 condamnations à payer une 
astreinte ont été signifiées. Le 
31 décembre 2024, le montant to-
tal théorique s'élevait à 15 599 800 
euros. Aucune astreinte n'a été 
payée et je poursuivrai cette poli-
tique. 
 
Le 21 février 2025, le réseau d'ac-
cueil comptait 36 168 places d'ac-
cueil dans différents types d'infras-
tructures. Nous devons d'abord en-
diguer l'afflux de demandeurs 
d'asile, ce n'est qu'ensuite que 
nous pourrons supprimer progres-
sivement des places d'accueil. Le 
nombre de places est historique-
ment élevé, tout comme les coûts y 
afférents, qui se sont élevés à 
1 milliard d'euros l'année dernière. 
C'est pourquoi j'élabore un train de 
mesures de crise. 
 

15.03  Francesca Van Belleghem (VB): Ik heb de cijfers nog eens 

opgezocht voor deze commissievergadering. In juli verbleven er 728 
asielzoekers in de hotelopvang. Op 13 januari daalde dat aantal naar 
277. Nu zegt u dat er 402 personen verblijven in de hotelopvang. Dat 
wil zeggen dat er op heel korte termijn nieuwe hotelopvang voor asiel-
zoekers georganiseerd werd en dat de hotelopvang is toegenomen, 
wellicht ook onder de nieuwe regering. Zou u dat nog kunnen bevesti-
gen of werden er in het verleden foute cijfers gegeven? Ik heb op mijn 
vijfde vraag, namelijk over de camping in Bree, ook geen antwoord ge-
kregen. 
 

15.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Avec 402 personnes séjour-
nant à l'hôtel, il semble que le re-
cours à cette forme d'accueil ait 
augmenté sous le nouveau gouver-
nement. Qu'en est-il du camping de 
Bree? 
 

15.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: Ik heb geen informatie over 

de camping in Bree. Ik kan ook geen verantwoordelijkheid nemen voor 
cijfers die de vorige regering heeft gegeven. Het klopt wel dat er nu 
402 personen in de Brusselse noodopvangplaatsen zitten. Ik heb zelf 
echter nog geen opdracht gegeven tot het openen van bijkomende 
plaatsen.  
 

15.04  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Je ne suis pas respon-
sable des statistiques du gouver-
nement précédent. Je n'ai pas ou-
vert de places supplémentaires. 
 

15.05  Francesca Van Belleghem (VB): Ik hoop dat er dan een con-

crete timing komt voor het afbouwen van die hotelopvangplaatsen. Als 
u de instroom van asielzoekers wilt beperken, dan is het beperken van 
de hotelopvang immers een eerste stap. U mag dus ook geen nieuwe 
asielzoekers meer toewijzen aan die hotelopvangplaatsen. Ook dat 
zullen we nauwgezet opvolgen, zodat het aantal asielzoekers in hotel-
opvang zo snel mogelijk zal dalen. 
 

15.05  Francesca Van Belleghem 

(VB): J'espère qu'un calendrier 
concret sera élaboré pour la sup-
pression progressive des places 
d'accueil à l'hôtel. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

16 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke 
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Integratie, belast met Grootstedenbeleid) over "De eerste ministerraad" (56002593C) 

16 Question de Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration 

sociale, chargée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le premier Conseil des ministres" (56002593C) 
 

16.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn vraag. 
 
In het regeerakkoord staat: “De eerste ministerraad bepaalt de termijn 
waarbinnen het Migratiewetboek wordt voorgelegd" en “de regering zal 
zo snel mogelijk met een wetgevend initiatief naar de ministerraad ko-
men met een pakket crisisbestrijdingsmaatregelen om het opvangte-
kort aan te pakken en tot inperking van de instroom en opvang". 
 
Vermits op 4 en 7 februari 2025 reeds een ministerraad plaatsvond, 
veronderstel ik dat voornoemde termijnen en maatregelen reeds be-
sproken werden. 
 
Op welke ministerraad werden de termijnen waarbinnen het Migratie-
wetboek wordt voorgelegd besproken? Welke termijnen werden vast-
gelegd? 
 
Bent u reeds met het wetsontwerp naar de ministerraad getrokken? Zo 
ja, wanneer zal u met dit wetsontwerp naar het Parlement trekken? Zo 
nee, wanneer zal u dit doen? 
 

16.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): L'accord de gouvernement 
prévoit que le Conseil des mi-
nistres détermine, lors de sa pre-
mière réunion, le délai dans lequel 
le Code de la migration sera pré-
senté. Le gouvernement soumettra 
également le plus rapidement pos-
sible une initiative législative au 
Conseil des ministres en vue de 
l'adoption d'un paquet de mesures 
de lutte contre la crise. Le Conseil 
des ministres s'est déjà réuni à plu-
sieurs reprises. 
 
Les délais ont-ils été fixés? Quand 
le projet de loi sera-t-il déposé au 
Parlement? 
 

16.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Van Belleghem, ik 

loop het risico bepaalde gevoelens bij u op te wekken. We zijn momen-
teel bezig met het opstellen van een pakket crisismaatregelen. Ik heb 
nog maar drie weken geleden de eed afgelegd, dus het is nog te vroeg 
om daar iets concreets op te plakken. Mijn kabinet is volop bezig met 
het opstellen van een pakket crisismaatregelen om de actuele asielin-
stroom in te dijken, want dat is onze absolute prioriteit. 
 
Daarnaast volgt ook de omzetting van het Europese migratiepact en 
de daarin voorziene verstrengingen. Voor de implementatie van be-
paalde zaken hieromtrent is er een zeer concrete timing en daar zijn 
we parallel mee bezig. De nodige wetswijzigingen moeten ook conform 
het regeerakkoord doorgevoerd worden, onder andere wat de gezins-
hereniging betreft. We willen telkens met degelijke pakketten aan 
nieuwe wetgeving komen. Dat lijkt mij maar de logica zelve.  
 
Mijn voorgangster heeft veel werk verzet met haar ontwerp van migra-
tiewetboek onder Vivaldi, maar dat migratiewetboek is niet conform 
met het gesloten regeerakkoord tussen de arizonapartijen. Het ont-
werp van migratiewetboek is zeker een waardevolle inspiratiebron voor 
het werk dat ons te wachten staat. Er zullen de komende weken, maan-
den en jaren verschillende wetgevende initiatieven volgen om het am-
bitieuze regeerakkoord uit te voeren. Wij zullen het migratierecht fun-
damenteel hervormen. De naam van die aanpassingen doet er voor 
mij eerlijk gezegd niet toe, zolang de resultaten er maar zijn. 
 

16.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: J'ai prêté serment il y a 
seulement trois semaines. Il est 
donc encore trop tôt pour donner 
des dates concrètes. Le paquet de 
mesures de crise visant à réduire 
l'afflux actuel de demandeurs 
d'asile constitue notre priorité ab-
solue. Par ailleurs, la transposition 
du pacte sur la migration de l'UE 
suivra également. Les modifica-
tions légales nécessaires doivent 
être mises en œuvre conformé-
ment à l'accord de gouvernement, 
par exemple en matière de regrou-
pement familial. Nous souhaitons à 
chaque fois proposer des paquets 
solides de nouvelle législation. Le 
projet de Code de la migration de 
la Vivaldi constitue une précieuse 
source d'inspiration à cet effet, 
mais il n'est pas conforme à l'ac-
cord de gouvernement. Nous réfor-
merons en profondeur le droit de la 
migration. 
 

16.03  Francesca Van Belleghem (VB): Als ik het goed begrijp, zal 

het nieuwe migratiewetboek, dat de vreemdelingenwet en andere wet-
ten beoogt te vervangen, er dus niet komen. Waarom staat er dan in 
de regeerverklaring dat er op de eerste ministerraad een timing voor 
dat migratiewetboek vastgelegd zal worden?  
 
U hebt net gezegd dat de benaming voor u van geen belang is en dat 

16.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Pourquoi, dans ce cas, lit-on 
dans l'accord de gouvernement 
que le premier Conseil des mi-
nistres fixera le délai dans lequel le 
Code de la migration sera pré-
senté? On a tout de même eu le 
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er verschillende wetsontwerpen zullen komen. Er is echter een funda-
menteel verschil tussen het aanpassen van de huidige vreemdelingen-
wet en het invoeren van een geheel nieuw wetboek ter vervanging van 
de vreemdelingenwet en de opvangwet. Wat de crisismaatregelen be-
treft, hebt u gezegd dat u nog maar een maand minister bent, maar er 
is wel 6 à 7 maanden onderhandeld.  Er is dus tijd geweest om min-
stens na te denken over de uitwerking van die crisismaatregelen. Er is 
al zo veel getalmd, dus ik hoop dat het studiewerk voor die te nemen 
crisismaatregelen snel kan gebeuren. 
 

temps de réfléchir à des mesures 
de crise au cours des longues né-
gociations? 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Frank Troosters aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 

belast met Grootstedenbeleid) over "Het asielcentrum in Hasselt" (56002634C) 

17 Question de Frank Troosters à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée 

de la Politique des Grandes Villes) sur "Le centre d'accueil pour demandeurs d'asile de Hasselt" 
(56002634C) 
 

17.01  Frank Troosters (VB): Mevrouw de minister, in oktober 2020 

werd er in Hasselt een tijdelijk asielcentrum in het vroegere Parkhotel 
geopend, initieel voor 12 maanden en eenmalig verlengbaar met 
6 maanden. Van die optie werd ook gebruikgemaakt, maar toen die 
6 maanden om waren, werd de opdracht in dat verband telkens op-
nieuw verlengd, waardoor we intussen 4,5 jaar verder zijn en dat tijde-
lijk asielcentrum nog steeds open is. Op de ministerraad van vrijdag 
6 december besliste de regering om het asielcentrum langer open te 
houden, namelijk tot 16 maart 2025. Kunt u bevestigen dat het asiel-
centrum in Hasselt effectief gesloten zal worden op 16 maart 2025? 
 
Zo neen, waarom niet? Zal er desgevallend opnieuw worden overge-
gaan tot het verlengen van de opdracht tot uitbating? Zal dat opnieuw 
via Umami verlopen? Aan welke voorwaarden? Wat wordt de nieuwe 
sluitingsdatum? 
 
Welke maatregelen zult u nemen om het asielcentrum in Hasselt zo 
snel mogelijk te sluiten? 
 

17.01  Frank Troosters (VB): Au 

mois d'octobre 2020, un centre 
d'asile provisoire a ouvert ses 
portes à Hasselt dans l'ancien 
Parkhotel, initialement pour 12 
mois pouvant être prolongés de 
6 mois maximum. Quatre ans et 
demi plus tard, ce centre est tou-
jours opérationnel et il semble qu'il 
doive encore rester ouvert jusqu'au 
16 mars 2025. 
 
Fermera-t-il effectivement ses 
portes à cette date? Quelles me-
sures allez-vous prendre pour fer-
mer le centre d'asile de Hasselt 
dans les meilleurs délais? 
 

17.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mijnheer Troosters, ik heb er 

daarnet in antwoord op een vraag van collega Vandemaele naar ver-
wezen, het aantal asielaanvragen in België ligt momenteel 12 % hoger 
dan in dezelfde periode van vorig jaar en vorig jaar was al een record-
jaar. 
 
Het regeerakkoord voorziet in verschillende hefbomen om de instroom 
te doen dalen. Dat moet echt gebeuren en heeft absoluut prioriteit. 
Vandaar dat we een pakket crisismaatregelen voorbereiden. 
 
Met betrekking tot Hasselt vernam ik dat de deadline voor de sluiting 
van het centrum in Hasselt in maart niet zal kunnen worden gehaald. 
Fedasil is nu, net zoals vorig jaar, bezig met de organisatie van de af-
bouw van de tijdelijke opvangplaatsen in de jeugdverblijven. Pas nadat 
de instroom gevoelig is gedaald, kunnen we starten met het sluiten van 
andere noodopvangplaatsen in hotels en daarna de LOI's. 
 

17.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: En Belgique, le nombre 
de demandes d'asile est actuelle-
ment 12 % plus élevé que durant la 
même période de l'an passé, qui 
constituait déjà une année record. 
L'accord de gouvernement com-
prend différents leviers pour faire 
baisser les arrivées et nous prépa-
rons un train de mesures de crise à 
cet effet. 
 
Le centre de Hasselt ne pourra pas 
être fermé au mois de mars. Fe-
dasil s'emploie maintenant à ré-
duire progressivement le nombre 
de lieux d'accueil provisoires dans 
des infrastructures pour jeunes. Ce 
n'est qu'ensuite que nous pourrons 
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fermer d'autres lieux d'accueil d'ur-
gence. 
 

17.03  Frank Troosters (VB): Dank u wel, mevrouw de minister.  

 
Het is een ontgoochelend antwoord, want uw uitleg dat men eerst de 
instroom moest beperken, kreeg ik ook vele jaren van uw voorgang-
ster, mevrouw de Moor. Daar hebben de buurtbewoners in Hasselt, die 
destijds gewoon werden belogen, weinig boodschap aan. 
 
Als het centrum nu niet wordt gesloten, wanneer zal dat dan wel ge-
beuren? Dat weet u niet? 
 
Ik begrijp dat het vrij kort dag is, want tussen eind februari en 16 maart 
liggen twee of drie weken. Ik mag dan aannemen dat er in de komende 
twee of drie weken uitsluitsel zal komen over het verdere verloop. Ik 
denk dat de buurtbewoners wel ontgoocheld zullen zijn, want er is nu 
geen nieuws. Hiermee zet u gewoon het beleid van uw voorgangster 
voort. Dat is wat zij ervan onthouden. 
 

17.03  Frank Troosters (VB): 

Votre prédécesseure m'a rabâché 
cette explication pendant plusieurs 
années. Avez-vous déjà une nou-
velle date de fermeture? Les rive-
rains seront déçus. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

18 Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 

belast met Grootstedenbeleid) over "Het nooddorp op Linkeroever" (56002831C) 

18 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée 

de la Politique des Grandes Villes) sur "Le village d'urgence au Linkeroever" (56002831C) 
 

18.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik wil u in 

eerste instantie feliciteren met uw benoeming als minister. 
 
Ik had deze vraag oorspronkelijk gericht aan uw voorgangster, me-
vrouw de Moor. Op 24 januari verbleven er nog 320 mensen in het 
nooddorp voor Oekraïners op Linkeroever. Het had een maximumca-
paciteit van 778 mensen. De bewoners hadden 7 februari als deadline 
gekregen om het dorp te verlaten. Dat was niet zo eenvoudig, want 
veel bewoners vonden geen woning op de huurmarkt. Zoals u weet, 
zijn huurwoningen heel schaars en heel duur en stijgen de huurprijzen 
al jaren. Vooral mensen met meer dan twee kinderen vinden heel moei-
lijk een betaalbare woning. 
 
Daarnaast stel ik mij heel wat vragen bij de aanpak van de opvangcri-
sis. Eind 2024 stonden er nog 3.000 mensen op de wachtlijst voor een 
opvangplaats. Die nooddorpen zijn er, de infrastructuur is er, er is 
plaats, dus ik begrijp niet goed waarom die bedden leeg blijven als zo-
veel mensen al jarenlang op straat slapen. Dit lijkt mij een opportuniteit 
om die wachtlijsten te kunnen aanpakken. 
 
Voorzitster: Maaike De Vreese. 
Présidente: Maaike De Vreese. 
 

18.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Le 24 janvier, le village d'urgence 
situé dans le quartier du Linkeroe-
ver hébergeait encore 320 Ukrai-
niens. Ceux-ci devaient avoir quitté 
les lieux pour le 7 février, mais bon 
nombre d'entre eux éprouvaient 
des difficultés à trouver un loge-
ment sur le marché locatif. D'autre 
part, ce village d'urgence a une ca-
pacité maximale de 778 résidents. 
Et fin 2024, 3 000 personnes atten-
daient encore une place d'accueil. 
 
Qu'est-il advenu des 320 résidents 
après la fermeture? Pourquoi les 
places libres ne peuvent-elles pas 
être utilisées pour accueillir des de-
mandeurs de protection internatio-
nale? Pourquoi ces villages d'ur-
gence sont-ils fermés? 
 

Ik heb de volgende vragen. Hoe is de situatie vandaag? Wat is er na 
de sluiting gebeurd met de 320 bewoners? Waarom kunnen die plaat-
sen niet gebruikt worden voor de opvang van verzoekers om internati-
onale bescherming? Waarom worden deze nooddorpen gesloten als 
er nog zoveel duizenden mensen op de wachtlijst staan en er een blij-
vende vraag is van Oekraïense vluchtelingen? Het nooddorp in Me-
chelen sloot eind vorig jaar. Waarom werd dat toen niet gebruikt voor 
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andere nationaliteiten? 
 

18.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Daems, dank u wel 

voor uw felicitaties en voor uw vraag.  
 
Vlaanderen is eigenaar van de infrastructuur van de noodopvang waar-
naar u verwijst en het heeft beslist om de nooddorpen af te bouwen. Ik 
zou uw partij dus willen uitnodigen om de vraag die u mij nu stelt, te 
stellen in het Vlaams Parlement. Ik kan u wel meegeven dat Vlaande-
ren verschillende denkpistes aan het bekijken is over wat er nu met de 
containers van de nooddorpen zal gebeuren, maar daar is nog geen 
finale beslissing over genomen.  
 
U vraagt waarom mensen die om internationale bescherming vragen 
daar niet in kunnen worden opgevangen. De reden daarvoor is dat er 
geen juridisch kader is om de containers aan te wenden voor verzoe-
kers om internationale bescherming.  
 

18.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: La Flandre, qui en est la 
propriétaire, a décidé de mettre fin 
aux villages d'urgence. Elle étudie 
toutefois différentes pistes afin de 
donner une autre affectation à ces 
conteneurs. Il n'existe en outre au-
cun cadre juridique permettant de 
les utiliser pour héberger des de-
mandeurs de protection internatio-
nale. 
 

18.03  Greet Daems (PVDA-PTB): U verwijst naar de Vlaamse rege-

ring, maar het is uw partij, de N-VA, die in de Vlaamse regering zit. Als 
minister van Asiel en Migratie zou u toch met de Vlaamse regering 
kunnen gaan praten om aan te geven dat u die plaatsen wel kunt ge-
bruiken. U zou kunnen onderhandelen met het Vlaams Parlement. U 
kunt dat juridisch kader scheppen. De nood is er natuurlijk wel. Volgens 
cijfers van Vluchtelingenwerk Vlaanderen komt er elke dag nog een 
vijftigtal Oekraïners aan in België en er zijn ook de mensen die op straat 
slapen. Laat ons daar dus werk van maken en probeer die plaatsen 
vast te krijgen om de wachtlijsten naar beneden te halen.  
 

18.03  Greet Daems (PVDA-PTB): 

C'est votre parti qui siège au gou-
vernement flamand. Ne pourriez-
vous pas, en votre qualité de mi-
nistre de l'Asile et de la Migration, 
vous entretenir avec le gouverne-
ment flamand, afin de lui faire sa-
voir que vous avez de quoi utiliser 
ces places? Quant au cadre juri-
dique, vous pouvez le créer. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

19 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De pushbacks" (56002834C) 
- Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Het rapport van 11.11.11 over de pushbacks" (56002843C) 

19 Questions jointes de 

- Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes) sur "Les refoulements" (56002834C) 
- Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "Le rapport de 11.11.11 sur les refoulements" (56002843C) 
 

19.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, 11.11.11 re-

gistreerde in 2024 120.000 pushbacks aan de Europese buitengren-
zen, waarbij steeds vaker extreem geweld wordt gebruikt tegen mi-
granten en vluchtelingen. Die pushbacks zijn illegaal volgens de Euro-
pese wetgeving. Iedereen die asiel wil aanvragen, moet de kans daar-
toe krijgen en mag niet zomaar worden teruggeduwd over de grens 
zonder dat zijn of haar aanvraag werd beoordeeld. 
 
De pushbacks gebeuren onder meer op zee, wanneer de kustwacht 
boten met migranten onderschept en hen terugsleept naar open water 
in plaats van hen op te vangen in een Europese lidstaat en hun asiel-
procedure op te starten. 
 
Tijdens een debat over de pushbacks naar aanleiding van een resolu-
tie van de Ecolo-Groenfractie daaromtrent verklaarden leden van uw 

19.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Les nombreux refoulements aux 
frontières extérieures de l'Union 
européenne, qui s'accompagnent 
de plus en plus souvent d'une ex-
trême violence, sont illégaux: cha-
cun doit avoir la chance de voir sa 
demande d'asile évaluée. Votre 
parti considère toutefois ces refou-
lements comme un maillon de la 
chaîne d'une gestion des frontières 
ferme et s'oppose aux opérations 
de sauvetage communes en Médi-
terranée. 
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partij dat pushbacks niet illegaal zijn, dat ze deel uitmaken van een 
kordaat grensbeleid en dat gemeenschappelijke reddingsacties op de 
Middellandse Zee uit den boze zijn. Dat komt er eigenlijk op neer dat 
uw partijgenoten in het Parlement pleiten voor het uitvoeren van der-
gelijke illegale pushbacks. 
 
Mevrouw de minister, mijn vragen zijn dus heel eenvoudig. Wat is uw 
standpunt over de pushbacks? Erkent u dat ze illegaal zijn? Zult u er 
binnen de Europese Unie voor pleiten dat dergelijke praktijken niet mo-
gen plaatsvinden? Zult u de Europese wetgeving respecteren? 
 
Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 
 

Admettez-vous que les refoule-
ments sont illégaux? Vous élève-
rez-vous contre ces pratiques à 
l'échelon européen? 
 

Voorzitter: Ortwin Depoortere. 
Président: Ortwin Depoortere. 
 

 

19.02  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, het 

rapport van 11.11.11 gaat over 100.000 pushbacks, maar in de eerste 
plaats over mensen. De verhalen zijn echt hallucinant, onder andere 
over drie minderjarigen die gewoon zijn doodgevroren aan onze bui-
tengrens. Ze riepen om hulp, maar werden genegeerd. Het gaat ook 
over grenswachters die mensen elektroshocks toedienen en hen dwin-
gen om zich uit te kleden, die honden inzetten en die in de lucht schie-
ten, maar ook op mensen. De verhalen in het rapport zijn hallucinant. 
Als men dan weet dat het cijfer van 120.000 pushbacks wellicht ver 
onder de realiteit zit – de organisaties die deze onderzoeken doen, 
worden immers geïntimideerd en gecriminaliseerd – dan is er volgens 
mij echt een probleem. 
 
Het rapport vermeldt ook voor de eerste keer de pullbacks door de Li-
bische kustwacht. Ook daar is er sprake van marteling, misbruik, chan-
tage en detentiekampen, allemaal zaken die heel duidelijk in strijd zijn 
met het internationaal en het Europees recht.  
 
U zei daarnet dat u uw collega's binnenkort voor de eerste keer zult 
zien. Bent u bereid om hen daarover aan te spreken? Eender welke 
visie in beleid omgezet wordt, dat moet altijd gebeuren binnen het ka-
der van het internationaal en het Europees recht. Zelfs al zijn we het 
fundamenteel met elkaar oneens over hoe we met asiel en migratie 
moeten omgaan in ons land, dan mag ik toch hopen dat wij het er op 
zijn minst over eens zijn dat het internationaal en Europees recht ab-
soluut richtinggevend moeten zijn en dat we dat moeten respecteren.  
 
Het rapport toont heel duidelijk aan dat we dat niet doen. Mijn vraag is 
dan ook heel concreet. Zult u uw collega's aanspreken om te bekijken 
hoe we aan onze buitengrenzen opnieuw in lijn kunnen zijn met het 
internationaal en het Europees recht? 
 

19.02  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Les récits relatés dans le 
rapport de l'organisation 11.11.11 
sur les refoulements illégaux sont 
hallucinants. Ce rapport indique en 
outre que des refoulements sont 
aussi pratiqués par les garde-côtes 
libyens. Il est, là aussi, question de 
torture, d'abus, de chantage et de 
camps de détention.  
 
Aborderez-vous le sujet avec vos 
homologues européens? J'ose es-
pérer que nous sommes au moins 
d'accord sur le fait que le droit in-
ternational et le droit européen doi-
vent être respectés. 
 

19.03 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u wel, collega's Daems 

en Vandemaele, voor jullie vragen.  
 
Wat uw laatste vraag betreft, mijnheer Vandemaele, wil ik heel graag 
benadrukken dat wij altijd pleiten voor het opereren binnen het wette-
lijke kader. Lidstaten moeten conform het Europees en internationaal 
recht handelen. Ik ben ook van oordeel dat de claims waar u specifiek 
naar verwijst op Europees niveau moeten worden nagegaan.  
 
Uiteraard erken ik het recht om een asielenvraag in te dienen. Dat is 

19.03  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Les États membres doi-
vent toujours agir conformément 
au droit européen et au droit inter-
national. Les allégations aux-
quelles vous faites référence de-
vront être examinées à l'échelon 
européen. 
 
Je reconnais évidemment le droit à 
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ook het internationaal recht. Ik ben echter eveneens van mening dat 
het model van door mensensmokkelaars gefaciliteerde illegale migra-
tie naar de Europese Unie als voornaamste toegangspoort tot asiel 
moet worden doorbroken. 
 
Dan komen we bij de kern van het probleem. U verwijst naar het on-
menselijke aspect. Mensen leggen uit pure wanhoop hun leven in han-
den van meedogenloze mensensmokkelaars die hen vervolgens in 
gammele bootjes over een woeste zee duwen. Vorig jaar zijn daarbij 
2.300 mensen om het leven gekomen. Dat is gewoon onaanvaardbaar. 
 
Ik heb ook de beelden gezien van mama's die met hun kinderen in die 
bootjes stappen. Daar moeten we absoluut tegen ingaan. Die omstan-
digheden bewijzen alleen nog maar een keer de noodzaak om illegale 
migratie en mensensmokkel keihard aan te pakken. Mensenlevens ris-
keren is een businessmodel geworden voor sommigen en die moeten 
we aanpakken. 
 
We moeten blijven samenwerken, nationaal en internationaal, om die 
criminele netwerken te ontmantelen. Daarom zetten we in op een mul-
tidisciplinaire aanpak, waarbij verschillende actoren nauw samenwer-
ken om die mensensmokkelnetwerken op te sporen en ook effectief te 
vervolgen. Dat is ook wat ik op Europees niveau wil bepleiten. 
 
Volgende week is er een Europese ministerraad en zo’n ketenaanpak 
wil ik op Europees en internationaal niveau bepleiten. Mensensmokkel 
stopt nu eenmaal niet aan onze landsgrenzen. Binnen zo’n aanpak 
wisselen landen en instanties systematisch informatie uit en zetten ze 
samen specifieke operaties op.  
 
Europol en andere internationale partners spelen hier een cruciale rol 
in. Onderzoeksteams hanteren het principe follow the value, waarnaar 
expliciet verwezen wordt in het regeerakkoord. Niet alleen de smokke-
laars zelf maar ook hun financiële netwerken en hun winsten worden 
daarbij aangepakt. Dat maakt het moeilijker voor criminele organisaties 
om hun activiteiten voort te zetten en grenscontroles moeten daarom 
geoptimaliseerd worden. Ook daarvoor moeten het Europese asiel- en 
migratiepact en de versterking van die externe dimensie in samenwer-
king met derde landen de basis zijn. 
 

demander l'asile. Mais j'estime 
aussi qu'il faut briser le modèle qui 
consiste à faire de l'immigration 
clandestine la principale porte 
d'entrée dans l'UE. Aujourd'hui, 
des fuyants mettent leur vie entre 
les mains de passeurs sans pitié, 
qui les poussent à prendre la mer 
sur des embarcations de fortune. 
L'an dernier, 2 300 personnes ont 
ainsi trouvé la mort. C'est précisé-
ment pour cette raison que nous 
devons lutter sans ménagement 
contre l'immigration clandestine et 
le trafic des êtres humains. Nous 
devons coopérer aux niveaux na-
tional et international afin de tra-
quer et de poursuivre ces réseaux 
criminels de trafiquants d'êtres hu-
mains. C'est ce que je ferai valoir 
au Conseil de l'UE la semaine pro-
chaine. 
 
Europol et d'autres partenaires in-
ternationaux ont un rôle crucial à 
jouer. Il faut s'attaquer non seule-
ment aux passeurs eux-mêmes, 
mais aussi aux réseaux financiers 
et aux profits qu'ils génèrent. 
 

19.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Dank u wel, mevrouw de minister.  

 
Het is natuurlijk uw taak om toe te zien op het respecteren van de wet-
geving. Pushbacks zijn illegaal volgens de Europese wetgeving. Uw 
standpunt over pushbacks heb ik echter niet gehoord. Ik heb u niet 
horen zeggen dat die illegaal zijn. U hebt dat niet vermeld, maar u moet 
wel de wetgeving respecteren. 
 

19.04  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Je ne vous ai pas entendue confir-
mer que les refoulements étaient il-
légaux. 
 

19.05  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Dank u wel, mevrouw de mi-

nister, voor uw antwoord.  
 
U benadrukt heel expliciet het internationaal recht. Het is erg belangrijk 
om binnen dat kader te ageren voor de zaken die u de volgende jaren 
wilt doen. 
 
Ik ben het met u eens dat het model van de mensensmokkelaars on-
deruit moet worden gehaald. Ik ben het daar helemaal mee eens. Ille-

19.05  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Je suis d'accord pour dire 
qu'il faut anéantir le modèle de l'im-
migration par des passeurs, mais 
l'immigration clandestine existera 
toujours, surtout si vous rendez 
toute forme d'immigration légale 
impossible. 
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gale migratie zal er echter altijd zijn, zeker als legale migratie onmoge-
lijk is. In het regeerakkoord lees ik dat er voorlopig geen hervestiging 
komt en dat is een legaal migratiekanaal. Dat komt er volgens u echter 
niet totdat de situatie onder controle is. 
 
Het is natuurlijk het ene of het andere. Ofwel zegt u dat u tegen illegale 
migratie bent en maakt u legale migratie mogelijk, waarin ik u kan vol-
gen, maar u kunt niet tegen illegale migratie zijn en tegelijk legale mi-
gratie ook onmogelijk maken. U geeft asielzoekers eigenlijk geen kans, 
geen keuze in hoe ze het moeten aanpakken. 
 
Mevrouw Daems, over de resolutie inzake pushbacks zijn de adviezen 
ondertussen binnengekomen. Zowat elke instantie heeft het standpunt 
van mevrouw Safai verwezen naar fabeltjesland. Pushbacks zijn wel 
degelijk illegaal, daarover zijn alle adviesinstanties het ondertussen 
wel eens. 
 

Nous avons à présent obtenu plu-
sieurs avis concernant notre propo-
sition de résolution en matière de 
refoulements. Pratiquement tous 
disent que la position de Mme Sa-
fai relève de la fabulation: les re-
foulements sont bel et bien illé-
gaux. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

20 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "Het interview in HUMO over onder andere gezinshereniging" (56002838C) 
- Francesca Van Belleghem aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 
belast met Grootstedenbeleid) over "Het wetsontwerp betreffende bindende integratietesten bij gezins-
hereniging" (56002888C) 

20 Questions jointes de 

- Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Politique 
des Grandes Villes) sur "L'interview dans HUMO portant entre autres sur le regroupement familial" 
(56002838C) 
- Francesca Van Belleghem à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de 
la Politique des Grandes Villes) sur "Le projet de loi relatif aux tests d'intégration contraignants en cas 
de regroupement familial" (56002888C) 
 

20.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik heb heel 

aandachtig uw interview in Humo gelezen. Daarin zegt u dat u onder 
andere wilt besparen op asiel en migratie door de instroom te verlagen. 
Wanneer die instroom dan is verlaagd, zult u het aantal opvangplaat-
sen verminderen. Een paar alinea's later lezen we dat u de instroom 
vooral wilt verlagen via een verstrenging van de gezinshereniging. 
 
Ik vind dat nogal bizar, want mensen die via een gezinshereniging naar 
hier komen, zijn doorgaans niet ten laste van het opvangnetwerk. Men-
sen kunnen pas gezinshereniging aanvragen als ze een verblijfsver-
gunning hebben. In dat stadium van de procedure hebben ze het op-
vangnetwerk al verlaten. Hun instroom verlagen zal dus weinig effect 
hebben op de opvang van het aantal verzoekers om internationale be-
scherming. 
 
Mevrouw de minister, waarom wilt u de instroom van gezinshereniging 
verlagen? Hoeveel mensen die via gezinshereniging naar België kwa-
men, verblijven momenteel in het opvangnetwerk? Hoeveel aanvragen 
voor gezinshereniging zijn er nu van mensen die net binnen de huidige 
inkomensgrens vallen en dus met een verhoging van de inkomensver-
eisten uit de boot vallen? Hoe zult u de instroom, specifiek van mensen 
die gebruikmaken van hun recht op opvang, verlagen zodat u de be-
sparingen die in het regeerakkoord zijn afgesproken, kunt uitvoeren? 
Hoe zult u al die maatregelen nemen zonder enerzijds het recht op een 

20.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Vous déclarez dans l'hebdoma-
daire Humo que vous ferez des 
économies dans votre départe-
ment en réduisant l'afflux de réfu-
giés, ce qui vous permettra ensuite 
de réduire le nombre de places 
d'accueil. Plus loin dans le même 
article, on peut lire que pour réduire 
cet afflux, vous comptez surtout 
durcir les règles en matière de re-
groupement familial. Or, les per-
sonnes qui demandent un regrou-
pement familial ne passent généra-
lement pas par le réseau d'accueil.  
 
Pouvez-vous fournir des précisions 
à ce sujet? Combien de demandes 
de regroupement familial sont in-
troduites par des personnes dont 
les revenus se situent juste dans 
les limites actuelles imposées et 
qui ne seront donc plus acceptées 
après le durcissement des règles? 
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asielaanvraag en anderzijds het recht op opvang te schenden? 
 

Comment ferez-vous des écono-
mies sans violer le droit de deman-
der l’asile et le droit d'accueil? 
 

20.02  Francesca Van Belleghem (VB): Een paar dagen geleden 

werd in de commissie het wetsvoorstel van de Vlaams Belangfractie 
weggestemd om bij gezinshereniging voor vertrek naar dit land inte-
gratietesten in te voeren. Dat is natuurlijk bijzonder spijtig, want dat 
voorstel staat ook in het regeerakkoord.  
 
Wanneer zult u met een wetsontwerp daaromtrent naar het Parlement 
komen? Zal dat alleen bij gezinsvorming gelden of komt er een uitbrei-
ding naar alle gezinsmigranten, behalve dan diegenen die zich willen 
herenigen met erkende vluchtelingen? Dat mag volgens Europese 
richtlijnen namelijk niet. Wat zal het toepassingsgebied zijn van dat 
wetsontwerp?  
 
Wanneer zult u daarvoor samenzitten met de bevoegde gemeen-
schappen?  
 

20.02  Francesca Van Belleghem 

(VB): Il y a quelques jours, la pro-
position de loi, déposée par mon 
groupe, visant à instaurer des tests 
d'intégration avant le départ pour la 
Belgique en cas de regroupement 
familial n'a pas pu être approuvée 
en commission. C'est regrettable, 
car cette proposition figure dans 
l'accord de gouvernement. 
 
Quand soumettrez-vous un projet 
de loi au Parlement et que contien-
dra-t-il? Quand vous concerterez-
vous avec les communautés com-
pétentes? 
 

20.03 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw Daems, ik gebruik het woord naïef niet graag, maar eerlijk ge-
zegd denk ik dat het een beetje naïef is van u om te denken dat onze 
soepele gezinsherenigingsregels geen aantrekkingsfactor zijn voor po-
tentiële asielzoekers. Dat geldt ook voor onze genereuze sociale bij-
stand.  
 
Ten opzichte van onze buurlanden zijn wij minder streng en onze asiel-
cijfers liegen er niet om. In de hele Europese Unie is er een daling van 
12 %. In ons land is er een stijging met 12 %. Alleen al van buiten de 
Europese Unie zijn 21.000 mensen vorig jaar via gezinshereniging 
naar ons land gekomen. Het aantal asielaanvragen ligt hier gevoelig 
hoger dan in de rest van Europa.  
 
Cijfers kunnen in de eerste plaats het best opgevraagd worden door 
middel van een schriftelijke vraag. Ik kan u wel meegeven dat het detail 
van de door u gevraagde cijfers niet beschikbaar is. Wat ik u wel kan 
meegeven, is dat in 2024 17,25 % van de weigeringen werd gemoti-
veerd door het ontbreken van voldoende bestaansmiddelen.  
 
Het ontbreken van voldoende bestaansmiddelen leidt niet automatisch 
tot een weigeringsbeslissing. De DVZ moet de situatie van het gezin 
bekijken en moet de middelen bepalen die nodig zijn om in de gezins-
behoeften te voorzien zonder afhankelijk te zijn van publieke middelen, 
want daarover gaat het. Als men mensen naar hier laat komen, moet 
men zelf in het onderhoud van die personen kunnen voorzien.  
 
Wat de weigeringsbeslissingen inzake visa voor gezinshereniging be-
treft, waren dat er in 2021 5.515 in het algemeen. Specifiek op basis 
van bestaansmiddelen ging het over 1.039 weigeringen. In 2022 ging 
het over 5.968 weigeringen, waarvan 1.500 op basis van bestaansmid-
delen. In 2023 ging het over 7.491 weigeringen, waarvan 1.622 op ba-
sis van bestaansmiddelen. In 2024 ging het over 9.969 weigeringen, 
waarvan 1.720 wegens onvoldoende bestaansmiddelen. Er zijn geen 
cijfers beschikbaar over verblijfsaanvragen of -verlengingen.  
 
Het Europees pact voorziet in verschillende mogelijkheden om opvang 

20.03  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Il est naïf de penser que 
nos règles souples en matière de 
regroupement familial, tout comme 
notre assistance sociale géné-
reuse, ne constituent pas un fac-
teur d'attrait pour les demandeurs 
d'asile potentiels. Les statistiques 
relatives aux demandes d'asile ré-
vèlent que nous sommes moins 
stricts que les pays qui nous entou-
rent. L'UE enregistre une diminu-
tion de 12 %, notre pays une aug-
mentation de 12 %. 
 
Les chiffres demandés par 
Mme Daems ne sont pas dispo-
nibles. En 2024, 1 720 des 9 969 
refus ont été motivés par un 
manque de ressources suffisantes. 
Ces chiffres étaient respectivement 
de 1 039 et 5 515 en 2021, de 1 
500 et 5 968 en 2022 et de 1 622 
et 7 491 en 2023. 
 
Le pacte européen contient des 
possibilités de limitation de l'ac-
cueil. Les demandes introduites 
dans un autre État membre de l'UE 
seront traitées en tant que de-
mandes multiples. Si une personne 
bénéficie déjà de la protection dans 
un autre État membre, sa demande 
de protection ne sera pas réexami-
née. Nous étudions la possibilité 
d'accélérer la mise en œuvre de 
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te beperken en ook ten gronde de beoordeling van bijvoorbeeld vol-
gende verzoeken. Ook aanvragen die in een ander EU-land werden 
ingediend, zullen als een meervoudige aanvraag worden behandeld. 
Wanneer iemand reeds bescherming geniet in een andere lidstaat, 
moet België niet opnieuw dat verzoek om internationale bescherming 
onderzoeken. Overeenkomstig het Europees recht moeten personen 
die al een asielaanvraag hebben ingediend – we hebben het daar al 
meermaals over gehad vandaag – in een andere lidstaat of van wie het 
verzoek werd verworpen door een andere lidstaat, worden terugge-
stuurd naar de verantwoordelijke lidstaat. We onderzoeken of we be-
paalde maatregelen van het Europese migratiepact versneld kunnen 
uitvoeren om de secundaire migratie, die vorig jaar trouwens bijna de 
helft van onze asielaanvragen uitmaakte, tegen te gaan. Enkel de ver-
zoekers die voor het eerst een beschermingsaanvraag indienen die 
geen lopende of afgehandelde asielprocedure in een andere EU-lid-
staat hebben en onvoldoende middelen hebben om zelf in hun levens-
onderhoud te voorzien, krijgen een opvangplaats.  
 
Unieburgers en onderdanen van de Schengengeassocieerde landen 
worden uitgesloten van opvang. We geven werkende verzoekers om 
internationale bescherming die worden opgevangen, voldoende tijd om 
duurzaam te voorzien in het eigen levensonderhoud.  
 
Asielzoekers die in een ander land een asielaanvraag hebben inge-
diend, worden in afwachting van hun terugkeer naar de verantwoorde-
lijke lidstaat of naar hun land van herkomst, opgevangen in een Dublin-
centrum. Dat betreft versoberde centra die worden uitgebaat door de 
DVZ en die uitsluitend gericht zijn op terugkeer. Die personen worden 
begeleid in hun terugkeer en zullen alleen materiële hulp ontvangen 
wanneer een transfer buiten hun wil om nog niet of niet gemateriali-
seerd kon worden. Meervoudige aanvragen worden maximaal ontmoe-
digd. We putten hiervoor alle juridische mogelijkheden uit, onder an-
dere omtrent de verdere inperking van het recht op opvang.  
 
Mevrouw Van Belleghem, ik kom tot uw aanvullende vragen. U zei dat 
we voor erkende vluchtelingen niets kunnen doen in verband met ge-
zinshereniging, vanwege de Europeesrechtelijke regels daaromtrent. 
Wij kunnen wel, en we hebben dat ook in het regeerakkoord gezet, de 
voorwaardenvrije periode inperken. Die bedraagt nu één jaar en we 
zullen die terugbrengen naar zes maanden. Het betreft niet alleen ge-
zinsvorming, maar ook gezinshereniging. Voor gezinsvorming zal de 
periode twee jaar bedragen. Voor subsidiair beschermden zal de peri-
ode voor gezinshereniging twee jaar bedragen. Gezinsvorming zal niet 
mogelijk zijn voor subsidiair beschermden. Voor gezinshereniging voor 
anderen zal het één jaar zijn.  
 
We zullen daarvan zo snel mogelijk werk maken om tot een samen-
werkingsakkoord te komen over de inhoud van de inburgerings- en 
taaltesten. We zijn hierover reeds in overleg met de deelstaten. We 
hebben ook al opdracht gegeven aan de administraties om de overige 
voorziene verstrengingen voor te bereiden. Die zullen deel uitmaken 
van het pakket crisismaatregelen waarover ik het eerder had.  
 

mesures prévues dans le pacte eu-
ropéen sur la migration afin de 
combattre la migration secondaire. 
Les citoyens de l'UE et les ressor-
tissants de pays associés à l'es-
pace Schengen seront exclus de 
l'accueil. 
 
Les demandeurs d'asile qui ont in-
troduit une demande d'asile dans 
un autre pays seront accueillis 
dans un centre Dublin. Les de-
mandes multiples seront découra-
gées au maximum. Nous ferons 
passer de douze à six mois la pé-
riode sans conditions pour le re-
groupement familial. Pour les per-
sonnes bénéficiant d'une protec-
tion subsidiaire, la période pour le 
regroupement familial durera deux 
ans, contre un an pour les autres. 
Nous nous attellerons à un accord 
de coopération sur les tests d'inté-
gration et les test linguistiques, et 
nous préparerons les autres dur-
cissements prévus. 
 

20.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik dank u 

voor uw antwoord.  
 
U noemt de huidige regels voor gezinshereniging soepel. Mag ik op 
mijn beurt die uitspraak naïef vinden? U hebt blijkbaar met nog niet 

20.04  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Vous parlez de règles souples pour 
le regroupement familial, mais cela 
me semble naïf. Visiblement, vous 
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veel mensen gepraat die effectief gezinshereniging wilden aanvragen. 
Ik heb hier de getuigenis van Luc bij, die zijn partner, een arts uit Indië, 
twee jaar geleden heeft laten overkomen. Hij vertelt dat de procedure 
liep en dat het zeker een jaar heeft gekost om alle nodige documenten 
bijeen te krijgen. Zij zijn beide hoogopgeleid. Hij meende dus dat het 
makkelijk zou zijn om te trouwen en samen te wonen in België. De 
administratie was echter zo ingewikkeld dat hij hulp moest vragen. Dat 
is de realiteit. 
 
Gezinshereniging valt al onder enorm strenge voorwaarden. Mensen 
moeten nu al 2.080 euro per maand verdienen. De procedure is enorm 
streng en moeilijk. De betrokkenen staan hier ook niet van de ene dag 
op de andere. Gezinshereniging is een van de laatste manieren om 
legaal naar een land te kunnen vluchten en voor vrouwen en hun kin-
deren vaak ook de enige manier om te vluchten. Waarom moeten de 
diensten er dan nog een schepje bovenop doen? Het recht om samen 
te leven met zijn of haar gezin is een fundamenteel mensenrecht, niet 
enkel voor mensen met voldoende middelen maar voor iedereen. 
 
Ten slotte, strengere gezinshereniging zal niet voor minder migratie 
zorgen, maar veeleer voor minder integratie. Het is bewezen dat ge-
zinshereniging nodig is voor de integratie. Zolang iemands gezin hier 
niet is, staat de integratie stil. 
 

ne vous êtes pas encore entrete-
nue avec beaucoup de deman-
deurs de regroupement familial. 
Aujourd’hui, ces personnes doivent 
d’ores et déjà disposer d'un revenu 
de 2 080 euros par mois et la pro-
cédure qu’elles doivent suivre est 
extrêmement stricte et difficile. Le 
regroupement familial est l'un des 
derniers moyens légaux dont dis-
posent les réfugiés. Pourquoi faut-
il encore leur serrer la vis? Le droit 
de vivre dans sa famille est un droit 
humain fondamental. Un regroupe-
ment familial plus strict ne réduira 
pas la migration, mais plutôt l'inté-
gration. 
 

20.05  Francesca Van Belleghem (VB): Ik weet niet goed op wie ik 

moet repliceren. Mevrouw Daems, u zegt dat de gezinshereniging 
streng is, maar er komen jaarlijks 50.000 mensen naar hier via gezins-
hereniging. Ik woon in Erpe-Mere. Daar wonen 20.000 mensen. Het 
gaat dus wel degelijk over heel veel mensen. Bij de 20.000 mensen 
waar de minister daarnet naar verwees, ging het enkel over de visa. 
 
In het regeerakkoord heb ik ook gelezen dat de bestaansmiddelen voor 
gezinshereniging zouden verhogen. Ik heb dat eens nagerekend en die 
verhoging is echt wel miniem. Het gaat misschien over een stijging van 
200 euro ten opzichte van de huidige situatie. In ons programma stond 
er dat het 140 % van het leefloon zou moeten zijn. In jullie programma 
stond er zelfs dat het 150 % van het leefloon zou moeten zijn. Er was 
een soort van opbod, denk ik, maar ik heb de berekening gemaakt en 
de verhoging van de bestaansmiddelen zoals vermeld in het regeerak-
koord voldoet daar totaal niet aan. 
 

20.05  Francesca Van Belleghem 

(VB): Si 50 000 personnes arrivent 
dans notre pays chaque année 
dans le cadre du regroupement fa-
milial, il s'agit tout de même d'un 
nombre significatif. L'augmentation 
des moyens de subsistance, d'un 
montant d'environ 200 euros, est 
d'ailleurs minime. Selon le pro-
gramme de la N-VA, ces moyens 
devaient pourtant s'élever à 150 % 
du revenu d'intégration. 
 

20.06 Minister Anneleen Van Bossuyt: Ik reageer nog even heel kort. 

Men kan natuurlijk altijd beginnen over bedragen. Het zou over onge-
veer 300 euro extra gaan. Dat is toch al iets. Bovendien is er 10 % 
extra per persoon die erbij komt. Het regeerakkoord is daar dus toch 
wel vrij gedetailleerd over. 
 
Daarbij zou ik van de gelegenheid gebruik willen maken om de mensen 
hier in de zaal die daarover onderhandeld hebben, zoals Maaike De 
Vreese en Evelien, te bedanken voor de graad van detail in het regeer-
akkoord. Dat zal ons helpen om sneller vooruit te gaan. Zo moet u mis-
schien iets minder lang wachten op de wetsontwerpen hier in de Ka-
mer.  
 

20.06  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Il s'agit d'environ 300 eu-
ros en plus et chaque personne 
supplémentaire donne droit à un 
supplément de 10 %. L'accord de 
gouvernement est détaillé à cet 
égard. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

21 Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 
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belast met Grootstedenbeleid) over "De toekomst van de Dienst Voogdij" (56002839C) 

21 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée 

de la Politique des Grandes Villes) sur "L'avenir du Service des Tutelles" (56002839C) 
 

21.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, in het regeer-

akkoord lezen we onder het luik Asiel en Migratie dat u, ten eerste, de 
identificatieprocedure en de leeftijdsbepaling van verklaarde minderja-
rigen van de Dienst Voogdij naar een aparte dienst ter bescherming 
van niet-begeleide minderjarigen op de vlucht wilt overhevelen. Ten 
tweede, de nieuwe dienst, bevoegd voor het beleid inzake de bescher-
ming van niet-begeleide minderjarige vreemdelingen, wordt dan onder-
gebracht in een FOD Migratie, samen met de DVZ, het CGVS, Fedasil, 
en de RvV. 
 
Nu kunt u zich wel voorstellen dat het personeel van de Dienst Voogdij 
heel bezorgd is over die plannen. Er heerst veel onduidelijkheid. Ik kan 
daaruit concluderen dat de Dienst Voogdij niet geconsulteerd werd, 
noch betrokken bij de onderhandelingen. U mag mij altijd tegenspreken 
als het wel zo is. 
 
Zal de Dienst Voogdij bevoegd blijven voor de leeftijdstesten, zoals be-
paald in de Belgische Voogdijwet van 2002? 
 
Zal de Dienst Voogdij een plaats krijgen in de FOD Migratie? Blijft de 
Dienst Voogdij überhaupt bestaan? Zo ja, in welke vorm? 
 
Tot slot, over de minderjarigen zelf, vandaag worden minderjarigen met 
en zonder asielprocedure gelijklopend behandeld. In het regeerak-
koord is het niet echter niet echt duidelijk of de Dienst Voogdij derge-
lijke dossiers ter harte kan blijven nemen. Kunt u daarover wat meer 
duidelijkheid brengen? 
 

21.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

La procédure d'identification et de 
détermination de l'âge des mineurs 
étrangers non accompagnés, qui 
relève de la compétence du Ser-
vice des Tutelles, serait transférée 
dans un service distinct. En outre, 
le nouveau service sera hébergé 
dans un SPF Migration. Le person-
nel est très préoccupé par ces pro-
jets auxquels il n'a apparemment 
pas participé.  
 
Le Service des Tutelles restera-t-il 
compétent pour les tests d'âge? Ce 
service sera-t-il hébergé dans le 
SPF Migration? Sous quelle 
forme? Continuera-t-il à traiter des 
dossiers de mineurs à la fois avec 
et sans procédure d'asile? 
 

21.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw Daems, dank u wel 

voor uw vragen.  
 
Het regeerakkoord gaat er eerst en vooral van uit dat het belang van 
het kind centraal zal staan in ons migratiebeleid. Daarvoor nemen we 
heel specifieke maatregelen. Het regeerakkoord plant de oprichting 
van een aparte dienst ter bescherming van niet-begeleide minderjari-
gen op de vlucht binnen een brede hervorming van alle migratiedien-
sten, die, zoals u zelf aangaf, moet leiden tot de oprichting van een 
aparte 'FOD Migratie'. 
 
De 'Dienst Minderjarigen' zal onder andere instaan voor het bepalen 
van de min- of meerderjarigheid van mensen die verklaren minderjarig 
te zijn en waarover een overheidsdienst een twijfel uit. De leeftijdson-
derzoeken moeten zo snel als mogelijk uitgevoerd worden. Indien uit 
het leeftijdsonderzoek blijkt dat iemand manifest meerderjarig is, moe-
ten de kosten voor het leeftijdsonderzoek verhaald kunnen worden op 
de valse minderjarige. 
 
De hervorming, met onder andere de oprichting van een aparte 'Dienst 
Minderjarigen', moet toelaten dat kinderen en jongeren zo snel moge-
lijk de juiste begeleiding krijgen, maar ook willen we daarmee de ver-
snippering tussen de verschillende migratiediensten tegengaan. Het is 
alleszins de intentie van de regering om minderjarigen zo snel mogelijk 
een kwalitatieve voogd toe te wijzen. Hoe de partnerdiensten, zoals de 

21.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: L'accord de gouverne-
ment prévoit des mesures spéci-
fiques qui placent l'intérêt de l'en-
fant au premier plan. C'est pour-
quoi nous créons un service dis-
tinct pour les mineurs non accom-
pagnés. Cette mesure s'inscrit 
dans la réforme de tous les ser-
vices de migration, qui seront hé-
bergés dans un SPF Migration dis-
tinct. En cas de doute sur la mino-
rité déclarée, le nouveau Service 
des Mineurs effectuera les tests 
d'âge. Les coûts liés au test d'âge 
seront répercutés sur le faux mi-
neur. 
 
Le Service distinct des Mineurs of-
frira un accompagnement aux en-
fants et aux jeunes et leur attri-
buera un tuteur dans les meilleurs 
délais. Le gouvernement doit en-
core décider comment les services 
partenaires seront intégrés dans 
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Dienst Voogdij van de FOD Justitie, passen in het verhaal van de har-
monisatie van de migratiediensten, zal in de regering worden bespro-
ken. 
 

les nouveaux services de migra-
tion. 
 

21.03  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord.  
 
Volgens mij is het hoog tijd dat de Dienst Voogdij duidelijkheid krijgt 
over de plannen van de regering. De Dienst Voogdij heeft de leef-
tijdstests steeds onafhankelijk en op een degelijke manier kunnen uit-
voeren. Aangezien die tests geen exacte wetenschap zijn, moeten ze 
nauwgezet en met de nodige ruimte uitgevoerd kunnen worden in sa-
menwerking met artsen en andere partners. Daarom is het heel be-
langrijk dat de expertise ter zake behouden blijft. 
 

21.03  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Le Service des Tutelles doit savoir 
précisément quels sont les projets 
du gouvernement. Les tests de dé-
termination de l'âge n'étant pas 
une science exacte, il est essentiel 
de ne pas perdre l'expertise du ser-
vice. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

22 Vraag van Greet Daems aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, 

belast met Grootstedenbeleid) over "De cijfers van de Dienst Vreemdelingenzaken (DVZ)" (56002840C) 

22 Question de Greet Daems à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée 

de la Politique des Grandes Villes) sur "Les chiffres publiés par l'Office des étrangers (OE)" 
(56002840C) 
 

22.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, op de web-

site van de Dienst Vreemdelingenzaken dateren de recentste cijfers 
over gezinshereniging al van 2017. Ik denk dat dat beter kan. 
 
Mevrouw de minister, zult u de DVZ aansporen om de cijfers conse-
quent te publiceren, zodat we steeds over de recentste cijfers beschik-
ken? 
 

22.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

L'OE publiera-t-il les chiffres les 
plus récents relatifs au regroupe- 
ment familial sur son site web? En 
effet, les derniers chiffres publiés 
datent de 2017. 
 

22.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u voor uw korte vraag, 

mevrouw Daems, waarop ook een kort antwoord zal komen. In de jaar-
verslagen vindt u sowieso de cijfers. Mevrouw Van Belleghem stelde 
mij eerder een gelijkaardige vraag, waarop ik hetzelfde antwoord gaf. 
Ik zal contact opnemen met de Dienst Vreemdelingenzaken om de pu-
blicatie ervan te hervatten. 
 

22.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Vous pouvez trouver les 
chiffres dans les rapports annuels. 
Je prendrai contact avec l'OE en 
vue de leur publication. 
 

22.03  Greet Daems (PVDA-PTB): Dank u wel voor uw antwoord. 

 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

23 Vraag van Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "Het implementatieplan voor het Europese migratiepact" 
(56002842C) 

23 Question de Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "Le plan d'implémentation relatif au pacte européen sur la 
migration" (56002842C) 
 

23.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Hoewel ik relatief nieuw ben 

in dit Parlement, kan ik mijn vraag toch al als een evergreen beschou-
wen. Uw voorgangster heb ik daarover verschillende keren bevraagd. 
U zegt, zoals het ook in het regeerakkoord staat, dat het Europese mi-
gratiepact een centrale as in uw beleid vormt. In dat geval is het heel 
belangrijk dat wij als parlementsleden over de nodige informatie kun-
nen beschikken. 

23.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): La Commission euro-
péenne a indiqué que les États 
membres étaient autorisés à 
rendre public leur plan national de 
mise en oeuvre. Dans quelques se-
maines, nous discuterons de votre 
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Elke lidstaat moest uiterlijk op 12 december 2024 een nationaal imple-
mentatieplan indienen. België is die verplichting flink nagekomen. De 
Europese Commissie heeft gecommuniceerd dat de lidstaten hun im-
plementatieplan openbaar mochten maken. Verschillende lidstaten, 
waaronder Nederland, dat voor u toch een gidsland is inzake migratie, 
hebben hun plan inmiddels gedeeld. In het belang van het parlemen-
taire debat en opdat wij ons werk goed zouden kunnen uitvoeren, is 
het belangrijk dat wij over dat document kunnen beschikken. Binnen 
een aantal weken zullen we uw beleidsnota bespreken. Daarin zult u 
vaak verwijzen naar de implementatie van het Europese migratiepact. 
Om daarover op een kwaliteitsvolle manier te kunnen spreken, zouden 
we dat implementatieplan moeten krijgen.  
 
Bent u bereid dat implementatieplan aan ons over te maken, al dan 
niet onder gesloten envelop, al dan niet achter gesloten deuren? Ik wil 
het plan kunnen lezen, want dat is belangrijk voor ons. Wilt u daaraan 
meewerken of niet? Zo ja, wanneer kunnen we het plan krijgen? Zo 
niet, wat zijn uw argumenten om dat plan niet over te maken?  
 
Ik heb nog enkele seconden voor een bijvraag. U hebt daarnet ver-
klaard nog steeds te willen werken aan een coalition of the willing in 
het kader van de externalisering van het terugkeerbeleid op Europees 
niveau, al dan niet in het kader van het implementatieplan van het mi-
gratiepact. Het toeval wil dat we drie minuten geleden van het alge-
meen secretariaat een mail met het regeerakkoord hebben ontvangen. 
Misschien een nieuwe versie? Ik weet het niet. Het zou een definitieve 
versie van het regeerakkoord zijn. 
 
Na snel nazicht kan ik zeggen dat de coalition of the willing er niet in is 
vermeld. In de versie van 9 januari 2025 staat de coalition of the willing 
wel, maar niet in de laatste versie. U verrast me dus door hier nu te 
stellen dat u op zoek gaat naar een coalition of the willing, want uw 
coalitiepartners, cd&v, Les Engagés en Vooruit, zijn er niet. Ze zullen 
het misschien nooit weten. U stelt echter dat de coalition of the willing 
niet in het regeerakkoord staat. Kunt u mij dan verklaren welke versie 
van het regeerakkoord ik moet gebruiken om de debatten voor te be-
reiden, namelijk de versie met de coalition of the willing of de versie 
zonder de coalition of the willing? 
 

note de politique générale. Êtes-
vous disposée à nous communi-
quer ce plan de mise en œuvre? 
 
Vous souhaitez toujours travailler à 
la mise en place d'une coalition of 
the willing dans le cadre de l'exter-
nalisation de la politique de retour 
à l'échelon européen, le cas 
échéant dans le cadre du plan de 
mise en oeuvre du pacte sur la mi-
gration. Or, dans la dernière ver-
sion de l'accord de gouvernement 
que je viens de recevoir, il n'est nul-
lement question d'une coalition of 
the willing. Quelle est la version 
correcte? 
 

23.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mijnheer Vandemaele, ik dank 

u voor uw vragen. U spreekt over een evergreen, dat is goed, zolang 
we die maar niet beginnen te zingen. 
 
Heeft iedereen zo iemand in zijn partij? Wij hebben ook partijleden die 
graag beginnen te zingen. (Hilariteit) 
 
Het nationale implementatieplan in het kader van het EU-pact werd in 
december 2024 ingediend. Gelet op de deadline gebeurde dat onder 
de vorige regering, in lopende zaken. Sommige landen van de Euro-
pese Unie waren daar trouwens te laat mee, maar wij hebben het tijdig 
ingediend. 
 
Aangezien bepaalde keuzes die in het plan moesten worden opgeno-
men niet in lopende zaken konden worden gemaakt, was het plan een 
onvolledig werkdocument, dat nog nadere afwerking vereist. Het on-
volledige werkdocument wordt nu gefinaliseerd, conform de gemaakte 
beleidskeuzes. Zodra het klaar is, zal opnieuw worden geëvalueerd of 

23.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Le plan national de mise 
en œuvre a été soumis à temps, en 
décembre 2024, par le gouverne-
ment précédent en affaires cou-
rantes. Comme certains choix ne 
pouvaient pas être opérés en af-
faires courantes, le plan constituait 
un document de travail incomplet, 
qui est désormais en train d'être fi-
nalisé conformément aux choix po-
litiques effectués. Dès qu'il sera 
prêt, la publication éventuelle du 
document et ses modalités seront 
évaluées. 
 
Dans la version publiée sur le site 
internet du gouvernement fédéral 
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het document openbaar wordt gemaakt of gedeeld en in welke vorm of 
met welke modaliteiten. U hebt al een aantal suggesties gegeven over 
mogelijke modaliteiten. Wij zullen het evalueren. 
 
U vroeg naar een timing. Zoals ik al aangaf, moet er eerst verder werk 
worden gemaakt van de inhoud, zodat het vervolledigd kan worden. 
Daarna zullen wij het evalueren. Ik kan dus nog niets zeggen over de 
timing. 
 
Wat de transparantie richting het Parlement betreft bij de uitvoering van 
het migratiepact, een deel van het werk in het kader van de implemen-
tatie van het EU-pact vraagt wetswijzigingen. Dat spreekt voor zich. 
Die wetswijzigingen zullen uiteraard de normale parlementaire weg 
volgen. Los daarvan hebt u natuurlijk steeds de mogelijkheid om mij 
daarover te bevragen, zoals u nu doet. 
 
Wat de coalition of the willing betreft, er circuleren dan blijkbaar ver-
schillende versies van het regeerakkoord. Op de website van de fede-
rale regering staat toch al een aantal weken de versie waarin het wel 
staat, tenzij dat nu ineens zou zijn gewijzigd. Het gaat dus over het 
verder inzetten op de externe dimensie van het migratiebeleid en daar-
over is er eensgezindheid binnen de regering. 
 

depuis plusieurs semaines, il est 
bien question de "coalition of the 
willing", à moins que cette mention 
n'ait subitement disparu. Au sein 
du gouvernement, tous les partis 
souhaitent unanimement continuer 
à investir dans la dimension ex-
terne de la politique migratoire. 
 

23.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Ik vind het jammer dat ik de 

enige ben die hierover vragen stelt. Anders kon ik even kijken via de 
link die we net gekregen hebben. Volgens mij staat het er namelijk niet 
in. Het is dus echt heerlijk, het is zelfs kolder aan het worden, maar 
toch is dit niet onbelangrijk. Als het in een eerdere versie wel staat en 
in een volgende versie niet, dan is het dus wegonderhandeld door de 
ene of de andere partij. Als het wegonderhandeld is door een partij, 
dan zit er een partij in ons halfrond die zich in de luren laat leggen. Het 
is dus niet onbelangrijk voor uw coalitiepartners om dat eens te toetsen 
en te kijken in welke versie... Ondertussen is het voor ons als parle-
mentsleden niet meer duidelijk in welke versie het staat of stond. 
 
Wat het implementatieplan betreft, herhaal ik met de hand op het hart 
dat ik begrijp dat de vorige versie onvolledig was en dat die moet wor-
den aangepast naar het nieuwe regeerakkoord. Ik begrijp dat, want ik 
heb ook vier jaar aan die kant gezeten. Ik snap dat dus helemaal. 
 
Ik vind dat perfect verdedigbaar, maar ik zit nu aan deze kant. Wij willen 
allemaal ons werk op een goede manier doen. Ofwel stellen wij alle-
maal domme vragen, omdat we niet alle info hebben, ofwel krijgen wij 
alle info. Het is superbelangrijk dat wij, als parlementsleden, dat docu-
ment krijgen, zodat wij ons op een goede manier kunnen organiseren 
om het werk voor u goed te laten verlopen. Ik vraag u dus met aan-
drang, op mijn knieën – ik weet niet wat ik nog moet doen –, om er toch 
even over na te denken en ons dat te geven.  
 

23.03  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Si cette mention figurait 
dans la version précédente et ne fi-
gure plus dans la version suivante, 
c'est que l'un ou l'autre parti a né-
gocié sa suppression. Un des par-
tis présents dans cette salle s’est 
donc fait rouler dans la farine. 
 

23.04 Minister Anneleen Van Bossuyt: Ik heb ook aan de andere kant 

gezeten. Ik weet hoe graag men een antwoord op zijn vragen krijgt. 
 
Mijnheer Vandemaele, in het regeerakkoord staat: 'samen met gelijk-
gezinde partners'. Als men dat in het Engels vertaalt, komt het daarop 
neer. 
 

23.04  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Il est indiqué dans l’ac-
cord de gouvernement: "avec des 
partenaires partageant les mêmes 
idées". 
 

23.05  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Het gaat over terugkeer-

hubs. In de vorige versie stond er: coalition of the willing. 
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23.06 Minister Anneleen Van Bossuyt: (…) 

 

 

23.07  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Als ik contact heb met uw 

coalitiepartners kan ik zeggen: coalition of the willing, of de versie in 
het Nederlands, zodat ze doorhebben waarover het gaat. Dat is be-
langrijk. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

24 Samengevoegde vragen van 

- Matti Vandemaele aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De druk op de onafhankelijkheid van rechtspraak bij de RvV" (56002868C) 
- Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integratie, belast met 
Grootstedenbeleid) over "De bekommernissen over de onafhankelijkheid van de Raad voor Vreemde-
lingenbetwistingen" (56002978C) 

24 Questions jointes de 

- Matti Vandemaele à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "La pression sur l'indépendance de la jurisprudence au CCE" (56002868C) 
- Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, chargée de la Poli-
tique des Grandes Villes) sur "Les inquiétudes concernant l'indépendance du Conseil du Contentieux 
des Étrangers" (56002978C) 
 

24.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): De afgelopen maanden heb-

ben we als parlement heel wat interessante hoorzittingen georgani-
seerd. We hebben hier met de heer Roosemont van de DVZ en de heer 
Oswald van de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen, met mensen 
van de Veiligheid van de Staat, met heel veel actoren kunnen spreken. 
Het viel op dat zij zich allemaal bijzonder kritisch uitlieten over de voor-
nemens in het regeerakkoord, naargelang van de versie van dat ak-
koord. We hebben lang moeten werken met de versie van 9 januari. 
Telkens werden wel dezelfde problemen aangeduid.  
 
Ook academici en juristen hebben met betrekking tot de Raad voor 
Vreemdelingenbetwistingen gewezen op problemen in het regeerak-
koord. Zo bleek dat de tijdelijke benoemingen ongrondwettelijk zouden 
kunnen zijn. U zegt dat u veel wetgevend werk in de pijplijn hebt zitten. 
De Grondwet zult u op dat punt niet wijzigen, veronderstel ik. Als die 
benoemingen momenteel ongrondwettelijk zijn, wat moet er dan ge-
beuren? 
 
Bij de oprichting van de RvV werd de levenslange benoeming van rech-
ters nadrukkelijk ingeschreven als een garantie op onafhankelijke 
rechtspraak. Nu komt u daarop terug. Hoe moeten wij dat opvatten? 
Voor de schriftelijke procedure is de situatie zeer duidelijk. Het recht 
om gehoord te worden, is Europees vastgelegd in het Europees Ver-
drag voor de Rechten van de Mens. U wilt handelen binnen het wette-
lijke kader. Volgens dat wettelijke kader bestaat er steeds een recht 
om gehoord te worden, zelfs in een schriftelijke procedure. Hoe ver-
houden die twee zaken zich tot elkaar? 
 
Een vierde punt van kritiek betrof de integratie van de RvV in de 'FOD 
Migratie'. Hoe zal men in dat geval de onafhankelijkheid kunnen vrij-
waren? In het regeerakkoord staat dat de verenigde kamers op vraag 
van migratiediensten moeten samenkomen. Ook dat wordt door uw ei-
gen topman sterk bekritiseerd. Hoe reageert u daarop? U hebt gezegd 
met hem te zullen samenzitten. Hebt u dat intussen gedaan? Welke 

24.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Des universitaires et des 
juristes affirment que les nomina-
tions temporaires au Conseil du 
Contentieux des Étrangers (CCE) 
annoncées dans l'accord de gou-
vernement sont inconstitution-
nelles. Lors de la création du CCE, 
la nomination à vie des juges avait 
en effet été inscrite pour garantir 
l'indépendance des jugements. 
 
Comment votre volonté d'instaurer 
des procédures écrites est-elle 
compatible avec le droit d'être en-
tendu qui découle de la Convention 
européenne des droits de l’homme 
(CEDH)? 
 
Comment l'indépendance du CCE 
peut-elle être garantie s'il est inté-
gré au SPF Migration?  
 
Enfin, votre propre dirigeant cri-
tique le passage de l'accord de 
gouvernement selon lequel les 
chambres réunies doivent se réunir 
à la demande des services de mi-
gration. Comment réagissez-vous 
à cette critique? 
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inzichten zijn daar uitgekomen?  
 

24.02  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, wat het re-

geerakkoord betreft, zijn we niet over één nacht ijs gegaan. We hebben 
inderdaad zeer lang en in detail onderhandeld en met reden. We zijn 
daarbij geen moeilijke zaken uit de weg gegaan. Er staan dus ook een 
aantal zaken over de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen in het re-
geerakkoord.  
 
Een groep academici en juristen lanceerde onlangs een opiniestuk met 
hun bekommernissen omtrent de maatregelen in het regeerakkoord in-
zake de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen. Hun kritiek handelde 
voornamelijk over vier thema's, namelijk de tijdelijke benoemingen van 
rechters bij de RvV, de maatregel om de algemene vergadering en de 
verenigde kamers te laten samenkomen op vraag van de migratiedien-
sten, de integratie van de RvV onder de overkoepelende 'FOD Migra-
tie' en de standaardisering van schriftelijke procedures. 
 
De auteurs vrezen dat door die maatregelen de onafhankelijkheid van 
de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen in het gedrang komt. Ze me-
nen ook dat de maatregelen in strijd zijn met de scheiding der machten, 
de onafhankelijkheid van de rechterlijke macht en of fundamentele 
rechten. Dat is natuurlijk volledig onterecht, want de RvV blijft een on-
afhankelijk administratief rechtscollege. De integratie van de RvV in 
één overkoepelende 'FOD Migratie' betekent niet dat de onafhankelijk-
heid ervan wordt aangetast, want hij valt nu immers ook onder de 
FOD Binnenlandse Zaken. 
 
Tenslotte garanderen de andere maatregelen in het regeerakkoord net 
de eenheid van rechtspraak en efficiënte procedures. Als er ergens 
een grote vraag naar is, dan is het wel die eenheid van rechtspraak en 
die efficiënte procedures. Collega Vandemaele, u zou net absoluut 
voorstander van die maatregelen in het regeerakkoord moeten zijn. U 
zou een voorstander moeten zijn van meer discussie over bepaalde 
zaken tussen die verschillende rechters in de verenigde kamers. 
 
Mevrouw de minister, wat is uw standpunt over dit opiniestuk? Kunt u 
toelichting geven over de toekomstige maatregelen inzake de Raad 
voor Vreemdelingenbetwistingen? Kunt u toelichten hoe die maatrege-
len legitiem en conform de wetgeving zullen zijn? 
 

24.02  Maaike De Vreese (N-VA): 

Dans une carte blanche, un groupe 
d'universitaires et de juristes es-
time que certaines mesures pré-
vues dans l'accord de gouverne-
ment mettent en péril l'indépen-
dance du CCE, sont contraires au 
principe de la séparation des pou-
voirs et violent des droits fonda-
mentaux. Ces critiques sont injusti-
fiées, car le CCE demeure une ju-
ridiction administrative indépen-
dante. À l'heure actuelle, le CCE 
dépend déjà du SPF Intérieur. Les 
autres mesures visent surtout à ga-
rantir l'unicité de la jurisprudence et 
l'efficacité des procédures. 
 
Que pensez-vous de cette carte 
blanche? Pouvez-vous expliquer 
les futures mesures? 
 

24.03 Minister Anneleen Van Bossuyt: Mevrouw De Vreese, mijnheer 

Vandemaele, dank u wel voor uw vragen. Mijn kabinet en ikzelf hebben 
ondertussen overleg gepleegd met de personen naar wie u hebt ver-
wezen, namelijk eerste voorzitter Marc Oswald en voorzitter Geert De 
Boeck van de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen. 
 
Het is niet bedoeling om de inhoud van dat gesprek integraal weer te 
geven, maar de maatregelen waarnaar u verwijst, werden besproken. 
De voorgestelde wijzigingen zullen in samenwerking met de Raad voor 
Vreemdelingenbetwistingen worden doorgevoerd. Laat het duidelijk 
zijn, wij willen geenszins de onafhankelijkheid van de Raad voor 
Vreemdelingenbetwistingen aantasten. We willen wel meer eenheid 
van rechtspraak bewerkstellingen. Er zijn immers grote verschillen tus-
sen de uitspraken van de Nederlandstalige en de Franstalige kamer, 
die nochtans dezelfde Belgische en Europese wetgeving moeten toe-
passen. Meer eenheid van rechtspraak is dus belangrijk en zorgt ook 
voor meer rechtszekerheid voor zowel de aanvrager als de overheid.  

24.03  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Dans l'intervalle, mon ca-
binet et moi-même nous sommes 
concertés avec le premier prési-
dent et le président du CCE. Les 
modifications proposées seront 
mises en œuvre en collaboration 
avec le CCE. 
 
Nous ne souhaitons nullement por-
ter atteinte à l'indépendance de 
cette juridiction, mais nous souhai-
tons en revanche tendre vers une 
plus grande unité de jurisprudence 
et assurer la sécurité juridique. Au-
jourd'hui, en effet, on constate 
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Wanneer er geen eenduidigheid bestaat over de interpretatie van de 
wetgeving of de Europese rechtspraak, willen we de migratiediensten 
de mogelijkheid bieden om de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen 
te verzoeken de algemene vergadering en/of de verenigde kamers te 
laten samenkomen voor een uniform standpunt.  
 
Ook moeten er meer prejudiciële vragen worden gesteld aan het Hof 
van Justitie van de Europese Unie, als het gaat over de toepassing van 
het Europees recht.  
 
De keuze om de benoemingen te hervormen met hernieuwbare man-
daten van vijf jaar, is erop gericht de kennisdeling te verbeteren en een 
rechtspraak te garanderen die mee evolueert met de maatschappelijke 
realiteit. U hebt gelijk dat we de Grondwet niet een-twee-drie kunnen 
wijzigen. Dat is ook niet de bedoeling. Er zijn evenwel verschillende 
modaliteiten mogelijk, die ook tijdens dat overleg zijn besproken. Men 
zou bijvoorbeeld eerst met een stage kunnen werken. Dat is een mo-
gelijkheid. 
 
De schriftelijke procedures, met de mogelijkheid om gehoord te wor-
den, zijn vandaag al de norm. Die zijn niet bedoeld om de rechten van 
asielzoekers te beperken, maar wel om de doorlooptijd van zaken te 
versnellen en om te vermijden dat rechters overbelast raken. Mevrouw 
De Vreese wees er al op dat dit ook bijdraagt aan een snellere en veel 
rechtvaardigere behandeling van zaken, wat ook veel menselijker is 
voor de persoon in kwestie zelf. Eerlijk gezegd meen ik dat u daar niet 
tegen kunt zijn. 
 
De voorgestelde hervormingen respecteren de scheiding der machten 
en zijn in lijn met internationale modellen. Net als in andere Europese 
landen waar migratieonderdelen binnen overkoepelende administra-
ties werken, blijft de rechterlijke macht onafhankelijk. Over de onafhan-
kelijkheid van de rechterlijke macht bestaat geen twijfel. 
 
De migratie-uitdagingen waar we vandaag voor staan en die we van-
middag al meermaals hebben besproken, zijn gigantisch en vragen om 
een beleid dat zowel rechtvaardig als werkbaar is. De voorgestelde 
maatregelen dienen om de werking van het systeem te verbeteren zon-
der in te boeten op rechtszekerheid of fundamentele rechten. 
 

d'énormes différences entre les dé-
cisions des chambres francophone 
et néerlandophone. En l'absence 
d'une interprétation univoque d'une 
législation ou de la jurisprudence 
européenne, nous souhaitons per-
mettre aux services de la migration 
de demander au CCE de convo-
quer l'assemblée générale ou les 
chambres réunies en vue de la for-
mulation d'un point de vue uni-
forme. Il conviendrait également de 
poser plus de questions préjudi-
cielles à la Cour de justice de 
l'Union européenne. 
 
Le choix de nommer les juges pour 
une durée renouvelable de cinq 
ans vise à améliorer le partage des 
connaissances et à garantir que la 
jurisprudence évolue avec la réalité 
sociétale. L'objectif n'est pas de 
modifier la Constitution. Plusieurs 
pistes sont envisageables. On 
pourrait, par exemple, d'abord 
commencer par l'instauration d'un 
stage. 
 
Les procédures écrites qui sont as-
sorties de la possibilité d'être en-
tendu sont déjà la norme aujour-
d'hui. Nous souhaitons accélérer 
les délais, et non restreindre les 
droits des demandeurs d'asile. Un 
traitement plus rapide est un traite-
ment plus humain pour la personne 
concernée. 
 
Les réformes proposées respec-
tent la séparation des pouvoirs et 
l'indépendance du pouvoir judi-
ciaire. Elles visent à améliorer le 
fonctionnement du système sans 
altérer la sécurité juridique ni les 
droits fondamentaux. 
 

24.04  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, de 

heer Oswald, juristen, experts, het middenveld, de lijst van mensen die 
problemen zien in hetgeen u van plan bent, wordt wel lang. U kunt de 
hele tijd zeggen dat u gelijk hebt, maar als de hele wereld rond u zegt 
dat u geen gelijk hebt, dan zal op een bepaald moment toch duidelijk 
worden wie wel gelijk heeft en wie niet.  
 
U sprak over de eenheid van rechtspraak. Misschien is dat dan de on-
verklaarbare reden voor de leeftijdsgrens van 37 jaar. Dat is iets my-
thisch, in het regeerakkoord staat dat men 37 jaar moet zijn om daar 
rechter te zijn, maar niemand weet waarom.  
 

24.04  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Vous pouvez prétendre 
continuellement que vous avez rai-
son, mais tout le monde autour de 
vous vous contredit. 
 
Pourquoi faut-il avoir au moins 37 
ans pour devenir juge au CCE? 
Cela a-t-il également quelque 
chose à voir avec l'unicité de la ju-
risprudence? Comment des juges 
nommés pour seulement 5 ans 
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U spreekt over kennisdeling. Als rechters daar slechts vijf jaar zitten, 
wat kan dan hun bijdrage zijn aan kennisdeling? Ik zie het helemaal 
niet. Maar goed, the proof of the pudding is in the eating, dat zal inder-
daad zo zijn. U hebt mij niet overtuigd.  
 
Mevrouw De Vreese, u mag schoonmoederen bij de minister zoveel u 
wilt, maar bij mij moet u dat in elk geval niet doen.  
 

peuvent-ils contribuer au partage 
des connaissances? 
 

24.05  Maaike De Vreese (N-VA): Dat van die schoonmoeder heb ik 

niet goed begrepen. Ik hoop dat het nog eventjes mag duren voor ik 
schoonmoeder word.  
 
Het is inderdaad belangrijk om de puntjes op de i te zetten, want het-
geen in dit opiniestuk gezegd wordt, is uiteindelijk niet min. Het doet 
mensen eraan twijfelen of wij wel recht in onze schoenen staan, alsof 
wij heel lichtzinnig over dat regeerakkoord zijn gegaan, zonder ook an-
dere experts te consulteren of de zaken die erin staan wel degelijk af 
te toetsen met wat al dan niet kan. 
 
Dat stuk werd inderdaad ondertekend door een heel resem mensen. 
Dat krijgt dan een nieuw leven, waarbij sommige partijen helemaal in 
de war zijn en niet meer goed weten wat het nu eigenlijk is. Mijnheer 
Vandemaele, dat zorgt ervoor dat u, ook al krijgt u hier nu een zeer 
gedegen uitleg, de komende jaren steeds bij uw zeer dogmatisch 
standpunt zult blijven, zoals we van Groen gewoon zijn.  
 

24.05  Maaike De Vreese (N-VA): 

Nous n'avons pas rédigé l'accord 
de gouvernement à la légère, 
comme certains membres de cette 
commission le laissent entendre. 
Nous avons vérifié certains points 
auprès d'autres experts. 
 
M. Vandemaele, malgré les expli-
cations approfondies qui vous sont 
fournies dans cette commission, 
vous resterez probablement fidèle 
à votre position dogmatique dans 
les années à venir, comme Groen 
nous y a habitués. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

25 Vraag van Maaike De Vreese aan Anneleen Van Bossuyt (Asiel, Migratie, Maatschappelijke Integra-

tie, belast met Grootstedenbeleid) over "De instroom van asielzoekers en het hoge aantal asielaanvra-
gen" (56002979C) 

25 Question de Maaike De Vreese à Anneleen Van Bossuyt (Asile, Migration, Intégration sociale, char-

gée de la Politique des Grandes Villes) sur "L'afflux de demandeurs d'asile et le nombre élevé de de-
mandes" (56002979C) 
 

25.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, onlangs pu-

bliceerde de Dienst Vreemdelingenzaken de statistieken van asielaan-
vragen van januari 2025. Maar liefst 3.540 personen dienden een ver-
zoek om internationale bescherming in. De meest voorkomende natio-
naliteiten zijn Palestijnen, Afghanen, Congolezen, Turken en Syriërs. 
Er werden 2.259 dossiers overgedragen aan het CVGS, terwijl er 678 
werden geweigerd in het kader van de Dublinverordening. 
 
Het asiel- en migratiebeleid is een van de hoekstenen van het regeer-
akkoord van deze federale regering. We moeten niemand ervan te 
overtuigen dat de instroom en het hoge aantal asielaanvragen onhoud-
baar zijn voor dit land. Met de arizonaploeg moeten we voluit gaan om 
deze instroom structureel en fors te verminderen. 
 
U hebt al op heel wat vragen geantwoord tijdens deze vergadering. 
Kunt u echter nog wat toelichting geven bij de asielcijfers? Misschien 
krijgen we hier wel een primeur over februari. Zet de stijging zich verder 
of ben ik nog iets te vroeg?  
 
Welke stappen zult u ondernemen om de instroom in te perken? Wat 
zijn de prioritaire werven waarop u wilt inzetten? Welke crisismaatre-
gelen zult u nemen om de instroom aan te pakken? U zou heel snel 

25.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

En janvier 2025, pas moins de 
3 540 personnes ont introduit une 
demande de protection internatio-
nale. Il s'agit principalement de Pa-
lestiniens, d'Afghans, de Congo-
lais, de Turcs et de Syriens. Au to-
tal, 2 259 dossiers ont été transmis 
au CGRA et 678 dossiers ont été 
rejetés dans le cadre du règlement 
de Dublin.  
 
Pouvez-vous commenter ces 
chiffres? Comment limiterez-vous 
les arrivées? Pouvez-vous expli-
quer le rôle des campagnes de dis-
suasion?  
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komen met een aantal noodmaatregelen.  
 
Kunt u toelichting geven over de uitrol van de ontradingscampagnes? 
We hadden al het idee om bijvoorbeeld samen te werken met Grieken-
land en daar forse ontradingscampagnes op te zetten, maar misschien 
kunt u al wat meer toelichting geven. 
 

25.02 Minister Anneleen Van Bossuyt: Dank u voor uw vragen, me-

vrouw De Vreese.  
 
De cijfers van februari zijn er nog niet. We hebben net deze week die 
van januari besproken. Voor de cijfers van februari is het net iets te 
vroeg. De maand is ook nog niet om. 
 
Zoals u weet – daarop werd vanmiddag al een aantal keer gewezen – 
werd een groot aantal aanvragen ingediend door mensen die reeds in 
een andere lidstaat geregistreerd zijn, vaak zelfs door mensen die daar 
al internationale bescherming genieten. Die secundaire stromen aan-
pakken vormt, zoals u beter dan wie ook weet, een van de prioriteiten 
van deze regering. Het kan niet dat mensen op twee of zelfs meer plek-
ken asiel aanvragen. Dat is echt de kern van de Dublinverordening. 
 
Het regeerakkoord voorziet in verschillende maatregelen om de in-
stroom in te perken. Ik ga niet de volledige lijst opsommen, maar wij 
gaan bijvoorbeeld alle mogelijke verstrengingen in het Europese mi-
gratiepact hanteren om de secundaire stromen tegen te gaan. 
 
De opvang zit overvol. Het kan niet de bedoeling zijn dat die opvang-
plaatsen worden ingenomen door mensen die al een asielprocedure 
hangende hebben in een andere lidstaat of die zelf al bescherming 
hebben. Ook dat zal deel uitmaken van het pakket van crisismaatrege-
len. We zullen de opvang beperken en waar mogelijk schrappen voor 
de asielzoekers die al internationale bescherming in een andere lid-
staat hebben gekregen. België moet dat verzoek dan niet opnieuw on-
derzoeken. We zijn trouwens ook aan het bekijken of we, sneller dan 
het Europese migratiepact dat vraagt, al tot de implementatie van die 
maatregelen kunnen overgaan. Ook alleen verzoekers die voor het 
eerst een asielaanvraag indienen en die geen lopende of afgehandelde 
asielprocedure in een andere Europese staat hebben, krijgen een op-
vangplaats. 
 
Over de gezinshereniging hebben we het daarnet al uitgebreid gehad. 
Ik had het over de manier waarop we die zullen verstrengen, over de 
inkomensvoorwaarden, over de taal- en inburgeringsvoorwaarden, 
over de wachttermijn en ook over het feit dat nieuwkomers vijf jaar zul-
len moeten wachten om sociale bijstand te kunnen krijgen. Dat zijn al-
lemaal maatregelen om de instroom te beperken. 
 
U had ook een vraag over de ontradingscampagnes. We zijn momen-
teel volop in overleg met de administratie over de praktische uitrol er-
van. Dat zal absoluut een van de maatregelen zijn die we snel zullen 
nemen om tot die ontrading en dus de beperking van de instroom te 
komen. 
 

25.02  Anneleen Van Bossuyt, 

ministre: Il est encore trop tôt pour 
connaître les chiffres de février. Un 
grand nombre de demandes ont 
été introduites par des personnes 
déjà enregistrées dans un autre 
État membre et y bénéficiant sou-
vent même déjà de la protection in-
ternationale. Nous voulons nous 
attaquer en priorité à ces flux se-
condaires, car les centres d'accueil 
sont saturés et la Belgique ne de-
vrait pas réexaminer ce genre de 
demandes.  
 
L'accord de gouvernement contient 
plusieurs mesures visant à réduire 
l'afflux, pour lesquelles nous avons 
également recours à tous les ren-
forcements possibles prévus dans 
le pacte européen sur la migration. 
Nous examinons la possibilité de 
mettre en œuvre ces mesures plus 
rapidement que prévu. Seules les 
personnes introduisant une de-
mande d'asile pour la première fois 
et n'ayant pas de procédure d'asile 
en cours ou achevée dans un autre 
État membre de l'UE se verront ac-
corder une place d'accueil. 
 
Le regroupement familial sera sou-
mis à des conditions plus strictes 
relatives au revenu, à la langue et 
à l'intégration, au délai d'attente et 
à la condition de cinq ans pour 
avoir droit à l'aide sociale. 
 
Nous sommes actuellement en 
pleine concertation avec l'adminis-
tration sur le déploiement des cam-
pagnes de dissuasion. 
 

25.03  Maaike De Vreese (N-VA): Het is inderdaad de belangrijkste 

taak om zo snel mogelijk de instroom naar beneden te krijgen. 
 
Het klopt dat het draagvlak volledig weg is, behalve blijkbaar in Brugge, 

25.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Il est en effet prioritaire de réduire 
les arrivées le plus rapidement 
possible. Le soutien à l'accueil a 
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waar men nog steeds extra LOI’s wil openen. Misschien is dat in Gent 
ook het geval, mevrouw de minister? Wij zitten op dat vlak in dezelfde 
situatie. In Brugge wil men de LOI’s nog opdrijven, terwijl in vergelijking 
met 2024 Brugge 12 % extra leefloners telt, van wie 60 % niet-Belgen 
zijn. Dat is ongelooflijk.  
 
De algemene tendens is dat de burgemeesters en schepenen die ver-
antwoordelijk zijn zo snel mogelijk naar de vermindering van de in-
stroom willen evolueren, omdat die niet enkel een impact heeft op het 
feit dat zij voor die mensen opvang moeten creëren, maar ook op al de 
rest, zoals huisvesting – in Gent vinden de Eritreeërs geen dak boven 
hun hoofd – en onderwijs en dergelijke meer. 
 
Mevrouw de minister, er ligt dus belangrijk werk op de plank. 
 

complètement disparu, à quelques 
exceptions près, comme à Bruges. 
En général, les bourgmestres et les 
échevins compétents veulent voir 
une réduction le plus vite possible, 
car outre la pression sur l'accueil, 
des problèmes de logement et des 
difficultés pour trouver une école 
existent. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Met die bemoedigende woorden kunnen we de commissievergadering afsluiten. De vragen 
die wegens tijdsgebrek niet behandeld konden worden, worden opnieuw geagendeerd in een volgende ver-
gadering. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 17.08 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 17 h 08. 
 

 


